
فراخوان  مزایده عمومی یک مرحله ای با ارزیابی كیفی فشرده ب 1402-50
واگذاری زمین كارگاهی در شهرك صنعتی قرچك فاز2

نوبت دوم

شرکت شهرک های صنعتی ایران
شناسه: 1620328 م الف 3552

آدرس شهرك: جاده امین آباد، بین  امین آباد و ولی آباد، 
میدان كلانتری، به ســمت جنوب، بعد از راه آهن شماره 

تماس: 36194600
 تاریخ انتشار آگهی  مزایده:

1402/09/20 می باشد.

 مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده: 
ساعت 16:30روز چهارشنبه تاریخ1402/09/29 

 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: 
ساعت 16:30 روز شنبه تاریخ1402/10/09

 زمان بازگشایی پاكت ها: 

ساعت 8 روز یكشنبه تاریخ1402/10/10
 محل بازگشایی پیشنهادها: شركت شهرك های صنعتی 

تهران
 اطلاعــات تماس دســتگاه مزایده گــزار جهت دریافت 

اطلاعات بیشتر درخصوص اسناد مزایده و ارائه پاكت 

 )الف(: به  نشــانی: ســهروردی شــمالی كوچه شــهید 
محبــی پلاك 2 طبقه همكــف  دبیر خانه شــركت  تلفن: 

89324000-021 داخلی 266 و 272
 مركز تماس امور مزایده: 89324000 داخلی 136

شــركت شــهرك های صنعتی تهران به استناد مصوبه 
هیأت مدیره این شــركت در نظر دارد تعداد 18قطعه 
زمیــن كارگاهــی در شــهرك صنعتی قرچك فــاز2 را 
از طریــق مزایده عمومــی به دارنــدگان مجوز فعالیت 
صنعتــی معتبر منضم به نامه واگــذاری زمین، معرفی 
نامــه پیــش نمایش جــواز تاســیس/ جواز تاســیس 
داخــل محدوده شــعاع 120 كیلومتری تهــران صادره 
از ســازمان/ ادارات صنعت، معدن و تجارت  اســتان 
تهــران، معرفــی نامــه از ســازمان میــراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشــگری اســتان تهــران و پروانه 
كســب تولیدی صادره از اتحادیه صنفی استان تهران 
منضــم به نامه واگــذاری زمین با كاربــری فلزی/برق 
و الكترونیك)بــدون عملیات ریخته گــری و بازیافت و 

آبــكاری(، كانی غیرفلــزی )بجز ســنگبری و تولید بتن 
آمــاده( و غذایــی، دارویی و بهداشــتی)صنایع كم آب 
بر، بدون تولید خوراك دام و طیور( و ســلولزی )بدون 
امــكان تولید كاغذ و ورق صرفاً با اســتفاده از كاغذ و 
ورق آمــاده(  كه با زون فعالیت و مســاحت قطعه مورد 
درخواست )حداكثر میزان مساحت قطعه انتخابی توسط 
مزایده گر می بایســت 20% كمتر یا بیشتر از مساحت 
مندرج در نامه واگذاری زمین مطابقت داشــته باشد( 
را به شــرح ذیل و با جزئیات مندرج در اســناد مزایده 
بــا بهره گیری از ســامانه تــداركات الكترونیكی دولت 
»ستاد« با شماره مزایده )2002001051000055( 
به صورت نقد و اقســاط مطابق ضوابط و مقررات جاری 

شركت واگذار نماید. 

ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:
1-برگــزاری مزایده صرفــاً از طریق ســامانه تداركات 
الكترونیكــی دولــت مــی باشــد و كلیه مراحــل فرآیند 
مزایــده شــامل پرداخت تضمین )ســپرده( شــركت در 
مزایــده كه می تواند به صورت ارائه ضمانت نامه بانكی 
معتبر، واریز نقدی یا واریز الكترونیكی از طریق سامانه 
ستاد باشــد، ارسال پیشــنهاد قیمت، بازگشایی پاكات، 
اعلام به برنده، واریز وجه مزایده و... در بســتر سامانه 

مذكور انجام می پذیرد.
2-علاقمنــدان به شــركت در مزایده می بایســت جهت 
ثبــت نام و دریافت گواهی امضــای الكترونیكی )توكن( 
با مركز تماس 1456تماس حاصل نمایند و یا به آدرس 
نماینــد. در  اینترنتــی: www.setadiran.ir مراجعــه 

صــورت نیاز به راهنمایی جامع با مراجعه به وب ســایت 
این شــركت نســبت به دریافــت فایل آموزشــی نحوه 

شركت در مزایده اقدام نمائید.
3- بــا توجه به اینكــه احتمال دارد برخــی از قطعات دارای 
مســتحدثات و بنــای احداثی باشــد، چنانچــه در قطعه مورد 
نظر مســتحدثاتی وجود داشته باشد برنده قطعه مربوطه می 
بایست قبل از عقد قرارداد، نسبت به تسویه نقدی كل وجه 
مستحدثات مطابق گزارش تامین دلیل با جلب نظركارشناس 
رســمی اقــدام نمایــد. بدیهی اســت كه تســویه نقدی كل 

مستحدثات شرط لازم جهت عقد قرارداد می باشد.
4- خدمات زیربنایی از جمله انشعابات آب، برق و گاز در 
حد نرم و تعهدات شركت شهركهای صنعتی تهران بوده 

و مازاد بر آن خارج از تعهدات این شركت می باشد.

مساحت شماره قطعهنام شهركردیف
قطعه

قیمت كل پایه
 )ریال(

سپرده شركت 
ملاحظاتنوع فعالیتدر مزایده )ریال(

نوبت اولكانی غیرفلزیNM-21892.5064.017.965.0003.200.898.250قرچك فاز12
نوبت اولكانی غیرفلزیNM-22892.5064.017.965.0003.200.898.250قرچك فاز22
نوبت اولكانی غیرفلزیNM-23892.5064.017.965.0003.200.898.250قرچك فاز32
نوبت اولكانی غیرفلزیNM-24892.5064.017.965.0003.200.898.250قرچك فاز42
نوبت اولكانی غیرفلزیNM-25892.4064.011.455.2003.200.572.760قرچك فاز52
نوبت اولكانی غیرفلزیNM-26892.4064.011.455.2003.200.572.760قرچك فاز62
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-32887.5059.993.725.0002.999.686.250قرچك فاز72
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-31887.5059.993.725.0002.999.686.250قرچك فاز82
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-30887.5059.993.725.0002.999.686.250قرچك فاز92

مساحت شماره قطعهنام شهركردیف
قطعه

قیمت كل پایه
 )ریال(

سپرده شركت 
ملاحظاتنوع فعالیتدر مزایده )ریال(

نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-28887.5059.993.725.0002.999.686.250قرچك فاز102
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-29887.5059.993.725.0002.999.686.250قرچك فاز112
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-111931.4462.854.131.1203.142.706.556قرچك فاز122
نوبت اولفلزی/برق و الكترونیكFE-112931.4462.854.131.1203.142.706.556قرچك فاز132
نوبت اولغذایی/دارویی و بهداشتیF-1/109 302.0820.801.059.8401.040.052.992قرچك فاز142
نوبت اولغذایی/دارویی و بهداشتیF-451234.750.496.0001.737.524.800قرچك فاز152
نوبت اولغذایی/دارویی و بهداشتیF-101350.4624.136.918.0801.206.845.904قرچك فاز162
نوبت اولسلولزیSL-4851.4057.377.377.2002.868.868.860قرچك فاز172
نوبت اولسلولزیSL-81   43232.383.296.0001.619.164.800قرچك فاز182

شركت شهرك های صنعتی تهران
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ورت افزایش مراودات تجاری  ضر
ایران و عمان

JOMLEHNEWSPAPER

قیمت: 5000 تومان 8  صفحه

16831683 سال هفتـم      شمـاره:

22091402چهار شنبهچهار شنبه

 29جمادی الاول ١٤٤5هجری قمری
Wednesday/ December13 / 2023 

»ایمان رستگار« فعال اقتصادی آملی در کشور عمان در گفت وگوی اختصاصی 
با تیم اقتصادی جمله در »مسقط« تأکید کرد: JOMLEH

تحلیل جمله بر دست رد مجلس اصولگرا بر کلیات بودجه و برنامه مالی دولت همسو؛

مواجهه مالی دو قوّه ؟!
صفحه 02
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 نگاهی به رضایت نمایندگان مردم از »مهرداد بذرپاش« 06
مصادف با یکساله شدن سکانداری او در وزارت راه و شهرسازی 

رشد نهال رضایت پس از یک  سال 
پاشی خدمت بذر

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد؛

ورت نظارت جدی   ضر
بر قیمت کاغذ در بازار

سخنگوی دولت:

در دولت سیزدهم ارز ترجیحی 
به چای تخصیص نیافت

JOMLEH

روز گذشــته و پــس از ســخنان مهــم »محمدباقر قالیبــاف« فضای 
مجلس علیه دولت شــد و اکثریت نمایندگان رأی منفی به کلیات 
بودجه دادند و به این شکل، لایحه به دولت بازگشت تا ظرف یک 
هفتــه و با انجــام اصلاحات، مجدداً در صحن علنی بررســی شــود. 
رییــس مجلس در واکنش به اظهارات »داوود منظور« گفت: ســازمان برنامه و 
بودجه طی نامه ای کتبی به شــورای نگهبان اعلام کرده اســت که به دلیل نبود 
منابــع، با مصوبه متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان در برنامه هفتم مخالف 
است و این با صحبت های امروز شما در تناقض است؛ بنابراین سازمان برنامه 
و بودجه باید در نامه ای کتبی به مجلس، تصریح کند که دولت با تامین منابع 

متناسب سازی حقوق بازنشستگان موافق است...

گزارش جملهجمله از آخرین وضعیت دادگاه دونالد ترامپ و رقابت های انتخاباتی در آمریکا؛

پشت به دادگاه
وبه کاخ سفید   ر

صفحه  02

JOMLEH

JOMLEH
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Politics

َّه رشتی" )1273ش( l مهاجرت علمای تهران به ری معروف به "مهاجرت صغری" )1283ش( l تغيير متمم قانون اساسی و تفويض و انتقال مقام سلطنت ايران به "رضاخان سوادكوهی" )1304 ش( امروز در تقویم: رحلت مرجع بزرگ و فقيه كبير "ميرزا حبيب الل
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تحلیل »جمله« بر دستِ رد مجلس اصولگرا بر کلیات بودجه و برنامه مالی دولتِ همسو؛

در پیام تسلیت رئیس جمهور مطرح شد؛
ترویج مکتب اهل بیت)ع(، 

توشه ای برای آخرت حاج ابطحی 
اصفهانی

رئیس جمهور در پیامی درگذشــت حجت الاسلام والمسلمین 
حاج ســید علی ابطحی اصفهانی را به حوزه های علمیه، بیت 

مکرم، شاگردان و ارادتمندان آن مرحوم تسلیت گفت.
درگذشــت  تســلیت  بــا  رئیســی  ابراهیــم  ســید  ایســنا،  گــزارش  بــه 
حجت الاســلام والمسلمین حاج سید علی ابطحی اصفهانی تصریح 
کــرد: این روحانی پرهیزکار، ســالیان متمادی از عمر شــریف خود را با 
اخلاص وقف ترویج و تبیین مکتب اهل بیت علیهم الســلام، تعلیم 
و تربیت شــاگردان فراوان و تالیف آثار علمی ارزشــمند نمود که یقینا 

توشه ای گرانبها برای آخرت ایشان خواهد بود.
متــن پیــام رئیــس جمهــور به ایــن شــرح اســت: »بســم الله الرحمن 
الرحیــم. انــا لله و انــا الیه راجعون . درگذشــت عالم وارســته حضرت 
حجت الاسلام والمسلمین حاج سید علی ابطحی اصفهانی، موجب 

تاثر خاطر شد.
ایــن روحانــی پرهیــزکار، ســالیان متمــادی از عمــر شــریف خــود را با 
اخلاص وقف ترویج و تبیین مکتب اهل بیت علیهم الســلام، تعلیم 
و تربیت شــاگردان فراوان و تالیف آثار علمی ارزشــمند نمود که یقینا 

توشه ای گرانبها برای آخرت ایشان خواهد بود.
اینجانب ضایعه درگذشــت این عالم وارســته را به حوزه های علمیه، 
بیــت مکرم، شــاگردان و ارادتمندان آن مرحوم تســلیت می گویم و از 
درگاه خداوند بزرگ برای ایشــان علو درجات و حشــر با اولیای الهی و 

برای عموم بازماندگان صبر و سلامتی مسئلت دارم.«

درخواست ۱۱۹ کشور برای حضور 
در نمایشگاه توانمندی های 

صادراتی ایران
نمایشــگاه  ششــمین  خبــری  نشســت  در  صفــری  مهــدی   
توانمندی هــای صادراتــی ایــران با اشــاره بــه تأکیــدات مقام 
معظم رهبری برای توســعه صادرات غیرنفتی، اظهار داشت: دولت 
ســیزدهم اولویــت را بــر ارزآوری از طریــق صــادرات خدمــات فنــی و 

مهندسی و کالا قرار داده است که گام بزرگی محسوب می شود.
بــه گــزارش مهر، معــاون وزیر امور خارجه با بیان اینکه ســال گذشــته 
برگــزاری نمایشــگاه توانمنــدی صادراتــی ایــران دوبــاره احیــا شــد، 
خاطرنشان کرد: با حضور ۷۰ کشور اتفاق بی سابقه ای در کشور رخ داد 
و امسال نیز می توانیم هر چه بیشتر ظرفیت های ایرانی در بخش های 

مختلف را عرضه کنیم.
وی بــا بیان اینکــه عرضه کالاها بــرای صادرات، بخش هــای مختلفی 
دارد، زیــرا اهــداف بر پایه توســعه صــادرات محصــولات دانش بنیان 
اســت، تصریــح کــرد: بــر اســاس آمــار امســال ۲ میلیــارد صــادرات 
محصــولات دانــش انجام شــده و هدف گذاری برای ســال آینده چهار 

میلیارد دلار است.
ســفرا  بــه  خارجــه  امــور  وزارت  ســوی  از  اینکــه  بیــان  بــا  صفــری 
دستورالعمل هایی برای مذاکرات صادر شده است، گفت: تاکنون ۱۱۹ 
کشــور درخواست مثبت برای حضور در ششمین نمایشگاه توانمندی 
صادراتی ایران داشــته اند و امیدواریم کشــورهای دیگر نیز به این آمار 
اضافه شــود؛ زیرا تا اردیبهشــت ماه ســال آینده که زمان برگزاری این 

نمایشگاه است، برای رایزنی فرصت وجود دارد.
معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر خارجه کشــورمان بــا بیان اینکه در 
زمینــه صــادرات غیرنفتی قدرت بســیاری به دســت آورده ایم، اظهار 
داشــت: در غرب آفریقا و کشــورهای آســیایی با چندین کشــور مذاکره 
شــده اســت تــا توانمندی های ایــران را عرضــه کنیم و این رونــد ادامه 

خواهد داشت تا صادرات غیرنفتی به پیشرفت لازم برسد.
بــه گفته وی، عــده ای آمــار واردات را زیاد تلقی می کننــد، در حالی که 
بــا توجه به نام گذاری امســال به رشــد تولید به واردات مــواد اولیه نیاز 

داریم تا با افزایش تولید به صادرات بیشتر دست یابیم.
صفری با بیان اینکه صادرات خدمات فنی و مهندســی در کشــورهای 
هدف اثرات طولانی مدت دارد، تاکید کرد: در کشورهایی مانند ساحل 
عاج، ترکمنستان، تاجیکستان، ارمنستان، تانزانیا و بسیاری از مقاصد 
دیگــر نیازمنــد رایزنی هــای دولتــی و سیاســی وجــود دارد کــه دولــت 

سیزدهم حمایت لازم را در دستور کار دارد.
معــاون اقتصــادی وزارت امــور خارجــه با بیــان اینکه عربســتان برای 
رویــداد اکســپو ۱۴۰۳ حضــور خواهــد داشــت، گفت: مذاکــرات بخش 
خصوصی برای توســعه روابط تجاری و اقتصادی ادامه دارد و در این 

بخش پیشرفت هایی بین دو کشور دیده می شود.

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد؛
ضرورت نظارت جدی بر قیمت 

کاغذ در بازار
معاون اول رییــس جمهوربا تاکید بر لزوم تداوم در حمایت از 
تولیــد داخــل و کارخانجــات فعلــی و لــزوم توجــه بــه پایداری 
بودجــه بخــش کاغذدر لایحــه بودجه، از مســوولین خواســت نظارتی 

جدی بر قیمت کاغذ داشته باشند.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر، محمــد مخبر در این جلســه با اشــاره به 
تلاش های صورت گرفته برای تأمین کاغذ مورد نیاز کتاب های درسی 
با اســتفاده از ظرفیت داخلــی، از تلاش ها و اقدامات صورت گرفته در 

جهت خودکفایی کاغذ مورد نیاز آموزش و پرورش قدردانی کرد.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با تاکید بر لزوم تداوم در حمایت 
از تولیــد داخــل و کارخانجات فعلــی و لزوم توجه به پایــداری بودجه 
بخش کاغذ در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳، از مسؤولین ذیربط خواست 

نظارتی جدی بر قیمت کاغذ در بازار داشته باشند.
در این جلســه که وزرای فرهنگ و ارشــاد اســلامی، صنعت، معدن و 
تجــارت، رئیــس کل بانک مرکــزی، مدیــران عامل بانک هــای ملی و 
تجارت و نمایندگان دستگاه های مربوطه نیز حضور داشتند، گزارشی 
از روند پیشــرفت و اجرای مصوبات جلسه قبل در راستای ساماندهی 

کاغذ و نشر ارائه شد.
همچنیــن در ایــن جلســه بــا توجــه بــه متوســط ســرانه ۳,۵ کیلوگرم 
مصــرف کاغذ در ایــران و ضرورت خودکفایی در کل بازار کاغذ، برنامه 
ریزی لازم برای تکمیل برخی از کارخانجات نیمه تمام با اســتفاده از 
ضایعات نیشــکر و تبدیل آنها به کاغذ صورت پذیرفت و مقرر شــد با 
حمایت بانک مرکزی و بانک های ملی و صادرات و نیز شرکت توسعه 

نیشکر بتوان طرف دو سال آینده آنها را به بهره برداری رساند.

دیدار سفیر ایران با معاون 
بین الملل وزارت خارجه عربستان

الرســی معــاون  بــا عبدالرحمــان  ایــران در عربســتان  ســفیر 
بین الملل وزارت خارجه عربستان دیدار کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر، علیرضا عنایتی سفیر ایران در عربستان، در 
فضای مجازی ایکس نوشــت: ملاقاتی با عبدالرحمان الرسی معاون 

بین الملل وزارت خارجه عربستان داشتم.
ســفیر ایران در عربســتان گفــت: در ایــن ملاقات بــه همکاری های دو 
کشــور در ســازمان های منطقــه ای و بین المللــی و همچنین ســازمان 

همکاری اسلامی پرداختیم.

خبــــــر

سرلشکر سلامی:

در جغرافیای عالم کشورهای 
ضعیف جایگاهی نخواهند 

داشت
فرمانده کل سپاه گفت: شخصیت های دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله 
)عج( در دانش پزشــکی و پژوهشی در سطح کشورمان بسیار تاثیرگذار 

هستند و برای ساختن ایران قدرتمند تلاش می کنند.
به گزارش ایســنا به نقل از ســپاه نیوز، ســردار سرلشکر پاســدار حسین سلامی 
فرمانده کل ســپاه در جشــنواره علمــی تحقیقاتی باقرالعلوم کــه صبح امروز 
)سه شــنبه( در مرکــز همایش هــای صــدرا برگــزار شــد، ضمــن تســلیت ایــام 
شــهادت حضرت زهــرا)س( اظهار کــرد: حضــرت امیرالمومنیــن)ع( چهره 

مردانه قرآن و حضرت زهرا)س( چهره زنانه قرآن است.
سرلشــکر ســلامی با بیــان اینکه افق های بســیار روشــنی را در دانشــگاه علوم 
پزشــکی بقیه الله شــاهدیم، ادامه داد: شخصیت های دانشــگاه علوم پزشکی 
بســیار  پژوهشــی در ســطح کشــورمان  و  پزشــکی  دانــش  در  بقیه الله)عــج( 

تاثیرگذار هستند.
فرمانده کل سپاه به پیشرفت های علمی و پژوهشی در دانشگاه علوم پزشکی 
بقیه الله اشــاره کرد و افزود: دانشــجویان دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله)عج( 

برای ساختن ایران قدرتمند تلاش می کنند و این جای شکرگزاری دارد.
وی بــا بیــان اینکه ما محکــوم به پیروزی هســتیم، تاکید کرد: بــرای اینکه یک 
حیات عزتمندانه و شریف داشته باشیم، باید پیشرفت کنیم؛ ما باید مدرن و 
پیشرفته باشیم تا در حوزه های مختلف علمی و فناوری، فرهنگ و تکنولوژی 

برای سایر ملت ها الگو باشیم.
فرمانــده کل ســپاه با اشــاره بــه تاریــخ پرافتخار ایران اســلامی در حــوزه های 
مختلــف گفــت: دانــش پزشــکی در ایــران ریشــه عمیقــی دارد و ابن ســینا، 
زینت بخش و ســرآمد این علم در جهان اســت که با گذشت سال های بسیار، 

کتب او در دانشگاه های پیشرفته تدریس می شود.
سرلشکر ســلامی با بیان اینکه شاهد پیشرفت های چشمگیر پزشکی در کشور 
هســتیم، اضافه کرد: زمانی نیازمند انبوه پزشــکان پاکستانی و هندی بودیم و 
مردم برای درمان بیماران به خارج از کشور می رفتند اما با تمام جنگ روانی 
و تبلیغــات منفــی و دروغی کــه از مهاجرت انبوه پرســتاران و پزشــکان اعلام 
می کنند، پیشــرفت های پزشــکی ما بی نظیــر بوده و همه معــادلات برعکس 

شده است.
فرمانــده کل ســپاه بــا تاکیــد بر اینکــه امــروز همــه بیماری ها در داخل کشــور 
درمان می شوند و مردم بسیاری از کشورهای دیگر برای درمان، به ایران عزیز 
می آیند، یادآور شــد: دفاع مقدس و شــیوع کرونــا دو عرصه نمایش فداکاری 
و مجاهدت پزشــکان ما اســت. مجاهدت هایی که در بیمارستان های غزه نیز 
امروز به نمایش گذاشته شده است. وی افزود: پزشکان و پرستاران ما در خط 
مقــدم مقابله با ویروس منحوس کرونا حماســه ها آفریدند و ایثار و فداکاری 

کردند؛ آن ها در قلب خطر، زندگی کردند.
سرلشــکر سلامی با اشاره به اقدامات برجسته دانشگاه بقیه الله در حوزه های 
مختلف گفت: دانشگاه و بیمارستان بقیه الله، حقیقتاً در عرصه های مختلف 
درخشــیده اند اما جهان امروز جهان ســرعت اســت و ما باید با ســرعت پیش 

برویم.
وی با بیان اینکه دانشــگاه بقیه الله ســپاه باید پرچمدار پیشرفت های علمی و 
تحقیقاتی و بهترین محل آموزشی برای پرورش پزشکان و پرستاران در کشور 
باشــد، یادآور شــد: پزشــک، آرامش و چراغ امیــدی را در خانــه و دل بیماران 
ایجــاد می کنــد کــه این کار، بســیار بــا ارزش بوده و نعمتی اســت کــه خداوند 

متعال به پزشکان و پرستاران عزیزمان داده است.
سرلشــکر ســلامی با بیان اینکه جهان در شــرایطی قرار دارد که در جغرافیای 
عالم کشــورهای ضعیف جایگاهی نخواهند داشــت، افــزود: امروزه در بخش 
پزشکی در جایگاهی قرار داریم که پزشکان، پرستاران و محققان ما در سطح 
بالایی قرار دارند و با تمام جنگ ها و تحریم های ناجوانمردانه، درمان شــدن 
در ایــران برای اغلب کســانی که ایران اســلامی را می شناســند یک مطلوبیت 
اســت. وی رشــد علــم را از اهــداف اصلــی دانشــگاه علــوم پزشــکی بقیــه الله 
برشمرد و گفت: اهداف جغرافیایی دانشگاه ها تنها محدود به دیوار دانشگاه 
نباشــد و دانشــگاه هــا باید بــرای افزایش ســطح علم و دانش بــه همه جهان 

متصل شوند.
سرلشــکر ســلامی در پایان خاطرنشــان کرد: اخلاق، دانش حرفه ای، مهارت 
و معنویــت به زیبایی با هم در دانشــگاه علوم پزشــکی بقیه الله ترکیب شــده 

است.

اخبــار

مواجهه مالیِ دو قوهّ ؟!

جمله 
سرویس سیاسی

ترامپ در بیانیــه ای اعلام کرد در دادگاهی 
که علیه او، پســران ارشــدش دان جونیور و 
اریــک و دیگــر مدیــران ســازمان ترامپ در 
حال انجام اســت »قبلًا در مــورد همه چیز 
شــهادت داده اســت.« بنابرایــن دیگــر در 

دادگاه شرکت نمی کند.
رئیس جمهــور ســابق آمریــکا روز دوشــنبه 
تصمیــم خود را در مورد شــهادت در دفاع 
از خــود در پرونــده کلاهبــرداری مالــی در 
نیویــورک تغییــر داد و اعلام کــرد که آنطور 
که انتظــار می رفت موضــع نخواهد گرفت 

زیرا »دیگر چیزی برای گفتن« ندارد.
شــدن  نزدیک تــر  بــا  جملــه  گــزارش  بــه 
بــه انتخابــات ریاســت جمهــوری آمریــکا 
حساســیت هــا نیــز بیشــتر شــده و آخریــن 
نظرســنجی ها نشــان می دهــد کــه ترامــپ 
علیرغم ماجرای دادگاه ها شانس بیشتری 

از جو بایدن برای ورود به کاخ سفید دارد. 
بــه گــزارش فرنــس۲۴، ترامپ ایــن بیانیه 
غافلگیرکننده را در سایت تروث منتشر کرد 
و افــزود که در دادگاهی که علیه او، پســران 
ارشدش دان جونیور و اریک و دیگر مدیران 
ســازمان ترامپ در حال انجام اســت »قبلًا 

در مورد همه چیز شهادت داده است.«
ترامپ ماه گذشــته توســط دادستانی مورد 
بازجویــی قرار گرفت و دادســتان او و ســایر 
ارزش  در  اغــراق  بــه  متهــم  را  متهمــان 
دارایی هــای غیرمنقــول خود بــا میلیاردها 
دلار برای دریافت وام های بانکی و شرایط 

بیمه مطلوب تر کرده است. 
در 6 نوامبر به مدت چهار ســاعت، ترامپ 
با دادستان ها درگیر شد. با پاسخ های تند و 
گزنده که گاهی اوقات قاضی آرتور انگورون 
را مــورد ســرزنش قــرار می داد. او بــه نامزد 
فعلــی جمهوری خواه هشــدار داد که »این 

یک گردهمایی سیاسی نیست.«
روز یکشــنبه، ترامــپ گفت که قبلًا »بســیار 
موفق و قاطع« در این پرونده شهادت داده 

است.
امپراتــوری امــلاک و مســتغلات ترامپ به 
دلیل شکایت مدنی که توسط لتیتیا جیمز، 
دادســتان کل نیویــورک در معــرض خطــر 

قرار گرفته است.
حتــی قبل از شــروع بحث، انگــورون حکم 
داد کــه دفتــر جیمــز قبــلًا »شــواهد قاطع« 
نشــان داده اســت که ترامپ بین سال های 
۲۰۱4 تا ۲۰۲۱، دارایی خالص خود در اسناد 
مالــی را بین 8۱۲ تــا ۲.۲ میلیارد دلار اعلام 

کرده و اغراق کرده است.

در نتیجه، قاضی دستور انحلال شرکت های 
مدیریــت دارایی هــای مــورد بحــث، مانند 
وال  خــراش  آســمان   4۰ و  ترامــپ  بــرج 
استریت در منهتن را صادر کرد، تصمیمی 

که در حال حاضر تحت تجدید نظر است.
این محاکمه به چندین جرم دیگر از جمله 
کلاهبــرداری بیمــه ای و جریمــه مالی ۲5۰ 

میلیون دلاری نیز مربوط می شود.
برخلاف برخی از دعواهای حقوقی ترامپ 
از جملــه پرونده کیفری علیــه او که ترامپ 
را به توطئه بــرای براندازی انتخابات ۲۰۲۰ 
متهــم می کنــد، شــکایت جیمــز کــه یــک 

دموکرات است، خطر حبس ندارد.
از زمان شــروع محاکمــه، که در ۲ اکتبر آغاز 
شــد، میلیــاردر جمهوری خواه ایــن روند را 

یک »پرونده سازی« حزبی خوانده است.
در یکــی از مراحــل شــهادت قبلــی خــود، 
انگــورون بــه وضــوح با لحــن عصبانــی به 
گفــت:  کیــس،  کریســتوفر  ترامــپ،  وکیــل 

»موکل خود را کنترل کنید.«
انگــورون همچنیــن ترامــپ را بــا جریمــه 
۱5۰۰۰ دلاری بــه دلیــل نقــض حکمــی که 
پس از توهین به منشی قاضی در شبکه های 

اجتماعی وضع شده بود مجازات کرد.
به گزارش جمله براســاس یک نظرسنجی 
جدیــد مشــخص شــد کــه ترامــپ در یــک 
انتخابــات ریاســت  بــرای  رقابــت فرضــی 
جمهــوری ۲۰۲۴ آمریــکا، شــش درصــد از 

بایدن جلوتر است.
 Harvard" بر اســاس نظرســنجی موسســه
CAPS-Harris" کــه در پایــگاه خبری هیل 
منتشــر شــد، ۴۵ درصد از شــرکت کنندگان 
گفتنــد که اگــر انتخابات ریاســت جمهوری 

۲۰۲۴ آمریــکا همیــن امــروز بیــن دونالــد 
ترامپ، رئیس جمهوری سابق و جو بایدن، 
رئیس جمهوری کنونی آمریکا برگزار شود، 
بــه ترامــپ رای می دهند، در حالــی که ۳۹ 
درصــد از شــرکت کنندگان گفتنــد، از بایدن 

حمایت می کنند.
ایــن  در  شــرکت کنندگان  از  درصــد   ۱۵
نظرســنجی نیز اعــلام کردند کــه بابت این 
مساله مطمئن نیستند یا نمی دانند که باید 
بــه کــه رای بدهند.ایــن آمار از نظرســنجی 
قبلی موسســه مذکور در مــه ۲۰۲۳ کاهش 
 ۴۷ نظرســنجی  آن  در  می دهــد؛  نشــان 
درصــد حامــی ترامــپ و ۴۰ درصــد حامی 

بایدن بودند.
کــه  شــد  مشــخص  نظرســنجی  ایــن  در 
از  ازجمهوری خواهــان  درصــد   8۶
ترامــپ حمایــت می کننــد و ۷۷ درصــد از 
دموکرات ها گفتند که حامی بایدن هستند.
NPR-" همچنین در نظرســنجی موسســه
نیــز   "PBS NewsHour-Marist College
آمــده کــه 8۲ درصــد از جمهوری خواهــان 
گفتند، ترامپ باید در رقابت های انتخاباتی 

باقی بماند.
از  نیمــی  نظرســنجی،  ایــن  اســاس  بــر 
شــرکت کنندگان گفتنــد، ترامــپ در ارتباط 
اســناد و  بــه  بــا پرونــده جنجالــی مربــوط 
مدارک حســاس و محرمانه که در عمارت 
مارالاگــوی خــود در فلوریــدا پــس از اتمام 
نگهــداری  جمهــوری اش  ریاســت  دوران 
کــرده، کار نادرســتی مرتکب نشــده اســت. 
بیــش از ســه چهارم جمهوری خواهــان نیز 
می گوینــد، دیــدگاه قابــل قبولی نســبت به 

ترامپ دارند.

اختصاصی

 گزارش »جمله« از آخرین وضعیت دادگاه دونالد ترامپ و رقابت های انتخاباتی
 در آمریکا؛

پشت به دادگاه، روبه کاخ سفید 

جمله 
سرویس سیاسی

مهــم  ســخنان  از  پــس  و  گذشــته  روز 
»محمدباقر قالیباف« فضای مجلس علیه 
دولت شــد و اکثریت نماینــدگان رأی منفی 
به کلیات بودجه دادند و به این شکل، لایحه 
بــه دولت بازگشــت تــا ظرف یک هفتــه و با 
انجام اصلاحــات، مجــدداً در صحن علنی 

بررسی شود.
 رییــس مجلــس در واکنــش بــه اظهــارات 
»داوود منظــور« گفــت: ســازمان برنامــه و 
بودجه طی نامه ای کتبی به شورای نگهبان 
اعلام کرده اســت که به دلیل نبود منابع، با 
مصوبه متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
در برنامــه هفتــم مخالــف اســت و ایــن بــا 
صحبت های امروز شــما در تناقض اســت؛ 
بنابرایــن ســازمان برنامــه و بودجــه باید در 
نامــه ای کتبی بــه مجلس، تصریــح کند که 
دولت با تامین منابع متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان موافق است.
  پــس از این اظهارات قالی بــاف، جو غالب 
مجلــس بــه حمایــت از رد کلیــات لایحــه 
بودجــه درآمــد، به طــوری کــه دفــاع برخی 
نماینــدگان از کلیــات لایحــه دولــت اثــری 
نداشــت و در نهایت کلیات لایحه بودجه با 
۱۲۷ رأی مخالــف در برابر ۹۰ رأی موافق رد 

شد.
 البته رد کلیات بودجه در جمهوری اسلامی 
ایــران، بی ســابقه نیســت امــا بــا توجــه بــه 
هماهنگــی و همراهــی دولــت ســیزدهم و 
مجلس یازدهم از نظر گفتمانی و همچنین 
حمایــت قاطبه نماینــدگان همین مجلس 
در انتخابــات ۱4۰۲ از کاندیداتــوری آیت الله 
ســید ابراهیــم رییســی، کمــی دور از انتظــار 
بــود که همین نمایندگان، بــا کلیات بودجه 

دولت مورد حمایت خود مخالفت کنند.
 درخصــوص ایــن مخالفــت دو دلیــل یا دو 
احتمال را می توان در نظر داشــت؛ احتمال 

سیاسی و احتمال اقتصادی. 
 نخســت احتمــال سیاســی بــه ایــن معنــا 
کــه نماینــدگان مجلــس کــه از ابتــدا هــم از 
ناکارآمــدی دولت خبر داشــتند و درد و رنج 
مــردم را می دیدنــد و می شــنیدند امــا بــه 

روی مبــارک خــود نمی آوردنــد و  بــه دیده 
اغماض، به آن می نگریســتند این روزها که 
بــه انتخابات مجلــس در ۱۱ اســفند نزدیک 
می شــویم و باید پاسخگوی موکلان خود در 
حوزه های انتخابیه باشند و به همین دلیل، 
به صورت تاکتیکی دســت به چنین اقدامی 
زدند تا در برابر مردمی که ۱۱ اســفند مجدداً 
محتاج آرای آنان هســتند، به کلیات بودجه 
دولــت رأی منفــی دادند. نماینــدگان قصد 
دارنــد با ایــن کار صوری و نمایشــی، خود را 
دســتِ بالا نشان دهند و وانمود کنند زمانی 
کــه پای منافــع مردم باشــد حتی بــا دولت 

همسو نیز تعارفی ندارند. 
 برابــر ایــن تحلیــل، نماینــدگان مجلس در 

گام بعدی و پس از ارســال مجدد بودجه به 
مجلس ولو با چند اصلاح ســاده، به کلیات 
اراده  آن،  بندهــای  در  و  داد  خواهنــد  رأی 
خــود را که البته لزومــاً به معنای هماهنگی 
با مطالبــات عمومی و منافع ملی نیســت، 
اعمــال خواهنــد کــرد.   احتمــال دوم ایــن 
است که پس از هشدارهای داده شده توسط 
مراجــع بــزرگ، دلســوزان و تذکــرات ائمــه 
جمعه مبنی بر این که  اقتصاد موجب شــد 
مــردم اقدامــات ارزشــمند دولــت را نبینند 
و حس نکننــد، مجلس تصمیــم گرفت در 
برابــر تیم اقتصادی دولــت که هم ناکارآمد 
اســت و هم ناشــنوا و هم تــاری دیــد دارد و 
ضمــن این کــه خــود نمی داند چــه می کند  

که توصیه دلســوزان را نمی شنود، مشکلات 
مردم را نمی بیند و اصرار دارد هر تصمیمی 
کــه گرفــت، وحــی منــزَل و درســت اســت، 
بایســتد و ایــن مواجهــه را فراتــر از تعارف و 

نمایش می دانند.
این کــه  مــوازات  بــه  احتمــال،  ایــن  برابــر   
ناکارآمدی دولت طی ماه های آینده  بیشتر 
خواهد شــد، برخوردهای مجلــس و دولت 
طی ماه هــای آتی و حتی در مجلس بعدی 
بیشــتر خواهــد شــد تــا اصولگرایان بــه این 
باور برســند که اگر فرایندهــای غلط، حاکم 
نیــز  از دســت حاکمیــت یکدســت  باشــد، 
کاری ســاخته نیست و آنان باید تلاش کنند 
 حکمرانی درســت و خردمندانه را بیاموزند 

و برابر آن عمل کنند.
 طی روزهــای اخیر که موج گرانی ها به مرغ 
رســید و موضــوع نتیجه جراحــی اقتصادی 
دولــت نیــز در فضــای مجازی، دســت مایه 
طنز و خنده شــد، روشن شــد بودجه دولت 
که بــه مجلس رســید نیــز ناترازی بســیاری 
دارد و از هم اکنــون احتمال کســر بودجه در 
آن بالاســت و دولــت برنامــه دارد بــا حذف 
و  بازنشســتگان  هم تــرازی  چــون  مــواردی 
افزایش مالیات که دامنه آن از صنعت گران 
و تولیدکننــدگان فراتــر رفتــه و بــه اصناف و 
حتی کشاورزان برسد، ناترازی خود را جبران 

کند. 
تیــم  می کنــد   روشــن  مــوارد  ایــن  همــه   
اقتصــادی دولت، تنها تخصصــی که ندارد 
اقتصــاد اســت و عزم خــود را جزم کــرده تا 
بودجــه را نیز بدون حســاب و کتاب روشــن 
و برابــر تحلیل هــای متوهمانــه و نادرســت 

ببندد. 
 بــر ایــن اســاس بایــد گفــت مجلــس، گام 
به درســتی  را  بودجــه  بررســی  در  نخســت 
و  رصــد  همیــن  اســت  لازم  و  برداشــت 
مانیتورینــگ را در بندهــای فرعــی بودجــه 
نیز اعمال کنــد و در نهایت، بودجه را بدون 

ناترازی بین درآمد و هزینه ببندد.
 این بودجه همچنین واکنش های بســیاری 
در پی داشــت کــه عمدتاً در جهــت منفی و 
در اعتــراض به آن بود ازجمله »عبدالناصر 
انتخابــات  در  رییســی  رقیــب  همتــی« 
بانــک  رییــس  و   ۱4۰۰ ریاســت جمهوری 
مرکــزی دولــت ســابق در توییتــی نوشــت:  
»کلیات لایحه بودجه ای که قرار بود بسیاری 
از ناترازی ها را تراز کند، به علت کسری زیاد 
یا همــان ناترازی زیاد خــودش، در مجلس 
رد شــد.« باید یک هفته صبر کنیم و ببینیم 
دولــت چــه انــدازه از پیشــنهاد اول خــود بر 
می گردد و تصمیم میگیرد بودجه سالانه را 

برابر واقعیت ها تنظیم کند. 
 نکته آخر این که بودجه سند درآمد و هزینه 
دولت است و این سند باید با پیش بینی های 
کارشناســانه تنظیم شــود وگرنــه بودجه ای 
که نوشــته شــود اما امکان اجــرای دقیق آن 
وجود نداشته باشد، گامی عبث است و خود 

تبعات و آثار تورّمی خواهد داشت.
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طی روزهای اخیر که موج گرانی ها به مرغ رسید و موضوع نتیجه جراحی اقتصادی 
دولت نیز در فضای مجازی، دست مایه طنز و خنده شد، روشن شد بودجه دولت که به 
مجلس رسید نیز ناترازی بسیاری دارد و از هم اکنون احتمال کسر بودجه در آن بالاست 

و دولت برنامه دارد با حذف مواردی چون هم ترازی بازنشستگان و افزایش مالیات که 
دامنه آن از صنعت گران و تولیدکنندگان فراتر رفته و به اصناف و حتی کشاورزان برسد، 

ناترازی خود را جبران کند. 



رییس سازمان انرژی 
اتمی ایران بیان کرد:  

با شرایط تحریم، 
قابلیت تامین آن از 
طریق واردات وجود 

ندارد و برهمین اساس 
این اتفاق یک افتخار 

برای همکاران بنده در 
سازمان انرژی اتمی 

ایران محسوب می شود 
که با تمام وجود تلاش 

می کنند تا به شکل 
یک تحقیقات درون زا 

این داروها را تولید و به 
ملت شریف ایران عرضه 

کنند.
وی افزود: دو رادیو 

داروی تشخیصی بر پایه 
مس 64 که امروز از 

آن ها رونمایی شد، در 
زمینه تشخیص سرطان 

مورد استفاده قرار 
می گیرند.

JOMLEH

اقتصادی

 ظرفیت برای افزایش
 تولید انسولین نسل جدید 

وجود دارد

سخنگوی دولت:

در دولت سیزدهم ارز ترجیحی 
به چای تخصیص نیافت

صفحه 0٤

صفحه  0٤

ارز

0404

اتحادیه نمایشگاه داران 
نیازمند پوست اندازی

با انعقاد تفاهمنامه همکاری میسر شد:

پشتیبانی بانک تجارت از 
صنعت مس کشور

اخبـــار /

صفحه 0٤

از سوی بانک مسکن در قالب طرح نهضت ملی صورت گرفت؛
 انعقاد قرارداد تسهیلاتی به مبلغ
 بیش از ۱۲۳ هزار میلیارد تومان

معاون رییس جمهور در آیین رونمایی از 3 رادیو داروی جدید تولیدی در 
سازمان انرژی اتمی:

رادیوداروهای تولید شده در ایران قابلیت صادرات دارند

رئیس اتاق ایران و چین:
  تکیه بر مالیات 
در بودجه  ریزی با 
محور اخذ مالیات 
از دانه درشت ها

رئیس اتاق ایران و چین گفت: تمرکز افزایش درآمد های مالیاتی باید مبتنی بر اخذ مالیات از دانه  درشت 
 ها و اصلاح معافیت  ها باشد. به گزارش رسانه مالیاتی ایران،  مجیدرضا حریری رئیس اتاق بازرگانی ایران و 

چین اظهار داشت: پرداخت هزینه  های جاری کشور از محل درآمد های مالیاتی و سوق دادن درآمد های 
نفتی به ســمت پروژه  های توســعه  ای، عمرانی و زیربنایی امری مطلوب اســت و باید همگان از این 
امر اســتقبال کنیم.  رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین با بیان اینکه افزایش درآمد های مالیاتی دولت 
و تکیه بر مالیات در بودجه  ریزی باید با درنظر گرفتن یک ســری ملاحظات انجام شــود، گفت: نظام 
مالیاتی کشور از سامانه  هایی استفاده کرده  است که ما را به نتایج خوبی در راستای هوشمند و عادلانه  
سازی مالیات  ستانی رسانده است. وی افزود: محوریت اصلی تمرکز افزایش درآمد های مالیاتی دولت 

باید مبتنی بر اخذ مالیات از دانه درشت ها و همچنین اصلاح معافیت های غیرضروری باشد و این 
رویکرد باید در سال آتی نیز دنبال شود.

قالیباف: 

سازمان برنامه و 
بودجه به صورت 

کتبی منابع 
همسان سازی حقوق 

بازنشستگان را 
بپذیرد

رئیس مجلس شــورای اسلامی 
منابــع  پذیــرش  خواســتار 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان در 
لایحه بودجه ســال آتی از سوی رئیس 

سازمان برنامه و بودجه شد.
محمدباقــر قالیبــاف در جلســه علنی 
امــروز مجلــس شــورای اســلامی و در 
جریــان بررســی کلیات لایحــه بودجه 
بــه  خطــاب  کشــور  کل   ۱۴۰۳ ســال 
ســازمان برنامــه و بودجــه بیــان کرد: 
انتظــار داریم در بحث همسان ســازی 
صــورت  بــه  بازنشســتگان  حقــوق 
شــفاف توضیح دهیــد، هــم اکنون به 
صــورت کتبی به شــورای نگهبان نامه 
زدیــد کــه در برنامــه هفتــم توســعه، 
همسان ســازی بازنشســتگان مشمول 
بــار مالــی بــوده و ایــن مشــکل ایجــاد 
می کند باید روشــن باشد که آیا دولت 
ایــن موضــوع را می پذیــرد و اجرایــی 

می کند؟
وی در ادامه اظهار کرد: از ســوی دیگر 
جهت گیــری احــکام بودجــه بایــد بــه 
ســمت برنامــه باشــد. بحــث ناترازی 
انــرژی یکی از موضوعات مهم اســت 
کــه آن طــور کــه بایــد در ایــن زمینــه 

جهت گیری نشده است.
رئیــس  منظــور  داوود  نهایــت  در 
ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ به 
تذکر رئیس مجلس شــورای اســلامی 
تاکیــد کرد: بنــده به صــورت کتبی ۵۰ 
حقــوق  همسان ســازی  بــرای  همــت 
بازنشســتگان در لایحــه بودجــه ســال 

آینده را می پذیرم.

معاون وزیر صمت: 
واردات خودرو ادامه 

دارد
معاون وزیــر صمت با تأکیــد بر اینکه 
واردات خــودرو ادامــه دارد، گفــت: تــا 
پایان ســال پتانســیل واردات حداقــل 4۰ هزار 

خودروی دیگر وجود دارد.
، »مهدی ضیغمی« در حاشیه نشست خبری 
برگزاری نمایشگاه توانمندی های صادراتی در 
جمع خبرنگاران در خصوص واردات خودرو و 
صحبت های رئیس ســازمان برنامه و بودجه، 
گفت: نظــر آقای منظور در خصــوص واردات 
خــودرو این بوده که با توجه بــه برنامه واردات 
خودرو که در بودجه در نظر گرفته شــده، وقتی 
واردات طبق برنامه انجام نشود، ناترازی ایجاد 

می شود.
رئیــس ســازمان برنامــه و بودجه گفــت:  رویه 
دولت در خصوص واردات این است که امسال 
واردات با قطعیت انجام می شود و در بودجه 
سال آینده نیز واردات بودجه منظور شده و این 

موضوع بدون خلل انجام می شود.
معــاون وزیر صمــت تأکید کرد: بــرای واردات 
خودرو به معنای عام مشکل ارزی نداریم و با 
بانک مرکزی در بحث تخصیص ارز جلســات 
متعــددی داریم تا روند تخصیص را تســهیل 

کنیم.
ضیغمــی افــزود: مثلًا در دو هفته گذشــته ۱۱۰ 
میلیــون دلار به شــرکت ها ارز دادیم اما اعلام 
کرده ایــم که یک فرصت طلایی بــرای واردات 
خــودرو داریــم که ظرف ماه آتــی بتوانیم عدد 
قابــل توجهــی ارز تخصیص دهیــم و با بانک 

مرکزی در این زمینه نیز صحبت کرده ایم.
وی در پاســخ بــه این ســؤال کــه تا پایان ســال 
چه تعداد خــودرو وارد می شــود گفت: تعداد 
واردات خــودرو تا پایان ســال بســتگی دارد که 
طی دو الی سه هفته آینده بانک مرکزی چقدر 

ارز تخصیص دهد.
رئیــس ســازمان برنامــه و بودجــه افــزود: تــا 
پایان ســال پتانســیل واردات حداقــل 4۰ هزار 
خودرو دیگر وجود دارد اما شــرط آن اســت که 
بانک مرکزی بتواند به ســرعت ارز مناســبی را 

تخصیص دهد.
وی در خصوص آزاد شدن واردات لوازم خانگی 
اظهــار داشــت: دربــاره واردات لوازم خانگــی 
معاون مربوطه در وزارت صمت باید توضیح 
دهــد و جزئیات واردات لوازم خانگی بســته به 
اینکه چه نوع لوازم خانگی باشد و برای اصلاح 
روند انرژی باشــد متفاوت است لذا اگر بگویم 
واردات آزاد شــده ممکــن اســت دربــاره تمام 

گروه های کالایی درست نباشد.
وی در پاســخ به سوالی درباره پیشنهاد رئیس 
اتــاق تعاون بــه عنوان بهــره بردار نمایشــگاه 
بیــن المللی گفت: ۱۰۰ درصــد با این موضوع 
مخالــف هســتیم و مانــع ایــن قضیــه در حــد 
توان خواهیم شــد. لذا از طریق وزارت صمت 
چنیــن  کنیــم،  مــی  اعــلام  را  خــود  مواضــع 
موضوعی قطعا تعارض منافع بسیاری جدی 
ایجــاد می کنــد. نمی دانــم این موضــوع چرا 
مطرح شــده اســت و ما این موضــوع را خیلی 

جدی نمی گیریم. 

 J O M L E H N E W S P A P E R

 بــه گــزارش مرکــز دیپلماســی عمومــی و اطلاع 
رســانی ســازمان انرژی اتمــی ایــران، ۲۱ آذرماه 
۱4۰۲ و در دومیــن روز از برپایــی غرفــه ســازمان 
چهارمیــن  و  بیســت  در  ایــران  اتمــی  انــرژی 
نمایشــگاه دســتاوردهای پژوهش، فناوری و فن 
بازار در مصلی تهران، ســه محصول جدید رادیو 
دارو بــا حضــور محمد اســلامی، معــاون رییس 

جمهور رونمایی شد.
 رییس سازمان انرژی اتمی ایران در این مراسم 
کــه بــا حضــور جمعــی از خبرنــگاران در مصلی 
تهــران برگــزار شــد، ضمــن تبریــک فرارســیدن 
هفتــه پژوهش بــه همه محققان، دانشــجویان و 
خدمتگــزاران این عرصــه افتخار آفریــن، اظهار 
کرد: همکاران ما در ســازمان انــرژی اتمی ایران 
به شــکل کامــلا فعــال و پایــدار به دنبــال تداوم 
بخشــیدن به فراینــد تحقیقات نتیجه گــرا با یک 

ظرفیت هوشمندانه هستند.
  وی بــا اشــاره به اینکــه با این تفکر امــروز نتیجه 
سه تحقیق در حوزه رادیو داروها به ملت شریف 
و عزیــز ایــران ارایــه شــد، تصریح کــرد: موضوع 
حایــز اهمیــت در این زمینه قــول و وعده ای بود 
که سال گذشته و در همین ایام داده شد و اعلام 
کردیم که ســازمان انرژی اتمی ایران بر توســعه 
رادیوداروها با دو هدف اثربخشی آن ها در بحث 
درمــان و همچنین بــالا بردن قــدرت و دقت در 

تشخیص تمرکز کرده است.
 معــاون رییس جمهور ادامه داد: این ســه رادیو 
دارو نتیجه این رویکرد و وعده داده شــده است؛ 
اکنــون در ســازمان انــرژی اتمــی ایــران 5۰ نــوع 
رادیــو دارو تولید و در ســبد دارویی کشــور در ۲۱۰ 
مرکــز درمانی عرضه شــده و مورد اســتفاده قرار 

می گیرد.
 اسلامی با اشاره به اینکه هم اکنون ۱۰ رادیودارو 
در فراینــد بالینــی قــرار دارنــد و بــه محــض طی 
کــردن فرآیندهــای بالینی بــه ســبد رادیوداروها 
اضافــه خواهنــد شــد، گفــت: این حرکــت بدون 

شــک اقدامی با دوام و پراثر خواهد بود.
در  رادیوداروهــا  تولیــد  مســیر  در  افــزود:  وی    
کشــور، نکته حایز اهمیت آن اســت که عمر این 
محصــولات کوتــاه بــوده و قیمــت آن ها بــه طور 

متوســط در دنیا حدود 4 هزار دلار است.
  رییــس ســازمان انرژی اتمــی ایــران ادامه داد:  
با شــرایط تحریــم، قابلیــت تامیــن آن از طریق 
واردات وجود ندارد و برهمین اساس این اتفاق 
یــک افتخــار بــرای همــکاران بنــده در ســازمان 
انرژی اتمی ایران محســوب می شــود که با تمام 
وجود تــلاش می کنند تا به شــکل یک تحقیقات 
درون زا ایــن داروهــا را تولیــد و بــه ملت شــریف 

ایران عرضه کنند.
وی افــزود: دو رادیــو داروی تشــخیصی بــر پایــه 
مس 64 که امروز از آن ها رونمایی شد، در زمینه 

تشــخیص سرطان مورد استفاده قرار می گیرند.
 رییس ســازمان انــرژی اتمی ایــران درخصوص 
اینکــه ایــن رادیو داروهــا از چــه زمانــی در مراکز 
درمانــی مــورد اســتفاده قــرار خواهنــد گرفــت، 
گفــت: ایــن رادیوداروهــا لازم اســت فــاز بالینــی 
خــود را طی کرده و از کمیتــه اخلاق، گواهی های 
مســاله  ایــن  البتــه  کننــد.  دریافــت  را  مربوطــه 
بســتگی بــه تشــخیص و اســتفاده گروه پزشــکی 
از ایــن رادیو داروهــا دارد زیرا تعــدادی از داروها 
طی سه سال و بعضا یک سال این فرایند را طی 
می کننــد.  معــاون رییــس جمهــور تصریح کرد: 
همان طور که اعلام شــد هــم اکنون ۱۰ رادیودارو 
در مرحلــه بالینــی داریم کــه بایــد مراحل آن ها 
طی شــود تــا در ســبد رادیو داروهــا قــرار بگیرند. 

امیدواریــم ایــن ســه رادیــو دارو بــا توجه بــه نیاز 
جامعــه هرچــه زودتــر وارد فــاز بالینــی شــوند. 
به طــور طبیعــی ایــن مســاله زمــان می بــرد تــا 
داروهــا  ایــن  مســایل  بقیــه  و  جانبــی  عــوارض 
اندازه گیــری شــود تــا قابلیــت اعتمــاد بــه آن ها 

به دست آید.
بــرای  مطمئــن  پــروازی  شــبکه  یــک  پیگیــری   
پوشــش گســترده بازار با افزایش حجم تولیدات 

رادیو دارو
وی دربــاره قابلیت صــادرات رادیوداروها اظهار 
کرد: همــه رادیوداروهای ایران قابلیت صادرات 
دارنــد و در ایــن زمینه نکتــه مهم وســیله حمل 
و نقلــی اســت کــه قرار اســت این محصــولات را 
بــه مقاصد مــورد نظر برســاند.  اســلامی افزود: 
هواپیمایــی  شــرکت های  بــا  خاطــر  به همیــن 
مختلــف خارجــی برای ارســال ایــن رادیوداروها 
به اقصی نقاط دنیا رایزنی داشته ایم و به برخی 
کشورهای آمریکای لاتین و منطقه نیز رادیودارو 
صــادرات کرده ایم و به حتم در ادامه از ظرفیت 
رادیوداروهــا  ارســال  گســترش  بــرای  پــروازی 

استفاده خواهیم کرد. 
  رییس سازمان انرژی اتمی ایران در پایان گفت: 
این مســاله مهم است چرا که با توجه به افزایش 
حجم تولیدات ما در ســال آینده باید یک شبکه 
پــروازی مطمئن داشــته باشــیم تا بتوانیــم بازار 
وســیعی را تحت پوشــش محصولات خــود قرار 

دهیم.

معاون سازمان انرژی اتمی:  
را  دنیــا  ایــران،  رادیودارویــی  دســتاوردهای 

شگفت زده کرده است
و  عمومــی  دیپلماســی  مرکــز  گــزارش  بــه 
ایــران؛  اتمــی  انــرژی  ســازمان  رســانی  اطــلاع 
سیدامیرحســین فقهــی در آیین رونمایی از ســه 
رادیو دارو در بیســت و چهارمین دوره نمایشگاه 
بــازار  فــن  و  فنــاوری  پژوهــش،  دســتاوردهای 

ضمــن تبریک به مناســبت هفته پژوهش اظهار 
کــرد: بدون شــک باید به همه مســوولان کشــور، 
اتمــی  انــرژی  ســازمان  و  علــوم  وزارت   به ویــژه 
ایــران بابــت برگــزاری چنیــن نمایشــگاه هایی و 
نمایش محصولات، دستاوردها، توانمندی های 
نشــاط محققــان  و  کــه موجــب شــور  پژوهشــی 

می شود، تبریک گفت.
 وی افــزود: امروز مردم ایران شــاهد رونمایی از 
سه محصول جدید در حوزه رادیوداروها هستند 
کــه توســط تلاشــگران  پژوهشــگاه علــوم و فنون 

هسته ای تولید شده است.
شــاهد  زمینــه  ایــن  در  کــرد:  تصریــح  فقهــی   
رونمایــی از دو رادیــو داروی تشــخیصی بودیــم 
کــه بــا اســتفاده از ایزوتــوپ مــس 64 طراحــی و 
ســاخته شده اند. دو رادیو دارو در درمان سرطان 
کــه نیمه عمر کوتاه داشــته و علی رغــم اینکه در 
دنیا قیمت بالایی دارند، امکان واردات آن ها به 
خاطــر این موضــوع و همچنیــن تحریم ها وجود 

نداشت.
 رییس پژوهشــگاه علوم و فنون هســته ای افزود: 
رادیــوداروی دیگری کــه در این نمایشــگاه از آن 
رونمایــی شــد، یــک رادیــوداروی درمانی اســت 
تومــور  جنــس  از  ســرطان هایی  درمــان  در  کــه 
قابــل اســتفاده اســت. بیــش از ۲۰ نوع ســرطان 
گیرنده هایــی دارنــد که روی این رادیو دارو ســوار 
بــوده و امکان اســتفاده از آن بــرای درمان وجود 
دربــاره  اتمــی  انــرژی  ســازمان  معــاون  دارد.  
تفــاوت ایــن رادیو داروهــا بــا انــواع قبلــی تولیــد 
شــده در زمینــه تشــخیص و یــا درمان ســرطان، 
اظهار کرد: در گذشــته رادیوداروها به این شــکل 
عمــل می کردند که یک رادیوایزوتوپ که از خود 
تابش تولید می کند را ســوار بر یک مولکول، وارد 
بــدن می کردند یا اینکــه بعضا برخــی عناصر را 
در محــل مشــخصی از بدن تجمــع می دادند که 

تومور را در آنجا پرتو دهند.
 وی افزود: در رادیوداروهــای جدید که مبتنی بر 
پزشــکی دقیق است، رادیو دارو را بر یک مولکول 
پروتئین ســوار می کنند که ســلول های ســرطانی 
قابلیــت جــذب آن را دارنــد. بــا ایــن مشــخصه 
رادیودارو به جایی فرســتاده می شــود که ســلول 
ســرطانی وجــود دارد و ســایر بافت هــای ســالم 

بــدن کمتر تحت تابش قرار می گیرند.
  رییــس پژوهشــگاه علــوم و فنــون هســته ای در 
مــورد اینکــه بــا اســتفاده از ایــن رادیــو داروهای 
تشــخیص  و  درمــان  کیفیــت  و  رونــد  جدیــد 
ســرطان ها چقــدر ســریع تر خواهــد بــود، گفــت: 
بدون شــک کیفیت، ســرعت درمان و تشخیص 
بســیار بالاتــر اســت و همان طــور کــه گفتــه شــد 
آسیب های کمتری به بافت های سالم بدن وارد 

می شود.
  وی ادامــه داد: در آینــده دنیــا بــه ایــن ســمت 
می رود که برای هر فرد یک رادیوداروی مختص 
او را  بــا توجه به مشــخصات بیولوژیکی که دارد، 
تهیه می کنند. این تحقیقات چشــم انداز پزشکی 
انــرژی  ســازمان  در  هــم  مــا  و  اســت  هســته ای 
اتمی ایران همســو بــا دنیا در این مســیر حرکت 

می کنیم.
فقهــی در پایان با اشــاره به اینکه دســتاوردهای 
ما کشورهای پیشــرفته را شگفت زده و خوشحال 
می کنــد، تاکیــد کــرد: در ایــن زمینه این کشــورها 
از ما ســوال دارنــد که آیا به قیمــت تولیدی خود 
اختیارشــان  در  می توانیــم  را  رادیوداروهــا  ایــن 
قــرار دهیم کــه جواب ما بــه آن ها این اســت که 
در بحــث مالی محصولات، ایــن مهم تنها برای 

سلامت مردم کشورمان است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 از دوران کم رشدی 
عبور کرده ایم

بهــادری، ســخنگوی دولت در پاســخ به اینکه چــرا در دولت 
سیزدهم ارز ترجیحی به وادات چای داده شده گفت: این ارز، 
ترجیحــی و ۴۲۰۰ تومانی نبــوده و ارز نیمایی بوده که از محل 

عرضه و تقاضای بانک مرکزی داده شده است.
علی بهادری جهرمی صبح ســه شــنبه در چهــل و پنجمین 
نشســت خبری هفتگی با خبرنگاران با اشــاره به هفتــه و روز 
دانشــجو و نیــز ســفر رییس جمهــور به روســیه و اســتان البرز 
گفــت: بیــش از نیمی از هیــات وزیران در دانشــگاه ها حضور 
پیدا کردند، حتی برخی وزرا چندین بار به دانشــگاه ها رفته و 
در جمع دانشــجویان حاضر شــدند. بیش از ۳۰ جلسه میان 
مســئولان دولت با جامعه دانشــگاهی برگزار شــده است که 
این بهانه خوبی برای ارتباط مســتمر و نزدیک دولتمردان با 

جامعه دانشگاهی است.
وی افــزود: نظــر رییــس جمهــور بــر ادامــه داربــودن حضور 
دولتمردان در بین دانشجویان است تا مطالبات دانشجویان 
پیگیری شــود، همچنیــن آیت الله رییســی بــه وزرای علوم و 
بهداشــت دســتور پیگیری ویژه درخواســت های دانشجویان 
را داده اند.ســخنگوی دولت در پاســخ به پرســش ایرنا درباره 
تــلاش های مجلــس برای بیــش بــرآورد در بودجــه ۱۴۰۳ و 
هزینه تراشــی بــرای دولت با اکید بر اینکــه "نباید درآمدهای 
غیرواقعــی در لایحــه پیــش بینــی شــود" بیــان کرد: بــه طور 
کلی نظر کمیســیون تلفیق بودجه مجلس نســبت به لایحه 
۱۴۰۳ مثبت اســت اما دولت به دنبال آن اســت که هزینه ها 
و درآمدهــا واقعی باشــند نه اینکه اول هزینه ها برآورد شــود 
و ســپس به دنبــال آن، درآمدهــای غیر واقعی بیــش برآورد 
شــود. نباید درآمدهای غیرواقعی در لایحه پیش بینی شــود. 
انتظار داریم که با همکاری نزدیک دولت و مجلس، مشــابه 
همکاری ها در تصویب برنامه هفتم توسعه، بتوانیم از بیش 

برآورد یا برآورد غیرواقعی منابع جلوگیری کنیم.
وی تاکید کرد: امیدواریم در گرو همکاری سازنده میان دولت 
و مجلس شــورای اســلامی، بودجه تراز مناســبی برای ۱۴۰۳ 
پیش رو داشته باشیم که هم به رشد اقتصادی و هم به اجرای 

مرحله اول برنامه هفتم توسعه کمک کند.
بهــادری جهرمــی ادامــه داد: در 8 مــاه نخســت ۱۴۰۲ ارزش 
صــادرات کشــور نســبت به همســایگان بــا حــدود ۱۲ درصد 
رشــد بــه ۱8 میلیارد دلار رســید. مجموع مبــادلات تجاری با 
همسایگان نیز به ۳8 میلیارد دلار رسیده است غالب واردات 

هم سعی شده به سمت مواد اولیه تولید و تجهیزات باشد.
ســخنگوی دولت درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده 
تخلف ۹۰۰ هزار میلیارد تومانی شرکت بهمن موتور بیان کرد: 
دولــت در برخــورد با مافیای خــودرو مصمم و جدی اســت. 
این پرونده که شــما به آن اشــاره داشــتید یکی از پرونده های 
جاری است و فرآیند رسیدگی آن باید تکمیل شود. در مرحله 
بدوی ســازمان تعزیرات محکومیت صادر شــده است. طبق 
آخرین گزارشــات پرونده در حال نهایی شــدن است و صدور 
رای به زودی صورت خواهد گرفت. دولت در برخود با مافیای 

خودرو هیچ گونه اغماضی نخواهد داشت.
بهــادری جهرمی در این نشســت در پاســخ به ســوالی درباره 
حضور مسئولان در دانشگاه ها و بازخورد آنها و نحوی پیگیری 
مســائل مطــرح شــده از ســوی مقامــات گفت: اصــل حضور 
مســئولان در دانشــگاه ها و در بین دانشــجویان فی نفســه اثر 
گــذار اســت و باعــث می شــود واقعیت هــای اجرایــی تبیین 
شــود تاکنون بیش از ۳۰ جلســه برگزار شد و بنده در یک سال 
اخیر بیش از ۶۰ جلســه دانشگاهی داشــتم. هر مقامی که در 
دانشگاه ها حضور پیدا میکند هم گزارش های دولت را بیان 
می کند و هم اگر ابهامی وجود داشــته باشــد به پرسش های 
دانشــجویان پاســخ داده می شــود و در چــار چوب صلاحیت 
موضوعــات پیگیری خواهد شد.ســخنگوی دولــت در بخش 
دیگری در پاســخ به ســوالی دیگر درباره فعال شــدن گشــت 
ارشــاد مدیران در دولت ســیزدهم و اینکه برخورد با فسادها 
کــه اخیر به عنــوان نمونه در برخــورد با پرونــده تخلف چای 
دبش انجام گرفته تداوم خواهد داشت گفت: مفصلا در این 
خصوص در دانشگاه امیرکبیر توضیح داده ام، گشت ارشاد و 

برکناری مدیران در سطوح مختلف ممکن است یک به دلیل 
عدم اجرای وظایف باشد که توسط تغییرات مدیریتی انجام 
می شود؛ یک زمانی هم ممکن است تخلف سنگین باشد که 
حتی به بازداشــت فرد منجر شــده اســت، لذا موضوع گشت 

ارشاد با پرونده چای دبش متفاوت است.
بهــادری جهرمی بیان کــرد: پرونده واردات چــای که مجددا 
بعد از ۹ ماه بازخوانی شــده و در ذهن این ســؤال را ایجاد می 
کند که چرا الآن مطرح شده است؟ در حالی که از قبل به این 

موضوع رسیدگی شده است.
وی در پاســخ بــه پرسشــی در خصــوص اینکه چــرا در دولت 
ســیزدهم ارز ترجیحــی بــه وادات چای داده شــده گفت: این 
ارز، ترجیحــی و ۴۲۰۰ تومانــی نبــوده و ارز نیمایــی بــوده که از 
محل عرضه و تقاضای بانک مرکزی داده شــده اســت در آن 
موقــع تفاوت ارز نیمایی با بــازار آزاد هزار تا ۲ هزار تومان بود، 
همچنین گشت ارشاد مدیران فعال بوده و نهادهای نظارتی 
قوای مجریه و قضاییه از شــهریور ۱۴۰۱ این فســاد را شناسایی 
کردند برای اینکه شناسایی ذی نفعان و استرداد آنها به کشور 
انجــام شــود، نهایتا تــا پایان ۱۴۰۱ تشــکیل پرونده زمــان برد، 
ضمن اینکــه این ارزها محدود به واردات چــای نبوده و برای 
واردات تجهیزات هم تخصیص یافته است که نیمی از این ارز 
را تشــکیل می دهد و اتفاقا بخش عمده تجهیزات وارد شده 
اســت همچنین رفع تعهــد ارزی برای تولیــد، ۱8 ماه مهلت 
دارد و تا این ۱8 ماه ســپری نشــود، تخلف ارزی امکان کشــف 
ندارد، بنابراین رویه کشف فساد مربوطه از شهریور سال قبل 
شــروع شده بود، اولین مدعی هر فسادی خود دولت و اولین 
برخوردکننده و پیشــگیری کننده است، همچنین برای آینده 
هم فرآیندهای مربوطه اصلاح می شود تا امکان تکرار فساد 

وجود نداشته باشد.
ســخنگوی دولــت در پاســخ بــه ســوال دیگــری دربــاره اینکه 
دســتاورد سفر رئیسی به مسکو چه بوده توضیح داد: در سفر 
رئیسی به مسکو در حوزه های انرژی، بانکی و پولی و کشاورزی 
و ترانزیتی و همچنین مســیر راه تجاری شمال و جنوب گفت 
و گــو و ابتــکارات جدیــد بــرای تســریع همــکاری انجام شــد. 
همچنین از دیگر نقاط اشــتراک بین روســای جمهور ایران و 

روسیه توقف جنگ در غزه است.
وی درباره اقدامات قوه مجریه برای اصلاح ناترازی ســوخت 
و انرژی در کشــور گفت: برنامه هــای دولت در حوزه مدیریت 
مصــرف انــرژی و به ویژه ســوخت در دو حــوزه کلان پیگیری 
شــده اســت؛ حوزه نخســت افزایش ظرفیت هــای تولیدی با 
ســرمایه گذاری متعدد در ایــن عرصه و حــوزه دوم مدیریت 
مصرف و بهینه ســازی سوخت است. افتتاح فاز دو پالایشگاه 
آبادان و افزایش ظرفیت در پالایشگاه های دیگر هم از نمونه 

اقدامات تولیدی است.
بهــادری جهرمی اقدامات دولــت در حوزه مدیریت مصرف 
انرژی را در دو حوزه تعریف کرد: دولت در برخورد و جلوگیری 
از قاچاق برنامه ریزی های گسترده انجام داده و تنها در ۶ ماهه 
ابتدایی ســال ۱۴۰۲، ۷۲ درصد افزایش کشف سوخت قاچاق 
را شــاهد بودیــم. بــرای بهینه ســازی هم اقدامــات متعددی 
انجام شــده کــه حرکت به ســوی نــاوگان حمــل و نقل برقی 
یکی از مهم ترین این اقدامات اســت و نمونه آن فعال شدن 
ایســتگاه های شــارژ برقی در کلان شهرها و تحویل ۴۰ دستگاه 
اتوبــوس برقی در کرج که تولید داخــل هم بود و یا تحول 88 

تاکسی به شهرداری تهران است.
ســخنگوی دولت این اقدامات را در راســتای کمک به کاهش 
آلودگی هوا و نیز مدیریت مصرف ســوخت دانســت و عنوان 
کرد: دولت با طرح های متعددی در زمینه مدیریت و افزایش 

تولید انرژی و سوخت گام برداشته است.
وی ادعای مقامات آمریکایی پیرامون بلوکه شدن دارایی های 

ایران در قطر را تبلیغاتی و برای استفاده داخلی دانست.
بهــادری جهرمــی دربــاره احتمــال رد طــرح افزایــش ســن 
بازنشســتگی از سوی شــورای نگهبان هم گفت: این موضوع 
بین مجلس و شورای نگهبان است و برای دولت ملاک عمل 

قانون مصوب خواهد بود.

   چهارشنبه
    22 آذر 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1683



رئیس سازمان برنامه و بودجه: 

از دوران کم رشدی عبور کرده ایم
یادداشت

اقتصــادی 04Economy

اخبــــار  

 با ظرفیت تولید 800 هزار تن آهن اسفنجی 
در سال:

 فاز دوم فولاد بافت به تست گرم 
رسید

      مشعل ریفورمر فاز دوم شرکت احیا استیل فولاد بافت 
بــا ظرفیت تولید 8۰۰ هزار تن آهن اســفنجی در ســال 

روشن و این فاز وارد تست گرم شد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، واحد 
احیا مســتقیم شــماره ۲ شرکت احیا اســتیل فولاد بافت که عملیات 
اجرایــی آن از ۲۱ بهمــن مــاه ۱۳۹۹ آغــاز شــده بود، با تــلاش های بی 
وقفه و خستگی ناپذیر مدیرعامل و کارکنان زحمت کش مجموعه به 

مرحله تست گرم رسید.
بــا راه اندازی فــاز دوم مجتمع فولاد بافت که عملیــات اجرایی آن به 
وســیله قرارگاه خاتم الانبیا انجام شده، ظرفیت تولید این مجتمع که 
پیــش از 8۰۰ هــزار تن بــود، به ۱ میلیون و 6۰۰هزار تن آهن اســفنجی 
در سال خواهد رسید.  فاز دوم فولاد بافت با وجود مشکلاتی همچون 
تغییر قوانین، همه گیری ویروس کرونا، قطعی مکرر برق و گاز کارگاه 
ســاخت و... ظرف مدت ۳۲ ماه به پایان رســید و از امروز این فاز وارد 

راه اندازی گرم خواهد شد.
بــا بهره بــرداری از فاز دوم مجتمع فولاد بافت، زمینه ایجاد اشــتغال 
پایدار بیش از 6۰۰ نفر به صورت مســتقیم و غیرمســتقیم در منطقه 
کم برخوردار بافت به وجود خواهد آمد و نقش به ســزایی در توســعه 

اقتصادی متوازن این منطقه خواهد داشت.
بر اساس این گزارش، فاز اول شرکت احیا استیل فولاد بافت، در سال 
۱۳۹8 با مشارکت هلدینگ گسترش صنایع و معادن ماهان به عنوان 
سهامدار 6۰ درصدی که از مجموعه های گروه مالی گردشگری است 
با هدف خودکفایی صنعتی و تولید محصولات استراتژیک مانند آهن 

اسفنجی به بهره برداری رسیده است.
راه انــدازی فــاز دوم توســعه احیــا اســتیل فــولاد بافــت در راســتای 
رهنمودهــای مهدی جهانگیری رییس گروه مالی گردشــگری یکی از 
چندین پروژه ایســت که در سال ۱۴۰۲ پیرو وعده شکوفایی پروژه های 

این گروه در سال جاری به انجام رسیده است.

با حضور مدیرعامل بانک آینده، 
ستاد مدیریتی و عملیاتی طرح 

جذب منابع »همت آینده« 
افتتاح شد

       در تازه تریــن اقــدام پس از تغییــر تیم مدیریتی بانک، 
ســتاد مدیریتی و عملیاتی طرح جذب منابع »همت 

آینده« امروز افتتاح شد.
ســتاد مدیریتی و عملیاتی طرح جذب منابع »همت 
آینــده« در راســتای تحقق اهداف ســال جاری در زمینه تحقق بودجه 
و شــاخص های کســب و کار بانک با تأکید ویژه در بخش تجهیز منابع 
تشکیل شده که با حضور بهمن اسکندری مدیرعامل بانک و اعضای 

هیأت مدیره افتتاح شد.
گفتنی است، به منظور تحقق بودجه مصوب بانک در شاخص جذب 
منابع که از شــاخص های اصلی کســب و کار بانک، در جهت اعطای 
تســهیلات و انجــام عملیات بانکی اســت، »طرح انگیزشــی همت« 

تدوین شده است که تا پایان سال جاری ادامه خواهد داشت. 
شــایان ذکر اســت اســتراتژی و سیاســت های تیم جدیــد مدیریتی با 
رویکرد اصلاح ترکیب منابع بانک و همچنین جذب منابع جدید در 
جهــت ارائه خدمات بهینه و اثربخش به مشــتریان و ذینفعان بانک 
به شــمار می آید. از این رو، مانند گذشــته، تــداوم تلاش مجدانه همه 
همــکاران پرتلاش و ســاعی در راســتای جذب منابع پایــدار و حفظ و 

افزایش سهم از بازار همچون همیشه، مورد تأکید است.

 از سوی موسسه اعتباری ملل صورت گرفت:

خرید کالای با دوام ایرانی 
با طرح یاقوت نوین از طریق 

سامانه متابانک
       موسســه اعتبــاری ملــل به منظــور خرید کالای بــا دوام 
ایرانی تســهیلات در قالب طــرح یاقوت نوین پرداخت 

می نماید
 بــه گزارش روابط عمومی موسســه اعتبــاری ملل: این 
موسسه در راستای حمایت از مصرف کنندگان وتولید کنندگان ایرانی 

نسبت به پرداخت تسهیلات خرید کالای ایرانی اقدام می نماید
 متقاضیــان محتــرم می توانند از طریق ســامانه متا بانک نســبت به 
افتتاح حســاب اقدام و تسهیلات خود را بر اساس میانگین موجودی 
حســاب کوتاه مدت از ســامانه فــوق بدون حضور در شــعب دریافت 
نمایند  این گزارش می افزاید: تسهیلات مذکور تا حداکثر ۲۲۰ درصد 
میانگین موجودی در ۹۰ روز و با بازپرداخت تا ۳۶ ماهه بدون ضامن و 

با سفته الکترونیک در قالب عقود مرابحه پرداخت می نماید

غیرحضوری وام بگیر! یک روش 
ساده و آسان برای دریافت وام 

از بانک ملی ایران
      مشــتریان بانــک ملی ایران می توانند درخواســت خود 
طریــق  از  را  »مهربانــی«  تســهیلات  دریافــت  بــرای 
اپلیکیشــن همــراه بام و بــه صورت غیرحضــوری ثبت 

کنند.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بانــک ملــی ایــران، بــرای دریافــت این 
تسهیلات، داشتن حساب سپرده قرض الحسنه طرح مهربانی کافی 
اســت و متقاضیانی که تاکنون نسبت به افتتاح حســاب اقدام نکرده 
اند، می توانند در اسرع وقت و به صورت غیرحضوری آخرین نسخه 
https://my.bmi. اپلیکیشــن »بــام« را از آدرس PWA و ios ،اندروید
ir/landing دریافت و درخواست دریافت تسهیلات خود را ثبت کنند.
وام قرض الحسنه مهربانی ملی با احتساب میانگین کارکرد یک تا ۱۲ 
ماه حساب، کارمزد 4 درصد، بازپرداخت شش تا 6۰ ماه و یک ضامن 
معتبر متناســب با رتبه اعتباری اعلام شــده بــه متقاضیان اعطا می 

شود.
برای ثبت درخواست وام مهربانی به صورت غیر حضوری و از طریق 
بام، فعالسازی امضای دیجیتال در اپ اندروید و ios ضروری است و 
جهت ثبت درخواست متقاضی، باید یک ماه از زمان افتتاح حساب 

گذشته باشد.
همچنین در نســخه جدید بــام، امکانات متعــددی درخصوص وام 

مهربانی برای مشتریان گرامی فراهم شده است.
به طور مثال در این نسخه، امکان مشاهده مبلغ وام بر پایه میانگین 
مانده حســاب، احراز رتبه اعتباری مشتری و ضامن و همچنین ثبت 
درخواســت دریافــت وام بــرای کاربــران فراهم اســت. ضمــن اینکه 
مشتریان می توانند مبلغ کل تسهیلات قابل دریافت خود را بر مبنای 

شرایط انتخاب شده مشاهده کنند. 
گفتنی است، سقف فردی اعطای وام قرض الحسنه طرح مهربانی ۳ 
میلیارد ریال است و انتقال امتیاز آن به اعضای درجه یک خانواده نیز 

از طریق شعب امکان پذیر است.
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تفاهنامه

بــا انعقــاد تفاهمنامه ای بین بانک تجارت و شــرکت ملی صنایــع مس ایران، 
تامین مالی ریالی و ارزی این شرکت برای اجرای طرح های توسعه ای در حوزه 

بالا و پایین دست در یک دوره 4 ساله از سوی بانک تجارت انجام خواهد شد.
بــه گــزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی بانک تجارت، 
مدیرعامل بانک تجارت در مراســم امضای ایــن تفاهمنامه که با حضور امیر 
خرمی شــاد مدیرعامل ملی صنایع مس ایران برگزار شد، با تاکید بر تاثیر این 
تفاهم نامه بر تحکیم روابط دو مجموعه تصریح کرد: تامین مالی و تسهیل گری 
انجام امور بانکی مجموعه مس، پیمانکاران و ســایر شــرکایی که در حوزه های 
مختلف با این مجموعه فعالیت می کنند، در چارچوب قوانین و سیاست های 

بانک مرکزی از جمله اهداف بانک تجارت در این تفاهمنامه است.
هادی اخلاقی فیض آثار ضمن تشــریح فرآینــد اجرایی این تفاهم نامه گفت: 
تفاهم نامه ای که به امضای دو طرف رســیده، چشــم اندازی چهارساله دارد که 
و این مهم، نشــاندهنده آن اســت که بانک تجارت افقی بلندمدت را در رابطه 

پیش رو مدنظر قرار می دهد.
مدیرعامل بانک تجارت در ادامه سقف تسهیلات در نظر گرفته شده در قالب 
این تفاهم نامه و لزوم تامین مالی خارجی برای محقق شدن اهداف توسعه ای 

شرکت ملی صنایع مس را مورد اشاره قرار داد و خاطرنشان کرد: ظرفیت های 
بانک تجارت در این بخش نیز می تواند مورد استفاده قرار بگیرد و شکی نیست 
که این عملیات از طریق ایجاد انسجام در میان تمام بازیگرانی که در کنار این 

مجموعه فاخر در حال ارزش آفرینی هستند اتفاق خواهد افتاد.
وی ادامه داد: در چارچوب این تفاهمنامه، مجموعه بیمه تجارت  نو برای ارائه 
خدمــات بیمــه ای در کنار شــرکت مــس و مجموعه های زیرمجموعــه آن قرار 
خواهد گرفت تا این خدمات را با حداقل هزینه و با بهترین کیفیت ممکن ارائه 
کند و بانک تجارت تضمین کننده خدمات بیمه ای خواهد بود که طریق بیمه 

تجارت نو ارائه می شود.

کمک به توسعه با حمایت بانک تجارت  
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع مس ایران نیز با اشــاره به اینکه بانک تجارت 
یکی از بانک هایی اســت که همکاری بســیار نزدیک و خوبی را با این مجموعه 
دارد گفت: این ســابقه همکاری اعتماد هر دو طرف را جلب کرده و زمینه ســاز 

انعقاد این تفاهمنامه شده است.
امیــر خرمی شــاد افزود: در ایــن تفاهم نامه، بانک تجارت تامیــن مالی ریالی و 

ارزی را برای اجرای پروژه های توســعه ای این شــرکت مد نظر قرار داده که رقم 
قابل توجهی است. این تفاهمنامه به ایجاد فضایی که طرح های توسعه شرکت 

مناسب تر، با سرعت و با کیفیت بهتر انجام شود کمک می کند.
وی خاطــر نشــان کرد: شــرکت ملــی صنایع مس ایــران بالغ بــر ۲۳۰ پیمانکار 
دارد. در ایــن تفاهمنامه برای این شــرکت های پیمانکار نیز اعطای تســهیلات 
ارزی از ســوی بانک تجارت در نظر گرفته شــده اســت. همچنین اعطای اعتبار 
برای شرکت های دانش بنیان که در زنجیره مس، محیط زیست و فناوری های 
مورد نیاز شرکت فعالیت می کنند و نیز اختصاص خط اعتباری سه ماهه برای 
خریداران محصولات این شرکت در بورس کالا از دیگر مواردی است که در این 

تفاهمنامه دیده شده است.

با انعقاد تفاهمنامه همکاری میسر شد:

پشتیبانی بانک تجارت از صنعت مس کشور

معــاون رئیس جمهور برآورد غیرواقعی درآمدها و 
هزینه ها در بودجه را موجب کسری و ناترازی بودجه 
برشمرد و تاکید کرد: در بودجه سال ۱۴۰۳ بیشترین 
سخت گیری برای جلوگیری از بیش برآوردی و رفع 

ناترازی اعمال شده است.
به گزارش از شادا، داود منظور رئیس سازمان برنامه 
و بودجه در افتتاحیه همایش »اقتصاد ایران؛ اصلاح 
ســاختارها و رفــع ناترازی ها« عنــوان این همایش را 
یکی از مهم ترین مسائل در دستور کار تیم اقتصادی 
دولــت و همچنیــن مســئله اصلــی اقتصــاد کشــور 
برشمرد و افزود: آنچه به عنوان ناترازی می شناسیم 
به انباشت و تراکم تعهدات بلامحلی برمی گردد که 
پدیده ای شــایع در اکثر کشورهاســت و فقط محدود 
بــه ایران نیســت و نظام تصمیم گیــری وحکمرانی 
مسئولیت کاهش این ناترازی ها و حرکت به سمت 
ترازمندی را در تمام اقتصادهای دنیا بر عهده دارد.

معاون رئیس جمهور با اشــاره به انبــوه ناترازی ها و 
کسری تجاری آمریکا بعد از سال ۱۹8۰ که همچنان 
نیــز وجــود دارد و رو بــه افزایــش اســت، تاکیــد کرد: 
بنابرایــن وقتی صحبــت از ناتــرازی می کنیم به این 
معنی نیست که منحصر به کشور ماست و ما نسبت 
به سایر کشورهای دنیا وضع نابسامانی نداریم بلکه 
بــرای بهبــود ناکارآمدی ها و ناترازی ها و رســیدن به 
یــک اقتصاد پایدار همــراه با پیشــرفت و عدالت در 

سیاست ها و برنامه ها توجه می کنیم.
منظــور با تاکیــد بر اینکه ناترازی هــا یک منظومه به 
هم پیوســته اســت و بــر یکدیگر اثرات متقابــل دارد 
یادآور شــد: وقتی در بخشی دچار ناترازی می شویم 
آسیب فزاینده ای به دیگر مجموعه ها وارد می شود 

و بــه ناترازی مارپیچی تبدیل می شــود که حل آن از 
ناترازی اولیه دشوارتر است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه به ناترازی بودجه ای 
اشــاره کــرد و گفــت: ناترازی کســری آشــکار و پنهان 
در بودجــه ناشــی می شــود کــه آشــکار آن در بودجه 
مشخص است و ما به ازای آن اوراق منتشر می شود 
و کســری بودجــه پنهان، بیــش بــرآوردی در بودجه 
اســت. وی در ادامــه به پیــش بینی درآمــد ۱۲۰ هزار 
میلیارد تومانی واگذاری دارایی های دولت در بودجه 

ســال جاری اشــاره کرد و گفــت: این در حالی اســت 
کــه واگذاری اموال دولتی کار پیچیده ای اســت و این 
پیچیدگــی عــلاوه بــر شناســایی و قیمت گــذاری در 

موضوع خریدار نیز ادامه دارد.
وی در ادامــه بــرآورد واقعی درآمدهــا و هزینه ها در 
بودجه های ســنواتی را یکــی از راه های رفــع ناترازی 
بودجــه برشــمرد و تاکید کــرد: بــرای تصمیم گیری 
بــرای افزایــش حقوق هــا و همسان ســازی حقــوق 
بازنشســتگان و شاغلین، سیاســتگذار ناچار است به 

تمــام لایه ها توجه کند چرا که ناتــرازی در بودجه به 
ناتــرازی در بخش هــای دیگــر از جملــه صندوق ها 
تصــری می یابد. رئیس ســازمان برنامــه و بودجه با 
اشــاره به اینکه این احتیاط هــا در بودجه ۱۴۰۳ نیز از 
ســوی دولت در نظر گرفته شــد گفــت: البته با تمام 
ســختگیری هایی که در این زمینه اعمال شــد، مرکز 
پژوهش های مجلس در بررسی بودجه اعلام کردند 

که ۱۰ درصد بیش برآوردی دارد.
رئیــس جمهــور بــا تاکید بــر اینکــه دولت بــه دنبال 
انتقــال پیام آرامشــو ثبــات به جامعه اســت، گفت: 
تمام تلاش ما این است که این ثبات را تثبیت کنیم 
تــا مردم احســاس آرامش کنند و صاحبان کســب و 
کارها در فضای پیش بینی پذیری به فعالیت خودد 
ادامــه دهنــد؛ تنها با تداوم این فضا رشــد اقتصادی 
محقق می شــود. وی با اشاره به عبور از یک دهه کم 
رشــدی در اقتصــاد در دولت ســیزدهم یادآور شــد: 
رشد اقتصادی ســال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به طور میانگین ۵ 
درصد بوده است و رشد شش ماهه امسال بر اساس 
گزارش مرکز آمار ۷.۱ بوده است و در تمام بخش ها 

توانستیم رشد متناسب و خوبی داشته باشیم.
وی با اعتقاد به اینکه رشد اقتصادی را مردم و کسب 
و کارها رقم می زنند و دولت تنها پشتیبان و تسهیلگر 
اســت تاکید کــرد: دولــت و مجلس باید بــه گونه ای 
تدبیــر کنند که ظرفیت های مردمی را فعال تر کنند. 
منظــور در بخشــی از ســخنان خود همچنیــن اقدام 
بانــک مرکــزی در مدیریــت بــازار ارز را در شــرایط 
کنونی مثبــت و در حکم جهاد ارزیابــی کرد و گفت: 
همچنیــن در حــوزه تجــارت خارجــی، واردات ما به 
سمت کالاهای واسطه ای و ماشین آلات رفته و سهم 

کالاهای مصرفی به ۱۰ درصد کاهش یافته است.
وی یکــی دیگــر از ناترازی ها را ناتــرازی انرژی عنوان 
کــرد و گفــت: رتبــه اول ذخایــر نفــت و گاز جهــان را 
داریم اما بهره برداری نیازمند ســرمایه گذاری است 
و ما محدودیت هایــی در این زمینه داریم اما تلاش 
می شود همه ظرفیت ها را برای افزایش عرضه مورد 
نیاز در کشــور به کار ببریم.منظور با اشاره به افزایش 
بیش از 8۰۰۰ مگاواتی ظرفیت تولید برق در دو سال 
گذشــته یادآور شــد: ظرفیت تولید بنزین نیز به ۱۰۵ 
میلیون لیتر در روز رسیده است و در بخش نفت گاز 
و منابع طبیعی اگر بتوانیم منابع صندوق توسعه را 
در خدمت توســعه صنایع بالادستی نفت و گاز قرار 
دهیم بدون بنگاهداری بلکه با مشارکت شرکت های 
داخلی که در برنامه هفتم نیز پیش بینی شده است 
در زمینه رفع  این ناترازی ها نیز موفق عمل خواهیم 

کرد.
منظور همچنین با تاکید بر ضرورت افزایش ظرفیت 
تامین مالی کشور با روش های نوین یادآور شد: طرح 
تامین مالی تولید که در مجلس به تصویب رســیده 
قانون بســیار مهمی اســت، همچنین در این زمینه 
در برنامــه هفتم ظرفیت های خوبی ایجاد شــده که 
امیدواریم بازار ســرمایه از ایــن ظرفیت ها به خوبی 

استفاده کنم.
وی در پایان با اشاره به تمهیداتی که در برنامه هفتم 
توســعه برای رفع ناترازی هــا در حوزه  های مختلف 
در نظر گرفته شده است گفت: برنامه هفتم برنامه 
رفع ناترازی هاســت و امیدواریم بعد از تایید شورای 
نگهبان اجرای آن گام های موثری برای رفع ناترازی 

و رشد و پیشرفت عدالت برداریم.

رئیس دفتر توســعه فنــاوری وزارت بهداشــت، در 
حاشیه مراســم تولید انسولین نســل جدید توسط 
یک شــرکت دارویی در اســتان البرز گفت: انسولین 
نســل جدیــد، طبــق تأییدیه ســازمان غــذا و دارو از 
امــروز در داروخانه هــا عرضــه می شــود و طبیعتــاً 
به عنوان داروی کاملًا تخصصی باید حتماً  با تجویز 
پزشکان متخصص که در کنترل قند خون بیماران 

نقش ایفا می کنند، مصرف شود.
حمیدرضا بنفشــه، فارماکولوژیســت و رئیس دفتر 
توســعه فنــاوری وزارت بهداشــت، گفــت:  امــروز 
شاهد شــروع خط تولید انســولین کوفورمولاسیون 
دگلودک-آسپارت بودیم. این نسل جدید انسولینی 
اســت کــه اکنــون در دنیــا در حال عرضه اســت و با 
تلاش زیاد، تولید آن در داخل کشور ما نیز آغاز شده 
اســت. او در خصوص ویژگی های این نوع انسولین 
گفت: ویژگی این نوع انســولین این اســت که برای 
مدت طولانی می تواند با حداقل تغییرات ســطح 
انســولین قند خون بیمــاران دیابتــی را کنترل کند. 
بنفشــه ادامه داد: در مقایســه با نســل های قدیمی 
انســولین در حقیقــت ایــن نــوع انســولین باعــث 
می شــود کنترل قنــد خون بیمار که بــا هموگلوبین 
ای وان سی سنجیده می شود در بیماران دیابتی به 

شکل بهتری انجام شود.
او اضافه کرد: از سوی دیگر این دارو، ریسک عوارض 
ناشی از تزریق بیش ازحد انسولین را که همان افت 
قنــد خــون اســت، کاهــش دهــد و میــزان مصرف 
انسولین و تعداد انسولین ها با جایگزین کردن این 
انســولین های نســل جدیــد  به جای انســولین های 

قبلی کاهش پیدا می کند.
مدیــر کل فناوری وزارت بهداشــت اضافه کرد:  این 
محصول طبق تأییدیه ســازمان  غذا و دارو از امروز 
در داروخانه ها عرضه می شــود. طبیعتــاً به عنوان 

داروی کاملاً تخصصی مطرح می شود که باید حتماً  
با تجویز پزشکان متخصص که در کنترل قند خون 

بیماران نقش ایفا می کنند، مصرف شود.
او درباره میزان تولید این نوع انسولین، خاطرنشان 
کرد: بــه هر حال برای هر محصولــی ابتدا تولید در 
حجم پایین شــروع می شود و براســاس نیاز بازار و 
تقاضــا، امکان افزایش تولیــد وجــود دارد. البته در 
بازدیــدی که از خط تولید انســولین نســل جدید از 
کارخانه آن داشــتیم باید گفــت این ظرفیت وجود 
دارد کــه بــه هــر میزانی کــه بازار نیاز داشــته باشــد 
می تــوان تولید را افزایش داد. ضمن آنکه به عنوان 
یک انسولین نسل جدید باید دید استقبال پزشکان 
از این دارو تا چه میزان است؛ زیرا دارویی نیست که 
خــود مردم بخواهنــد آن را انتخاب و مصرف کنند 

و حتماً باید توسط پزشک متخصص تجویز شود.

فناوری هــای جدید از هزینه های دیابت   
در جامعه می کاهند

در ادامــه دکتر مصطفــی قانعی از تولید انســولین 
نســل جدیــد که بــه همت یــک شــرکت دارویی در 
اســتان البرز صورت گرفت، گفــت: ورود روش های 

درمانــی جدید دیابت و بهره منــدی از فناوری های 
نویــن علمی حوزه دارویی به کشــور، بســیار مهم و 

ارزشمند است.
دکتر مصطفی قانعی، دبیر ســتاد توســعه اقتصاد 
دانش بنیان ســلامت در معاونت علمی و فناوری 
بــر اهمیــت ورود  بــا تاکیــد  ریاســت جمهــوری،  
درمان های جدید دیابت به کشــور اظهار کرد: یکی 
از معضــلات اصلــی در دنیا که کشــور ما نیــز از آن 
مستثنی نیســت، بار سنگین ناشــی از بیماری های 
غیر واگیر است که اگر به موقع کنترل نشوند عواقب 
و عــوارض و درنتیجــه هزینه های ناشــی از آن را به 

کشور تحمیل می کنند.
وی ادامــه داد: بــا توجــه بــه آنکــه دغدغــه خاطــر 
مســئولان پوشــش دادن و رفــع نیازهــای بیمــاران 
اســت چنان چــه از درمان هــای روز دنیــا اســتفاده 
کنیم درنتیجه آن، هزینه های ناشی از مزمن شدن 

بیماری و عوارض آن کمتر می شود.
دکتــر قانعــی تاکید کرد: بــه طور کلــی فناوری های 
دارویــی و درمانی به خصوص در مورد انســولین به 
سمتی پیش می روند که مدیریت دیابت در جامعه 
از ابعــاد مختلف تســهیل شــود. به عنــوان مثال از 
جهــت جذابیت و راحتی که بــرای بیماران دیابتی 
به همــراه دارد. به هرحال، بیمــار ترجیح می دهد 
در فواصل طولانی تری تزریق انجام دهد تا تحمل 
این شرایط برایش آسان تر شود. از طرفی با رضایت 
پزشکان همراه اســت که مدیریت بیمارشان کاملا 
علمــی و با جدیدتریــن متدها کنترل می شــود و از 
ســویی نیــز رضایــت دولت هــا محقق می شــود؛ از 
ایــن جهت کــه هزینه های کنترل دیابــت مبتلایان 
در جامعــه کاهش پیــدا می کند. در واقــع درمان با 
فناوری هــای جدیــد، تقریبــا می توانــد از هر جهتی 

مفید واقع شود.

ظرفیت برای افزایش تولید انسولین نسل جدید وجود دارد

انسولین

از سوی بانک مسکن در قالب طرح نهضت ملی 
صورت گرفت؛

انعقاد قرارداد تسهیلاتی به مبلغ 
بیش از ۱۲3 هزار میلیارد تومان

قرارداد

بانک مســکن بــه عنوان بانک تخصصی حوزه مســکن، تنها بانکی اســت که 
تعهدات خود در راســتای اجرای سیاســت های دولت در بخش مســکن و به 

خصوص طرح نهضت ملی مسکن را اجرایی کرده است.
بــه گــزارش پایــگاه خبری بانــک مســکن- هیبنا؛ دکتر ســید عباس حســینی 
مدیرعامــل بانک مســکن، درخصــوص روند ارایه تســهیلات طــرح نهضت 
ملی مســکن گفت: از ابتدای اجرای این طرح بیش از یک میلیون و ۱۰۱ هزار 
نفر در بانک مســکن افتتاح حســاب کرده اند و قرارداد تســهیلاتی ۳۰۶ هزار 
و ۲۶۶ واحــد مســکونی به میزان ۱۲۳ هــزار و ۴۴۵ میلیارد تومــان نیز منعقد 

شده است.
حسینی مبلغ واریز شده به حساب سازندگان را در طرح نهضت ملی مسکن 
در مجموع از محل آورده و تســهیلات معــادل ۱۱۲ هزار و 8۵۱ میلیاردتومان 
عنوان کرد و افزود: واریزی به حســاب سازندگان از محل تسهیلات ۶۵ هزار و 
۷۴۱ میلیاردتومان و از محل آورده معادل ۴۷ هزار و ۱۱۱ میلیاردتومان است.

طرح نهضت ملی مسکن از ابتدای دولت سیزدهم به عنوان یکی از سیاست 
های دولت در بخش مســکن رونمایی شــد که با مصوبــه مجلس و همراهی 
تمامی بخش ها ســاخت ۴ میلیون واحد مســکونی در دســتور کار قرار گرفت. 
بر اســاس آخرین آمارها تاکنــون ۵۱ هزار هکتار زمین بــرای اجرای این طرح 
تامین شده است و ساخت بیش از یک میلیون و 8۰۰ هزار واحد مسکونی نیز 

در مراحل مختلف پیشرفت فیزیکی قرار دارد.
بانک مســکن به عنوان بانک تخصصی حوزه مســکن در ســال گذشته موفق 
شد تعهدات خود را در بخش مسکن و ارایه تسهیلات اجرایی کند که بارها نیز 
از سوی رییس محترم جمهور،وزرای امور اقتصادی و دارایی و راه و شهرسازی 

و نیز نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی مورد تقدیر قرار گرفت.

با توجه به اینکه انتخابات اتحادیه نمایشگاه داران 
خــودرو نزدیــک اســت و از طرف دیگر این تشــکل 
هنــوز بافت ســنتی خــود را حفظ کرده بــرای اینکه 
بتواند نقش موثری در تنظیم گری بازار و همچنین 
پیگیری مطالبات صنفی خود و مردم داشته باشند 
بایــد انتخابات پیــش رو نامزدی جــوان و کارآمد را 

مورد توجه قرار دهند
به گــزارش  روزنامه جمله، هنوز تبعات نوســانات 
چند ســال گذشــته بــر پیکــر بــازار خــودروی ایران 
نمایان اســت که بخشــی از این مســأله تحت تأثیر 
سیاســت های غلــط دولت در ممنوعیــت واردات 
خــودرو و جلوگیری از عــدم تعادل عرضه و تقاضا 
بروز کرد، اما نمی توان نسبت به سنتی بودن تشکل 
هــای خودرویی و عدم همگامی با تحــولات روز در 

نوسانات قیمت بی تفاوت بود.
 در ســال هــای اخیــر همــواره ســایت هــای قیمت 
گــذاری خودرو یک پای نوســانات قیمــت بوده اند 
و اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو رویکردی سنتی 

داشــته اســت و نتوانســت ارتباط موثری برای حل 
مســأله با دستگاه های سیاست گذار برقرار کند، به 
همین دلیل به جای اینکه در بازار نقش تنظیم گر 
داشته باشد تحت تاثیر نوســان بازار بوده در حالی 
که باید مرجعیت قیمت گذاری بازار آزاد را بدست 

می آورد. 
 حال با توجه به اینکه انتخابات اتحادیه نمایشگاه 
داران نزدیک است بسیاری از کارشناسان معتقدند 
که حالا فرصت خوبی اســت که این تشــکل بتواند 
جایگاه خود را در این صنف بازیابی کند تا در تلاطم 
های بازار بتواند نقش موثرتری ایفا کند. به عبارت 
دیگــر بســیاری از تشــکیل هــای صنفی ایــن روزها 
عــلاوه بر اینکه نقش نظارتی بر بازار کالا و خدمات 
دارنــد، وارد عرصــه تنظیــم گری هم شــدند، حالا 
اتحادیه نمایشگاه داران خودرو می تواند با انتخاب 
اعضای جوان در رایزنی با وزارت صمت و نهادهای 
نظارتــی چنیــن امتیازی را کســب کنــد بنابراین در 
ابتدا این انتخابات باید توســط اعضای خود جدی 

قلــم داد شــود و در انتخــاب رییــس اتحادیه دقت 
کنند که افرادی انتخاب شــوند که هم اکنون به روز 
هســتند و از تحولات فناوری آگاه هســتند. از این رو 
در انتخابــات اتحادیــه نمایشــگاه داران خــودروی 
ضروری است هیات مدیره جوان انتخاب شوند که 
نســبت به فاکتورهای موثر در اقتصاد و بازار مطلع 
باشند و از طرف دیگر بتوانند مذاکرات موثری را با 
بدنه سیاست گذاری همچون وزارت صمت داشته 
باشــند تا بتوانند در قیمت گذاری و حتی سیاســت 

گذاری تنظیم بازار حضور داشته باشند
 در چند ماه گذشــته بی توجهی به پیگیری مصوبه 
واردات خودروهای دســت دوم مســأله بوده است 
و علی خســروانی همواره به عنــوان یک مطالبه از 
ســوی جامعه آن را مطرح کرده تا بار دیگر شــاهد 
بروز مشــکلاتی در بازار خودرو نباشــیم، براســاس 
همیــن رویکــرد او و اینکه حضور فعالی در شــبکه 
هــای اجتماعــی دارند و بــه نوعی ترنــد خودرویی 
ها محســوب می شــود برخی از فعالان این صنف 

معتقدنــد او مــی تواننــد جانشــین مناســبی برای 
رییس اتحادیه باشد.

 در واقع صنف نمایشگاه داران از آن جهت افرادی 
همچون علی خســروانی را نماینده باکفایتی برای 
صنــف خــود معرفی مــی کنند، کــه در ســال های 
اخیــر علاوه بر اینکه در جریان کوچکترین مقررات 
بــازار خودرو بوده اســت در جایگاه خود با دســتگاه 
هایی همچــون وزارت صمت و مجلــس مذاکره و 
تعاملاتی داشــته اســت تا در کنار حفظ منافع هم 
صنفی های خود برای متعــادل کردن بازار خودرو 
بــه نفع دهــک هــای پایین جامعــه اقدامــی کرده 

باشد.
 خسروانی معتقد است که بازار خودرو زمانی سالم 
است که کســی برای سود بیشتر اقداماتی همچون 
دپــوی خــودرو انجــام ندهــد و مصرف کننــده هم 
مجبور نشــود خــودروی مصرفی خــود را با قیمتی 
بسیار بالاتر از نرخ کارخانه بخرد. به همین دلیل او 
در ماه های اخیر پشت همین سیاست به روز شدن 
قیمت خودرو قرار داشــته و تلاش کرده با حمایت 
از سیاســت هایی که عرضه و تقاضا را متعادل می 

کنند بازار را به نفع جامعه آرام کند.
 در ســال هــای گذشــته افزایــش قیمت خــودرو در 

ایــران بیشــتر از رشــد ارز، طــلا و تورم بوده اســت و 
همین مسأله منجر شده تا دست دهک های پایین 
و کم درآمد جامعه از خودرو کوتاه بماند. از این رو 
خســروانی همواره تاکید کرده سیاست گذاری های 
ماننــد واردات خودروهــای دســت دوم یــک اقدام 
برای تنظیم بــازار خودرو و حمایــت از دهک های 
پایین جامعه است به همین دلیل تا اجرایی شدن 
آن از پــای نمــی نشــیند، از طرف دیگر همــواره به 
مسیولیتهای اجتماعی پایبند بوده و مراسم هایی 
را برای حمایت از کودکان اوتیسم و... برگزار کرده تا 
نشان دهد که در هر صنف و جایگاهی نخست باید 

به سلامت و صلابت جامعه اندیشید.

اتحادیه نمایشگاه داران نیازمند پوست اندازی



راه و مسکن

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس اعلام کرد؛ 

خلع ید یک انبوه ساز به دلیل روند کند 
عملیات اجرا در نهضت ملی مسکن

راه اندازی خط مستقیم 
 کشتیرانی و پروازی 
بین چین و بوشهر

رئیــس اتاق بازرگانی بوشــهر با تأکید بر 
توسعه روابط اقتصادی استان بوشهر با 
چیــن گفــت: ایجاد خــط کشــتیرانی و پــروازی 
مستقیم چین و بوشهر با هدف کاهش هزینه و 
مــدت انتقــال کالای تجاری در دســتور کار قرار 

گرفته شود.
تسنیم از بوشــهر،  گزارش خبرگــزاری  بــه 
خورشید گزدرازی در نشست فعالان اقتصادی 
بوشــهر بــا سرکنســول چیــن در بندرعبــاس با 
اشاره به تقویت ارتباط و تعامل مطلوب ایران 
و چیــن اظهار داشــت: ارتباط دو کشــور ایران و 
چین در ســال های اخیر تقویت شــده و توسعه 

یافته است.
وی، چیــن را مهمتریــن بــازار صادراتــی ایران 
دانست و تصریح کرد: اکنون کشور چین علاوه 
بــر بــازار صادراتــی آن بــه مهمتریــن شــریک 
ایــران  و متحــد سیاســی  تکنولــوژی  وارداتــی، 

تبدیل شده است.
رئیــس اتــاق بازرگانــی بوشــهر بــا بیــان اینکــه 
حرکت پر شتاب چین در اقتصاد به عنوان یک 
قطــب برتر جهان اســت گفت: عنصــر تحریم 
ســبب شــد چین برای جمهوری اسلامی ایران 
یــک کشــور امــن بــرای تعامــلات بین المللــی 
باشــد.گزدرازی بــا اشــاره بــه اینکه اقتصــاد دو 
کشور ایران و چین در بسیاری از جهات به ویژه 
در حوزه انرژی مکمل یکدیگر هستند، تصریح 
کــرد: با توجــه اینکه به شــرایط کنونــی منطقه 
و جهــان بســیار تغییر کرده اســت کشــور چین 
راهبردهــای خود را در برقراری ارتباط با جهان 
بــه ویــژه بــا خاورمیانــه تغییــر داده کــه همین 
موضوع اهمیت و ضرورت حفظ جایگاه ایران 

در دیپلماسی اقتصادی چین نشان می دهد.
وی بــا تأکیــد بر اســتفاده ظرفیت هــای ممکن 
برای تقویت ارتباط و گسترش تعاملات استان 
بوشــهر با کشــور چین اضافه کرد: در این راستا 
دفتــر انجمن دوســتی ایران و چین در بوشــهر 

راه اندازی شده است.

برخــی  بــه  بوشــهر  بازرگانــی  اتــاق  رئیــس 
پیشــنهادات بخــش خصوصی اســتان بوشــهر 
و  پرداخــت  چیــن  بــا  روابــط  رونــق  بــرای 
خاطرنشــان کرد: در این راســتا ضمن برقراری 
خط پــروازی مســتقیم لازم اســت ایجــاد خط 
کشــتیرانی مســتقیم چیــن و بوشــهر بــا هدف 
کاهــش هزینه و مدت انتقــال کالای تجاری در 

دستور کار قرار گرفته شود.
گــزدرازی اســتفاده از ظرفیــت اتــاق بازرگانــی 
مشــترک ایــران و چیــن بــرای افزایــش روابــط 
تجــاری و توســعه اقتصادی را مــورد تأکید قرار 
داد و تصریــح کــرد: در این راســتا آغــاز مجدد 
فعالیــت دفاتــر نمایندگــی در شــهرهای چین 

دائو و تیانجین یک ضرورت است.
وی از عمــده مشــکلات تجــار را نقــل و انتقــال 
پــول متأثر از تحریم ها دانســت و تصریح کرد: 
ایجــاد  بــرای  لازم  رایزنــی  می شــود  پیشــنهاد 
 کانــال نقــل و انتقــالات مالی جدید و مناســب 

صورت پذیرد.
از  یکــی  بوشــهر  بازرگانــی  اتــاق  رئیــس 
آزاد تجــاری  را منطقــه  بوشــهر  ظرفیت هــای 
صنعتی دانســت و بیان کرد: بــا توجه به وجود 
منطقه آزاد تجاری و صنعتی بوشــهر می توان 
نســبت به ترغیب ســرمایه گذاران چینی، برای 
حضــور و بهره منــدی از امکانــات منطقه برای 
تولیــد و صــادرات محصــولات بــه کشــورهای 

مختلف مبادرت کنند.
و  بازرگانــی  رایزنــان  حضــور  بــر  گــزدرازی 
فعــالان اقتصــادی دو کشــور ایــران و چیــن در 
نمایشــگاه های مهــم از جملــه خرمــا اســتان 
بوشــهر و نمایشــگاه آبزیــان چین تأکیــد کرد و 
افــزود: ســهولت در صــدور روادید بــه چین در 
دســتور کار سرکنســول چین در بندرعباس قرار 
بگیــرد.وی بــا بیــان اینکــه بــازار آبزیان اســتان 
بوشــهر در چین در ســال های اخیر از بین رفته 
اســت خواستار برطرف شــدن محدودیت های 

صادرات آبزیان استان بوشهر به چین شد.

J O M L E H N E W S P A P E R

   چهارشنبه
    22 آذر 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1683

کشتیرانی

اخبــار

مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شهری ایران خبر داد؛

پنج روش دریافت 
 تسهیلات بانکی 

در بافت های فرسوده
بازآفرینــی  شــرکت  مدیر عامــل 
گفــت:  جهــت  ایــران  شــهری 
نوســازی مســاکن ناپایــدار در بافت های 
فرسوده به پنج روش تسهیلات نوسازی 

پرداخت می شود.
شــرکت  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
بازآفرینــی شــهری ایران، محمــد آئینــی 
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیر عامل 
بــا  ایــران  شــهری  بازآفرینــی  شــرکت 
اعــلام این خبر گفت: اعطای تســهیلات 
بافت هــای  در  مســکن  ملــی  نهضــت 
فرسوده بدون سپرده گذاری، بدون خرید 
اوراق تســهیلات مســکن و رســوب پــول 
و بــا باز پرداخت ۲۰ ســاله بــه متقاضیان 

پرداخت می شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی تصریــح 
کرد: تســهیلات ویژه بافت های فرســوده 
مشــمول  محــلات  و  محدوده هــا  در 
طــرح و برنامه هــای بازآفرینــی شــهری 
بــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی بــرای 
ازای  بــه  مســکونی  واحدهــای  احــداث 
 ســاخت هــر واحــد55۰ میلیــون تومــان 

پرداخت می شود.
ویــژه  تســهیلات  در  افــزود:  آئینــی 
منابــع  محــل  از  فرســوده  بافت هــای 
تومــان  میلیــون   ۱85 دولــت  تودیعــی 
بــا نــرخ ســود صفــر درصــد و از منابــع 
تومــان  ۳65میلیــون  بانــک  داخلــی 
بــا نــرخ ســود ۲۳درصــد توســط بانــک 
مســکن با بازپرداخت حداکثــر به مدت 
۷سال )۲سال دوران ســاخت و ۵ دوران 

تقسیط( به متقاضیان اعطاء می شود.
مدیر عامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری 
بــا بیــان اینکه بــرای نخســتین بــار برای 
بافت هــای تاریخــی تســهیلات مرمــت 
و  مســکونی  بناهــای  ســازی  مقــاوم  و 
اســت،  شــده  پیش بینــی  غیرمســکونی 
گفت: با پیگیری های انجام شــده توســط 
وزارت راه و شهرســازی و وزارت میــراث 
فرهنگــی، گردشــگری و صنایــع دســتی 
حمایــت  قانــون  تحقــق  راســتای  در  و 
از بافت هــای تاریخــی مقــرر شــد تمــام 
تســهیلات بانکــی موجود برای نوســازی 
در محدوده های هدف باز آفرینی شهری 
ضریــب  بــا  مســکن،  جهــش  قانــون  و 
8۰درصــد به بناهــای واقــع در محدوده 
بافت هــای تاریخــی بــا هــدف مرمــت و 
مقاوم ســازی اختصــاص یابــد و در دوره 
مرمت، تســهیلات بانکی اســکان موقت 

نیز به ساکنان این بناها تعلق گیرد.
رئیــس هیات مدیــره شــرکت بازآفرینی 
شــهری در رابطه با ودیعه اسکان موقت 
در بافــت هــای فرســوده گفــت : مالکان 
پلاک هــای مســکونی در محــلات هدف 
بازآفرینــی بــه منظــور اجــاره مســکن در 
طــول زمــان نوســازی و بهســازی منــازل 
خود می توانند تســهیلات ودیعه اسکان 

موقت دریافت کنند.
 او افزود: مبلغ این وام برای هر پلاک در 
کلانشــهرها ۱۲۰میلیون تومان و در سایر 
شهرها ۹۰ میلیون تومان با نرخ  ۴درصد، 
گرفتــه  نظــر  در  ســال   ۳  بازپرداخــت 

شده است.
آئینــی در رابطــه با پرداخــت وام ودیعه 
مسکن در محدوده و محلات بافت های 
تاریخــی ، اظهارکــرد: متقاضیان در طول 
تســهیلات  از  می تواننــد  مرمــت  دوره 
ودیعــه مســکن بــرای اســکان موقــت با 
ســقف های ۱۰۰، ۷۰ و ۴۰ میلیــون تومان 
ســایر  تهــران،  شــهرهای  در  به ترتیــب 
به شــکل  شــهرها  ســایر  و  کلان شــهرها 
۵ســاله  بازپرداخــت  و  قرض الحســنه 

استفاده کنند.

رئیس کمیته امداد امام)ره(:

مددجویان دو نفره 
روستایی کشور صاحب 

مسکن می شوند
امــام  امــداد  کمیتــه  رئیــس 
خمینــی)ره( گفت: تا پایان ســال 
تمامی مددجویان روستایی ۲ نفر به بالا 
صاحــب خانــه خواهنــد شــد و دیگــر در 
روســتاها مددجوی بی مسکن نخواهیم 
داشــت.به گزارش بــازار، ســید مرتضــی 
بختیــاری با اشــاره بــه اینکــه کمک های 
مردم ســال به ســال رو به افزایش است، 
تاکید کــرد: با اینکه وضعیت اقتصادی و 
معیشــتی مــردم در ایــن ســال ها دچــار 
سختی و تنگنا شده و تورم افزایشی بوده 
اســت اما نــه تنها کمک هــای مردمی به 
کمیته امداد روندی کاهشی نداشته بلکه 
کمک هــای مــردم ســال بــه ســال رو بــه 
افزایش بوده است که نشان از دینداری و 

همراهی و همدلی مردم دارد.
یکــی  اینکــه  بیــان  بــا  ادامــه  در  وی 
امــام  امــداد  کمیتــه  اولویت هــای  از 
خمینــی)ره( توانمندســازی مددجویان 
جــاری  ســال  در  کــرد:  تصریــح  اســت، 
مددجویــان  از  نفــر  هــزار   ۱۰۰ حــدود 
و  کمک هــا  بــا  کمیتــه،  پوشــش  تحــت 
برنامه ریزی هــای صــورت گرفتــه در امر 
اشــتغال بــه توانمندی رســیده و تا پایان 
خــارج  امــداد  کمیتــه  پوشــش  از   ســال 

خواهند شد.
رئیــس کمیته امــداد امام خمینــی )ره( 
به یکی دیگر از دســتاوردهای این کمیته 
اشــاره کرد و گفت: از جمله با حمایت ها 
و اقدامــات صــورت گرفتــه تعــداد قابل 
توجهــی از مددجویــان مــا رتبه های برتر 
قابــل  تعــداد  و  کــرده  کســب  را  کنکــور 
نیــز  و  فرهنگیــان  دانشــگاه  در  توجهــی 
وزارت آمــوزش و پرورش پذیرفته شــده 
انــد و البتــه کــه حمایت هــای تحصیلــی 
مــا همچنــان از این دســته از مددجویان 

مستعد ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: حمایت های کمیته امداد 
اقتصــادی  و  مــادی  کمک هــای  صرفــا 
نیست بلکه ســعی کرده علاوه بر تامین 
نیازهای مادی، حمایت هــای معنوی از 

مددجویان داشته باشد.

صفحه06

صفحه05
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رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:

 اولویت جذب نیروی انسانی 
 در صنعت هوانوردی 

با فارغ التحصیلان صنعت 
هواپیمایی است

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد؛

بهره برداری از پنج فروند 
 اسکله گردشگری 

 در سفر رئیس جمهور 
به هرمزگان

 مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مسکن خبر داد؛

الحاق بیش از ۹ هزار 
هکتار اراضی به طرح 
نهضت ملی مسکن 
در استان های مختلف

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: بیش از ۹ هزار هکتار از اراضی مختلف در شهرها 
به طرح نهضت ملی مســکن الحاق شده اســت.به گزارش بازار، ارسلان مالکی، 
معــاون وزیر راه و شهرســازی گفت: حدود ۹ هزار هکتــار از مراحل الحاق اراضی 
روند کامل را طی کرده و ۳ هزار و ۷۶۰ هکتار به شورای عالی معماری و شهرسازی 

رســیده اســت.به گفته وی همچنین حدود ۳ هزار و ۳۰۰ هکتار در دســتور کار 
شــورای برنامه ریزی اســتانداری ها قرار دارد.مدیرعامل ســازمان ملی زمین 
و مســکن گفت: منتظر اســتعلامات ۴ هزار و ۳۲8هکتار هستیم که اقدامات 
مرتبط صورت و در مســیر واگــذاری قرار گیرد.وی تأکید کرد: در شــهرهای زیر 
۵۰ هزار نفر جمعیت به استان ها تفویض اختیار شده و صفر تا صد در استان 

انجام می شود.

حجت الاسلام انصاریان در جمع کارکنان بنیاد مسکن:

بنیاد مسکن و خیرین 
مسکن ساز به داد مردمی 

که خانه ندارند، برسند

معاون شهرسازی و معماری وزیر راه و شهرسازی 
با اشــاره بــه وجود مســائل و پیچیدگی هــای پروژه 
ایجــاد شــهرک های ســاحلی در جنــوب کشــور از 
شــرکت های دانــش بنیان بــرای حضــور در پروژه 

ایجاد شهرک های ساحلی دعوت کرد.
بــه گــزارش خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی خســرو دانشــجو، معــاون شهرســازی 
و  رویــداد  در  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معمــاری  و 
نمایشــگاه شــرکت های دانش بنیان حوزه مسکن 
جدیــد  شــهرهای  ایجــاد  دربــاره  حمل ونقــل،  و 
جامــع  طرح هــای  و  کشــور  جنوبــی  ســواحل  در 
ســکونتگاه های منطقــه مکــران در چهــار اســتان 
جنوبی سیستان و بلوچستان، هرمزگان، خوزستان 
و بوشــهر توضیحاتی ارائه و از شــرکت های دانش 

بنیان برای حضور در این طرح دعوت کرد.
دانشــجو با اشــاره بــه پراکنش جمعیت در کشــور 
گفت: در مناطقی که سرزمین ما ظرفیت بیشتری 

دارد جمعیت کمتــر و در مناطقی با ظرفیت های 
پایین تر، جمعیت بیشــتری ســاکن هســتند، برای 
مثال شــهرهای حاشیه کویر که با مشکلات زیست 
محیطــی و کمبــود آب مواجــه اســت، جمعیــت 

زیادی را در خود جای داده است.
وی افزود: در این پــروژه می خواهیم ظرفیت های 

حاشیه دریا را احصا کنیم و از آن استفاده کنیم.
دانشــجو با بیان اینکه در کشــورهای حاشیه خلیج 
فارس، ظرفیت های ســواحل را بــرای تولید ثروت 
بــه کار گرفتند، تاکیــد کرد: ایران نیــز ظرفیت های 
بســیاری در ســواحل جنوبی دارد که بخش اعظم 
آن بــدون اســتفاده مانده اســت، به همیــن دلیل 
بررسی و مکانیابی سواحل جنوب برای راه اندازی 

شهرها در دستور کار قرار گرفته است.
وی یادآور شــد: باید از همه ابتــکارات، ظرفیت ها 
و دانش کشــور در این حوزه باید برای پیشــبرد این 

طرح استفاده کنیم.

دانشــجو گفــت: در افــق طــرح پیــش رو ایجاد ۲۷ 
شــهر در ســواحل جنــوب در نظــر گرفتــه شــده که 
مسایلی مانند تکنولوژی و موضوعات شهرسازانه 
دارد، به همین منظور از شــرکت های دانش بینان 
و نــوآور دعوت می کنیم در این طرح وارد شــوند تا 
با احصای تهدیدها و فرصت های ســواحل جنوب 
و با استفاده از تجربیات موفق جهانی این پروژه را 

به سرانجام برسانیم.
معــاون وزیر راه و شهرســازی اظهار کرد: از حضور 
و حتــی شــکل گیــری شــرکت های دانــش بنیــان 
در حــوزه شهرســازی و طراحــی شــهری اســتقبال 

می کنیم.
شــرکت های  نمایشــگاه  و  رویــداد  اســت  گفتنــی 
دانــش بنیان حوزه مســکن و حمل ونقل همراه با 
مراســم امضای توافق نامه های ســه جانبه و ارائه 
دســتاوردهای بیش از ۵۰ شــرکت دانش بنیان در 

حوزه ساختمان و حمل ونقل برگزار شد.

صفحه 06

نگاهی به رضایت نمایندگان مردم از »مهرداد بذرپاش« مصادف با یکساله شدن سکانداری او 
در وزارت راه و شهرسازی 

 رشد نهال رضایت پس از یک  سال
بذرپاشی خدمت

معاون شهرسازی و معماری وزارت راه و شهرسازی مطرح کرد؛ 

 احصای ظرفیت های حاشیه دریا 
با کمک شرکت های دانش بنیان

بنیاد مسکن

حســین  شــیخ  حــاج  والمســلمین  الاســلام  حجــت 
انصاریــان، پــس از دیــدار بــا حضــرت حجت الاســلام 
والمســلمین روحانی نژاد - نماینده ولی فقیه و رئیس 
شــورای مرکزی بنیاد مســکن انقلاب اسلامی، در جمع 

کارکنان بنیاد مسکن به ایراد سخن پرداخت.
ایشــان بــا اشــاره بــه اینکــه مســکن در میــان نیازهــای 
مختلف انســان، یکی از عوامل تعییــن کننده زندگی او 
می باشد گفت: کمیت و کیفیت و شرایط مکانی مسکن 
با روح و روان و ســلامتی انسان ارتباط مستقیمی دارد، 
فلذا باید به آن توجه ویژه ای بشود. نیاز بشر به مسکن 
یــک نیاز ضروری اســت نه یک نیاز عــادی و معمولی. 
همیشــه اینگونــه بوده، کســی که می توانســت مســکن 
مناســبی برای خود تهیه کند، در حد تــوان خود فراهم 
کرده، اما کســی که نمی توانســت برای خودش مسکن 
فراهم کند، مجبور است با اجاره نشینی مشکل مسکن 
را حــل کنــد و درصــد بالایی هــم نیز بــه خاطر صاحب 
خانه ها، فشــار روحی و فشار اقتصادی بالایی را تحمل 
مــی کننــد و در مقابل خانواده شــان شــرمنده هســتند. 
خیلــی ها که مــی توانند برای این قشــر مســکن فراهم 
کنند، واقعاً وظیفه اخلاقی و انســانی شان است که این 

مهم را انجام دهند.
حجــت الاســلام والمســلمین انصاریــان بــا اشــاره بــه 
نْــتَ وَزَوْجُكَ 

َ
آیه ۳5 ســوره بقره »وَقُلْنَا یَا آدَمُ اسْــکُنْ أ

ــذِهِ  الْجَنَّــةَ وَکُلا مِنْهَــا رَغَــدًا حَیْــثُ شِــئْتُمَا وَلا تَقْرَبَــا هَٰ
الِمِینَ “و گفتیــم: ای آدم! تو و  ــجَرَةَ فَتَکُونَــا مِنَ الظَّ الشَّ
همســرت در این بهشــت ســکونت گیریــد و از هر جای 
آنکه خواســتید فراوان و گوارا بخوریــد، و به این درخت 
نزدیــک نشــوید کــه ]اگــر نزدیک شــوید[ از ســتمکاران 
خواهید شــد، افزود: خداوند وقتــی آدم و حوا را آفرید، 
اولیــن کاری کــه برایشــان انجــام داد، دادن مســکن به 
هردوی آنان بود. خیلی جالب بود که مسکن را شریکی 
داد به هر دو. این موضوع خیلی مهم است که زن باید 
یه حدی از مالکیت داشته باشد که بعد از مرگ شوهر، 

اگر زن زنده بماند، آواره و محتاج نشود.
همچنیــن ایشــان ادامــه داد: از کل نعمــت های مادی 
و معنــوی کــه در ایــن دنیــا بــود، خداوند بــه آدم و حوا 
مســکن رایگان عطا کرد، لذا خداونــد به آدم گفت:« یَا 

نْــتَ وَزَوْجُكَ الْجَنَّةَ« واژه اسْــکُنْ یعنی بی 
َ
آدَمُ اسْــکُنْ أ

دردســر، یعنی آرامش، یعنــی راحت بودن و همچنین 
بــه معنــای هر چیزی اســت که انســان به وســیله ی آن 
تســکین یابد. انســان علاوه بر نیاز به سکونت در خانه، 
به محلی برای تســکین آلام روحی، رها شــدن از برخی 
قیــودات اجتماعی، اســتراحت به نحــو دلخواه، خلوت 
کــردن و نیایش با خدا نیــاز دارد. اگر خانه تأمین کننده 

این نیازها نباشد، مسکن نخواهد بود.
حاج شــیخ حســین انصاریان افزود: جنــات به باغهاى 
دنیــا نیز گفته می شــود. این جنت یقیناً بهشــت موعود 
نیســت، زیــرا طبــق آیات قــرآن خانــه بهشــت، موعود 
پاداشــی اســت کــه خداونــد در ازای ایمــان، اخــلاق و 
عبــادت به انســان مــی دهد کــه هنوز آدم و همســرش 
چیــزی رو شــروع نکــرده بودنــد کــه اســتحقاق پاداش 
داشته باشــند. ثانیاً کسی که به بهشــت وارد شود، دیگر 
خارج نمی شــود. »وَ مــا هُمْ مِنْها بِمُخْرَجِیــنَ«، ثالثا در 
آن بهشــت، امــر و نهــی و ممنوعیّت و تکلیف نیســت، 
در حالی که آدم از خوردن میوه درخت نهی شــد. نهی 
حضــرت آدم، نهــی تکلیفــی نبــود که انجامــش حرام 
باشــد، بلکه جنبه  توصیه و راهنمایی داشــته اســت. به 
عــلاوه، در روایــات اهل بیــت علیهم الســلام نیز آمده 
 اســت کــه بهشــت آدم، بهشــت موعــود نبــوده اســت. 

نشانه هایی که بهشت موعود دارد، این آیه نیست.
ایشــان در ادامــه بیــان نمــود: حضــرت امــام محمــد 
باقر)ع( می فرماید: این جنت باغ بسیار آبادی بوده که 
در همین محلات فعلی شام ساخته شده بود. پروردگار 
نیز می فرماید: برو جایی که در آرامش کامل و سکونت 

روحــی باشــی. خانــه اگــر آرامش نداشــته باشــد، خانه 
نیست، بلکه یک زندان است، مثل آپارتمان نشینی که 
غــرب مثل همه چیز، فرهنگش را به همه دنیا تحمیل 
کــرد. آپارتمــان بــرای بچه ها اصــلًا مکان خوبــی برای 
زندگــی و میدان فعالیت برای آنها نیســت. حال اگر ما 
بخواهیم به روش قرآن، مسکن را بسازیم، باید مسکن 

برای صاحبان خود محلی برای آرامش باشد.
ایــن خطیــب ارزشــمند، خطاب بــه مدیــران و کارکنان 
بنیاد مســکن گفت: بنیاد مســکن و خیرین مسکن ساز 
)که بازوی بنیاد مسکن هستند( به داد مردمی که خانه 
ندارند، برسند و کارشناسان و مهندسان و همه کارکنان 
طبــق آیات قــرآن در ثواب و بهره اش شــریک خواهند 
بود. بنده پیشــنهاد می کنم تابلویی سردر بنیاد مسکن 
در سراسر کشور، با عنوان این حدیث پیامبر اکرم)ص( 
کــه می فرماید: خَیــرُ النّــاسِ أنفَعُهُم لِلنّــاسِ: بهترینِ 
مردم، کســانی هستند که بیشتر به مردم سود برسانند، 

چه کاری سودمندتر از مسکن می تواند باشد.
ایشــان در پایان بــا بیان حدیثی از پیامبــر )ص( که می 
فرمایــد: الــدّالُّ علــی الخَیرِ کفاعِلِهِ ـ کســی کــه مردم را 
بــه کار خیــر و مثبــت دلالت می کند مثل این اســت که 
خودش انجام داده اســت، افزود: من به شــما کارکنان 
بنیــاد ایــن ســفارش را دارم کــه کار و فعالیــت بنیــاد 
مســکن را بــه متمولین جامعه گزارش دهیــد تا تعداد 
خیرین مســکن ساز زیاد شــوند. هرچند شما تمکن آن 
را ندارید تا با ســرمایه خود خانه بسازید و به نیازمندان 
 هدیــه بدهیــد، امــا زبــان، گــوش و اعتبارتان مــی تواند 

این کار را بکند.

حجت الاسلام انصاریان در جمع کارکنان بنیاد مسکن:

 بنیاد مسکن و خیرین مسکن ساز 
به داد مردمی که خانه ندارند، برسند

JOMLEH



مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس 
اعلام کرد؛

 خلع ید یک انبوه ساز 
به دلیل روند کند عملیات اجرا 

در نهضت ملی مسکن

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:

 اولویت جذب نیروی انسانی در صنعت هوانوردی 
با فارغ التحصیلان صنعت هواپیمایی است

راه آهن

مسکن هواپیمایی

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: تصويب قانون استخدام كشوری )1301ش( l عمليات اميرالمؤمنين در سرپل ذهاب توسط سپاه )1360ش( l درگذشت استاد "سيد غلامرضا سعيدی" نويسنده و مترجم )1367ش( l تیم کشتی ایران در مسابقات آسیایی بانکوک با 8 مدال طلا در صدر قرار گرفت.)1349ش(

مدیرکل کنترل ترافیک هوایی شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران خبر داد؛

آمادگی ایران برای آموزش 
کنترلرهای ترافیک هوایی 

کشورهای همسایه
      مدیــرکل کنتــرل ترافیــک هوایی شــرکت فرودگاه ها و 
ناوبری هوایی ایران از آمادگی این شــرکت برای ارائه 
خدمات آموزشــی به کنترلرهای کشــورهای همســایه 
خبر داد و گفت: هم اکنون کنترل های کشور سوریه در 

حال سپری کردن دوره آموزشی مربوطه هستند.
به گزارش روابط عمومی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران به 
نقــل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی؛ احمد نیکنام با اعلام 
آمادگــی این شــرکت بــرای ارائــه خدمات آموزشــی بــه کنترلرهای 
کشــورهای همســایه گفــت: باتوجــه بــه ظرفیــت علمــی اســاتید و 
متخصصان کنترل پرواز جمهوری اسلامی ایران و وجود تجهیزاتی 
چون ســیمیلاتورهای سه بعدی برج و رادار، این قابلیت را داریم تا 
در حوزه آموزش به ســایر کشــورها به خصوص کشــورهای همسایه 
خدمت رســانی کنیــم. وی افزود: در همین راســتا هم اکنون درحال 
آمــوزش دوره بــرج و اپروچ پروســیژرال برای ۶۷ نفــر از کنترلرهای 
کشــور ســوریه هســتیم. مدیــرکل کنتــرل ترافیــک هوایــی شــرکت 
فرودگاه ها و ناوبــری هوایی ایران تاکید کرد: این دوره برای دهمین 
ســال پیاپــی در کشــورمان برگزار شــده و تــداوم این موضوع نشــان 
دهنــده کیفیت بالای برگزاری دوره بوده اســت.نیکنام در خصوص 
آخریــن وضعیــت شبیه ســاز ســه بعدی در فــرودگاه بین المللــی 
مهرآباد، گفت: این پروژه به طور کامل آماده شده و توانایی برگزاری 

دوره های آموزشی برج به بهترین شکل را دارد.

وزارت راه و شهرسازی پیگیری می کند؛
 استفاده از ظرفیت شرکت های 

دانش  بنیان کشور برای 
هوشمندسازی راه ها

      در نشســت مشــترک وزارت راه و شهرســازی، وزارت 
صمت و معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
بر اســتفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان کشور 

برای هوشمندسازی راه تأکید شد.
به گــزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، نشســت 
هم اندیشــی انعقــاد تفاهمنامه هوشمندســازی راه هــا و خودروها 
میــان وزارت راه و شهرســازی، وزارت صمــت و معاونــت علمــی و 

فناوری ریاست جمهوری، در ساختمان این وزارتخانه برگزار شد.
در این نشســت پس از بحث و بررســی، اســتفاده از ظرفیت شرکت 
های دانش بنیان کشور برای هوشمندسازی راه ها و ناوگان حمل و 

نقل در راستای کاهش تصادفات و تلفات رانندگی، تأکید شد.
در ایــن نشســت بــا مدیریــت ســید جــواد ســادات  مشــاور وزیــر و 
مدیــر کل حــوزه وزارتــی، مقــرر شــد دبیرخانــه ایــن موضــوع بــر 
فنــاوری  و  علمــی  معاونــت  در  گرفتــه  صــورت  تفاهــم  اســاس 
ریاســت جمهــوری بــه منظــور رصــد اقدامــات و اجــرای پایلــوت 
شــود. تشــکیل   خودروهــا  و  هــا  راه  هوشمندســازی  هــای   طــرح 

در این نشست علاوه بر داریوش امانی معاون وزیر و رییس سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای، معاونان  و مشاوران وی، نماینده 
پلیس راهور کشــور و نمایندگان وزارت صمــت و معاونت علمی و 

فناوری ریاست جمهوری نیز حضور داشتند.

افزایش تعاملات شرکت فرودگاه ها 
و سازمان هواشناسی کشور

      در نشســتی بــا حضــور معاونــان شــرکت فرودگاه ها و 
ســازمان هواشناســی کشــور، بــر افزایــش تعامــلات و 
تفاهمات این دو دستگاه وزارت راه وشهرسازی تاکید 
شــد.به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از 
شــرکت فرودگاه هــا و ناوبری هوایی ایــران؛ جلســه افزایش تعامل 
فی مابین شــرکت فرودگاه ها و ســازمان هواشناسی کشور، با حضور 
محمد الهی نیا معاون عملیات هوانوردی شرکت فرودگاه ها و فرح 
محمدی معاون فنی سازمان هواشناسی کشور برگزار و نحوه تبادل 
کدها و اطلاعات هواشناسی در فرودگاه ها مورد بررسی قرار گرفت.

کمال الدیــن  و  هوایــی  ترافیــک  کنتــرل  مدیــرکل  نیکنــام  احمــد 
غضنفــری مدیــرکل مخابــرات و فنــاوری اطلاعــات هوانــوردی به 
همــراه متخصصان این حوزه هــا، از حاضران در این جلســه بودند 
که ملاحظات فنی عملیاتی در خصوص اطلاعات هواشناسی را به 
بحث گذاشتند.در این نشســت موضوعاتی چون کد SPECI، نحوه 
نگهداری و کالیبراسیون تجهیزات هواشناسی مستقر در فرودگاه ها 
و نیز اولویت بندی مجهز کردن فرودگاه ها به تجهیزات هواشناســی 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
گفتنــی اســت؛ مقرر شــد نماینــدگان شــرکت فرودگاه ها و ســازمان 
هواشناســی کشــور در قالب یک کارگروه، موضوعات مطرح شده را 
به صــورت فنی مورد ارزیابی قرار داده و نتیجه حاصل را در جلســه 

آتی که ماه آینده برگزار می شود، ارائه دهند.

 تقویت همکاری وزارت نیرو 
و راه و شهرسازی برای اجرای 

قانون جهش تولید مسکن
      نشســت هم اندیشــی مرکــز تحقیقــات راه، مســکن و 
انرژی هــای  ســازمان  نماینــدگان  بــا  شهرســازی 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق )ساتبا( وزارت نیرو 
با هدف تحقق مفاد مرتبط با ارتقای بهره وری انرژی 
در خــط مشــی های مصــوب در حــوزه ســاختمان در محــل مرکــز 

تحقیقات برگزار شد.
بــه گزارش پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی از مرکز تحقیقات 
راه، مســکن و شهرســازی، بــا هــدف تحقق مفــاد مرتبط بــا ارتقای 
بهــره وری انــرژی در خط مشــی های مصــوب در حوزه ســاختمان، 
نشســت هم اندیشــی مرکــز تحقیقــات راه، مســکن و شهرســازی با 
نماینــدگان ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی برق 

)ساتبا( وزارت نیرو در محل مرکز تحقیقات برگزار شد. 
در ایــن نشســت موضوعــات مختلفــی از جمله سیاســت های کلی 
الگــوی مصــرف ابلاغــی از ســوی مقام معظــم رهبری، ســند ملی 
راهبــرد انرژی کشــور، قانــون هدفمندکردن یارانه ها، سیاســت های 
کلــی اقتصــاد مقاومتــی، قانون اصلاح مصــرف انــرژی، مبحث ۱۹ 
مقــررات ملی ســاختمان، الگوی مصــرف بــرق و گاز طبیعی برای 
ســاختمان ها، ضوابــط صرفه جویی انرژی در ســاختمان ها و قانون 
مانع زدایی از توسعه صنعت برق کشور در ساختمان های موجود و 
جدیدالاحداث و برنامه ساخت ۴ میلیون واحد نهضت ملی مسکن 
در دولــت ســیزدهم که نیازمند همــکاری تنگاتنــگ وزارتخانه های 
نیرو و راه و شهرسازی و زیرمجموعه های مرتبط است مورد بحث و 
تبادل نظر قرار گرفت.لازم به ذکر اســت در پایان این جلسه بازدید 
از بخــش انــرژی و نــور مرکــز تحقیقات راه، مســکن و شهرســازی با 
حضور پیغمبرزاده مشــاور رییس ســازمان انرژی هــای تجدیدپذیر 
و بهــره وری انــرژی بــرق و محمدمهــدی حیــدری سرپرســت مرکز 

تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی و هـیات همراه انجام شد.

اخبــاریادداشت
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ســالیانه  عــادی  عمومــی  مجمــع 
راه آهــن  شــرکت  ســهام  صاحبــان 
جمهــوری اســلامی ایــران مربــوط به 
ســال مالی منتهی به ۲۹ اســفند ۱۴۰۱ 
بــا حضــور »ســید میعــاد صالحــی«، 
و  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون 
جمهــوری  آهــن  راه  مدیرعامــل 
اســلامی ایران، دکتــر نورایی، مشــاور 
وزیــر راه و شهرســازی و رئیــس مرکــز 
امــور مجامع و نظــارت بــر قراردادها 
و نماینــده وزیــر راه و شهرســازی در 
مجمــع، دکتر هاشــمی، نماینده وزیر 
امــور اقتصــادی و دارایــی در مجمع، 
دکتر زاهدی، نماینده سازمان برنامه 
و بودجه کشور در مجمع، حسابرسان 
کشــور،  حسابرســی  ســازمان  خبــره 
اعضای هیئت مدیره و مدیران ارشــد 

شــرکت راه آهــن ج.ا.ا، در ســاختمان 
مرکزی شهدای راه آهن برگزار شد.

بــه گــزارش روابــط عمومــی راه آهن 
ایــن  در  ایــران،  اســلامی  جمهــوری 

مجمــع، ابتــدا گزارشــی از مهمتریــن 
فعالیت های عملیاتی و مالی شرکت 
راه آهن در طول ســال ۱۴۰۱ ارائه شــد 
و موضوعــات مهمی همچون قیمت 

زیــان مســافری،  و  گــذاری دســتوری 
چالش هــای کمبــود نــاوگان و هزینه 
تعمیــرات، اولویــت ســرمایه گذاری و 
توسعه حمل و نقل ریلی، و همچنین 
از  آهــن  راه  ســهم  پرداخــت  عــدم 
بودجه ای پیش بینی شــده در قوانین 
مختلف از جمله قانون برنامه ششم 

توسعه مورد بررسی قرار گرفت.
نماینــدگان  نشســت  ایــن  در 
از  مجمــع  در  حاضــر  دســتگاه های 
گزارش جامع و دســتاوردهای مثبت 
ســخت  شــرایط  وجــود  بــا  آهــن  راه 
اقتصادی سال گذشته تقدیر نموده و 
به مدیر عامل، اعضای هیأت مدیره، 
مدیــران و ســایر کارکنــان زحمتکــش 
راه آهــن خداقــوت گفتنــد. همچنین 
انجــام  اقدامــات  از  تشــکر  ضمــن 

شــده و ارتقــاء عملکــرد در حوزه های 
مختلــف از جمله افزایــش بهره وری 
و رشد شــاخص حمل، جهش حمل 
و نقل ریلــی مســافری، کاهش تاخیر 
قطارها، کاهش ســوانح ریلی، جهش 
تولیــد داخــل لکوموتیــو و واگــن باری 
فعالیت هــای  بــه  تنوع بخشــی  نــو، 
ترانزیتــی، و همچنیــن انضباط مالی 
ارتقــای  و  شــرکت  امــور  شــفافیت  و 
کیفــی صــورت مالــی ســال ۱۴۰۱، بــر 
ادامــه پیگیری جهــت تعیین تکلیف 
مشکلات و نکاتی که از سنوات گذشته 
و بعضــا بیش از ده ســال قبــل ایجاد 
شده اند از جمله تعیین تکلیف و حل 
مشکلات مالی و فرایندی ایجاد شده 
در خصــوص واگــذاری شــرکت هــای 

تراورس و رجا تاکید کردند.

مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت راه آهن برگزار شد

کشــوری  هواپیمایــی  ســازمان  رئیــس 
در  انســانی  نیــروی  جــذب  اولویــت  گفــت: 
التحصیــلان  فــارغ  بــا  هوانــوردی  صنعــت 
صنعــت هواپیمایــی اســت. کاپیتــان محمــد 
محمــدی بخــش بــه مناســبت روز دانشــجو 
صنعــت  دانشــکده  دانشــجویان  جمــع  در 
هواپیمایی حضــور یافــت و ضمن تبریک روز 
دانشــجو به تمامی دانشــجویان و اساتید این 
دانشــکده اظهارداشــت: برای گرامی داشــت 
روز دانشــجو به دلیــل تقــارن بــا روز جهانــی 
هواپیمایی کشــوری باید با هدفمندی بیشــتر 
اقــدام کــرد چــرا کــه شــما دانشــجویان عضو 
 مهــم صنعــت حمــل و نقــل هوایــی کشــور 

به شمار می روید.

وی بــه رســالت ســازمان هواپیمایی کشــوری 
در زمینــه ایمنی و امنیت که براســاس پیمان 
شــیکاگو و مصوبــه مجلــس شــورای اســلامی 
برعهــده اش نهاده شــده اشــاره کــرد و گفت: 
توســعه، بــه روز نگه داشــتن و به روز شــدن و 
همچنین تطبیق قوانین و دستورالعمل های 

ایکائو در امتداد این تکالیف قرار دارد.
کاپیتــان محمــدی بخش تاســیس دانشــکده 
صنعــت هواپیمایی به هنــگام تدوین قوانین 
و دســتورالعمل هــای در نظر گرفته شــده در 
ســال ۱۳۲8 را بســیار دقیــق و اساســی عنوان 
کرد و گفت: دانشکده صنعت هواپیمایی یک 

پایگاه علمی و فناورانه است.
رئیــس ســازمان هواپیمایی کشــوری به نقش 

آمــوزش در ارتقــاء نیــروی انســانی بــه عنوان 
هوانــوردی  صنعــت  در  عوامــل  مهمتریــن 
اشــاره کــرد و گفــت: چنانچــه امــروز پــس از 
4۳ســال تحریم و جنــگ نابرابر علیــه ایران، 
در لبه تکنولوژی قرار داشــته و بــه 5 قاره دنیا 
پرواز انجام می شــود، متاثــر از نیروی کارآمد، 

متخصص و متعهد است.
وی با اشــاره به اینکــه دغدغه امروز بســیاری 
از دانشــجویان بحث اشــتغال است، تصریح 
کــرد: برهمیــن اســاس ســازمان هواپیمایــی 
کشــوری الــزام کرده اســت که اولویــت اصلی 
در جذب نیروی انســانی با فــارغ التحصیلان 
دانشــکده صنعــت هواپیمایــی اســت و برای 
ایــن منظــور اقدامــات تشــویقی نیــز در نظــر 
گرفتــه شــده اســت. کاپیتان محمــدی بخش 
خواســتار  هواپیمایــی  صنعــت  دانشــکده  از 
و  شــد  دروس  تفصیلــی  شــرح  در  بازنگــری 
افــزود: بــا بــه روز رســانی دروس، پایــه هــای 
علمی و فنی دانشــجویان بــه گونه ای تقویت 
شــود کــه پــس از فــارغ التحصیلی مســتقیما 
منجــر بــه دریافــت گواهینامــه های ســازمان 

هواپیمایی کشوری شود.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری خاطرنشان 
و  خدمــت  ورزی  کار  بایــد  همچنیــن  کــرد: 
وظیفه دانشــجویان در بخش های تخصصی 
انجــام شــود و پــس از گذراندن ایــن دوره ها، 
وارد  تجربــه  ۲ســال  دارای  فنــی  کارشناســی 

صنعت شود.

مدیرعامل شرکت عمران 
در  پردیــس  جدیــد  شــهر 
جریــان بازدید از یک پروژه در فاز 
۵ جنوبــی پردیــس، گفت: پس از 
صدور آخرین اخطارهای شرکت 
عمران پردیس به ســازنده پروژه 
رکــن اســکان بیــن الملــل فــاز ۵ 
جنوبی و مشاهده ادامه روند کند 
عملیات هــای عمرانــی، خلع ید 

این انبوه ساز در دستور کار واحد حقوقی شرکت عمران قرار گرفت.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، خلیل محبت خواه مدیرعامل 
شــرکت عمــران پردیس پــس از بازدید از پروژه رکن اســکان بیــن الملل فاز ۵ 
جنوبی پردیس، گفت: در ماه های گذشــته پیمانکاران کم کار متعددی تعیین 
تکلیف و ســازندگان خوش نام جایگزین شــدند که نمونه ویــژه آن را در فاز ۱۱ 

پردیس شاهد هستیم.
مدیرعامل شــرکت عمران شــهر جدید پردیس ادامــه داد: هم اکنون در ادامه 
برخــورد بــا ســازندگان غیرمتعهــد و همچنیــن پیــرو اخطار جدی دادســتانی 
پردیــس بــه برخی از پیمانکاران از جمله شــرکت رکن اســکان بیــن الملل، از 
امــروز برخورد قضایی با این شــرکت رســما بــه جریان افتاد و بــه زودی کارگاه 

پروژه تحویل شرکت دیگری خواهد شد.
به گزارش شــرکت عمران شــهر جدید پردیــس، محبت خواه افــزود: برخی از 
واحدهای مسکن مهر سال هاست که تحویل مالکان نشده و هیچ گونه تاخیری 
پذیرفتنــی نیســت. بــا تاکیــد دادســتان پردیس، عــدم اجرای تعهــد مصداق 
بــارز تضییــع حقوق بیت المال اســت. در همین راســتا در برخــورد با کم کارها 
هیچ گونه مماشاتی در کار نخواهد بود و هر پیمانکاری که طبق تعهدات خود 

عمل نکند، برخورد با آن شرکت در دستور کار قرار می گیرد.

Road.housing

از ویژگی هــای مجلــس یازدهم شــورای اســلامی، 
وزیــران دولــت  گذاشــتن ذره بیــن روی عملکــرد 
ســیزدهم بوده اســت. مجلس یازدهم، جلسه رای 
اعتمــاد چنــد وزیــر آمــوزش و پــرورش را دیــده و 
ایــن چندین بــار جابه جایی، تنها در طول دو ســال 
انجــام شده اســت. ایــن مجلــس وزیر صمــت را از 
کار برکنــار کــرد و اســتعفای وزیــر ورزش و جوانان 
نیــز بــه او تقدیم شــد. همچنیــن پس از بــه نتیجه 
بــازه ای  در  دلخــواه،  شــکل  بــه  برجــام  نرســیدن 
زمزمه اســتیضاح وزیر امور خارجه به گوش رســید 
و شــائبه استیضاح وزیر کشــور نیز مدتی در فضای 
مجازی دست به دســت شــد. وزیر میراث فرهنگی 
نیز برای اظهارات جنجالی اش مدتی تحت فشــار 
نماینــدگان قــرار گرفت و مواردی از این دســت که 
ذکر کامل آن ها هدف اصلی این متن نیســت. ذکر 
ایــن مقدمه تنهــا تبیین ســختگیری مجلس وقت 
و تاکیــد بــر این نکته اســت کــه اگر ایــن نمایندگان 
وزارت خانــه ای  ســکاندار  عملکــرد  از  باریک بیــن 
رضایــت داشــته باشــند، کامــلا گویــای بــی عیب و 

نقص کار کردن آن سکاندار است.
»مهــرداد بذرپاش«، وزیر راه و شهرســازی، در یک 
ســالی کــه از اخــذ رای اعتمــاد او توســط مجلــس 
از  خوبــی  بازخــورد  توانســته  می گــذرد،  شــورای 
مجلــس یازدهــم داشــته باشــد. بذرپاش نــه تنها 
گرفتــار جمــع آوری امضا برای اســتیضاح نشــده و 
مجبور نبوده بابت تصمیمات اشــتباهش در برابر 
نمایندگان مردم پاسخگو باشد، بلکه بارها تحسین 
آنــان را نیــز برانگیختــه اســت و پیگیــری ارتبــاط 
نمایندگان فعلی مجلس بــا وزیران اثبات می کند 
کــه او بــرای داشــتن این کارنامــه، چقدر ســنجیده 
خدمت رسانی کرده اســت. در این یک سال وزارت 
بذرپــاش، پروژه های اساســی چون فرودگاه ســقز، 

مترو پرند و بندر خشک ریلی تهران افتتاح شدند. 
اقدامات بسیار موثری در جهت ساخت سالانه یک 
میلیون مسکن پیرو وعده انتخاباتی رئیس جمهور 
و در راســتای پیشــبرد اهداف نهضت ملی مسکن، 
در قالــب همکاری هــای گســترده با ســازمان هایی 
چــون بانــک مســکن در دســتور کار قــرار گرفــت. 
بذرپــاش چالش هایــی را نیــز تجربــه کــرد و زلزله 
شهرستان خوی در تاریخ 8 بهمن ماه سال گذشته 
و تنهــا چندین مــاه پس از شــروع وزارت او، یکی از 
ایــن چالش هــا بــود کــه ضمــن وعــده وزارت خانه 
تکمیــل  و  خســارت ها  کامــل  جبــران  بــر  مبنــی 
بازسازی ها تا بهمن ماه سال جاری، اقدامات بسیار 
خوبــی تا همیــن امــروز انجــام شده اســت. زائران 
اربعین در اولین ســال وزارت او یکی از منظم ترین 
ســفرهای خــود را تجربــه کردنــد و قطار تهــران به 
کربــلا، دســتاورد ارزشــمند مدیریتــی بذرپــاش در 
چالش حساس ســفرهای اربعین بود. وام مسکن 

روســتایی افزایــش پیــدا کــرد و اقدامات بی شــمار 
دیگری که تنها به زعم نویســنده این سطور نیست 
و در ادامــه نگاهی بــه واکنش نماینــدگان مجلس 
شورای اسلامی به دستاوردهای مدیریتی بذرپاش 

می اندازیم.
»علــی حــدادی«، نماینــده ســاوجبلاغ، نظرآبــاد، 
طالقان و چهارباغ در خصوص عملکرد وزارت راه 
و شهرسازی در بخش های مختلف حوزه انتخابیه 
در غرب اســتان تهران گفت: چندین جلسه با وزیر 
راه و شهرســازی بــرای پیگیری مجموعــه کارهایی 
که مربوط به غرب اســتان البرز اســت، برگزار شــد. 
بخشی از این مطالبات مربوط به راه های روستایی 
غرب اســتان  بود که با تعامل و همکاری مناسب، 
راه هــای روســتایی غــرب  از  بخــش قابل توجهــی 

استان تهران طی دو سال گذشته بهبود یافت. 
و  حمــل  و  راهــداری  ســازمان  عملکــرد  حــدادی 
نقــل جــاده ای را مناســب ارزیابی کــرد و افــزود: از 

وزیــر راه و شهرســازی درخواســت کردیــم تــا ایــن 
وزارتخانه نســبت به تکمیل زیرســاخت های شهر 
جدید هشــتگرد از جمله تامین سرانه ها و  تکمیل 
پروژه پل روگذر ریلی شــهر هشــتگرد که 8 ســال از 
آغاز آن گذشــته اســت و بالای ۹۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و یکی از مطالبات مردم غرب استان 
تهــران اســت، اقدام کنــد. هم اینک بــا رایزنی های 
انجــام شــده، مقــرر شــد تــا بــا تامیــن اعتبــار ایــن 
 پــروژه کــه معــادل ۲۰ میلیاردتومان اســت، پروژه 

به اتمام برسد. 
»علیرضــا شــهبازی«، نماینــده مــردم شهرســتان 
نهاونــد و رئیــس کمیتــه دیــوان محاســبات و امور 
مالــی مجلس در گفتگو با خانه ملت ضمن تقدیر 
از همکاری هــای وزیــر راه و شهرســازی در اجــرای 
پروژه های راهســازی شهرستان گفت: خوشبختانه 
۲۹ پــروژه راهســازی در شهرســتان فعــال اســت و 
امیدواریــم با تداوم ایــن همکاری و حمایت عقب 
ماندگی شهرستان نهاوند در حوزه زیرساخت های 

راه های اصلی و فرعی برطرف گردد.
و  قاینــات  مــردم  نماینــده  اســحاقی«،  »ســلمان 
زیرکــوه در مجلــس شــورای اســلامی در خصوص 
عملکــرد وزارتخانــه، گفــت: تســریع  در ســاخت 
خطوط ریلی در اســتان خراسان جنوبی که پیش تر 
فاقــد خطوط ریلــی بوده اســت در دوران مدیریتی 
آقــای بذرپــاش کار بزرگــی اســت کــه قابــل تقدیر 
است. در سفر رییس جمهور و وزیر راه و شهرسازی 
در ماه هــای گذشــته بــه اســتان، عملیــات اجرایی 
آغــاز  ریلــی مشــهد-قاین-بیرجند-زاهدان  خــط 
شــد. اســحاقی تصریح کرد: تلاش هــای وزارت راه 
و شهرســازی برای رفع محرومیت از چهره اســتان 

قابل تقدیر است.
دنــا  بویراحمــد،  نماینــده  روشــنفکر«،  »مهــدی 
و مارگــون در مجلــس شــورای اســلامی در بیــان 
وزارت  و شهرســازی در دوره  راه  وزارت  عملکــرد 
مهرداد بذرپاش، گفت: شاهد تحول در حوزه های 

مختلف هســتیم و مهارت های مدیریتــی وزیر راه 
و شهرسازی در بخش های مختلف مشهود است.

روشــنفکر عملکــرد وزارتخانــه را در تولید مســکن 
نیز مناســب ارزیابی کرد و گفت: استان کهگیلویه و 
بویراحمد یکی از اســتان هایی بود که در سال های 
گذشــته عملکرد مناســبی نداشــت اما در یکســال 
گذشته با سفر وزیر راه و شهرسازی به استان شاهد 
رونــق گرفتــن پروژه هــای مختلف مســکن و تولید 

مسکن در استان هستیم.
مــردم  نماینــده  تالارپشــتی«،  اکبــری  »عــزت الله 
تهــران در گفتگو با خبرنگار ایرنا ضمن قدردانی از 
زحمات وزارت راه و شهرســازی و شهرداری تهران 
در تکمیــل پــروژه متــرو تهران-پرند، خاطرنشــان 
کــرد: هرچــه همــکاری و هماهنگــی دســتگاه های 
اجرایی با یکدیگر بیشــتر باشــد، خدمت رسانی به 
مردم با ســرعت بیشــتری انجام می شود و میزان 

رضایتمندی های عمومی نیز افزایش می یابد.
»مالک شــریعتی نیاســر«، نماینده مردم تهران با 
اشاره به بهره برداری از مترو تهران- پرند در دولت 
سیزدهم، اظهار داشت: یکی از رویکردهای دولت 
ســیزدهم کاهــش زمان تردد و فاصله بین شــمال 
به جنوب و شــرق به غرب کلان شهرها با شهرهای 
جدید در استان های مختلف است که از این حیث 

استان تهران از اولویت خاصی برخوردار است.
وی با اشــاره بــه همکاری وزارت راه و شهرســازی و 
مجموعــه مدیریــت شــهری در ســاخت و توســعه 
متــرو تهــران- پرند بیان داشــت: دولت ســیزدهم 
نه تنهــا در تامیــن اعتبــار مــورد نیــاز توســعه ایــن 
خــط بلکــه در زمینــه تامیــن فاینانــس مــورد نیــاز 
بــرای خریــد واگن نیــز نشــان داد که پای کار اســت 
تا خدمــات بهتری به مردم شــریف تهــران و پرند 
ارائــه شــود.روزنامه »جمله« نیــز از تحقق مطالبه 
مردم در سایه خدمات وزارت راه و شهرسازی ابراز 
خرســندی دارد و برای این مجموعه در مسیرهای 

پیش رو آرزوی موفقیت می کند.

نگاهی به رضایت نمایندگان مردم از »مهرداد بذرپاش« مصادف با یکساله شدن سکانداری او در وزارت راه و شهرسازی 

رشد نهال رضایت پس از یک  سال بذرپاشی خدمت

مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی هرمزگان اعــلام کرد: 
ســاخت پنــج فرونــد اســکله  پهلودهی شــناورهای 
بــه  قشــم  جزیــره  و  غــرب  بنــادر  در  گردشــگری 
اتمام رســیده اســت که در ســفر رییــس جمهور به 

بهره برداری می رسد.
بنــادر  ســازمان  اطلاع رســانی  گزارش پایــگاه  بــه 
ایــن  بیــان  بــا  حســین عباس نــژاد  دریانــوردی،  و 
مطلب اظهار داشــت: پنج فروند اسکله  پهلودهی 
شــناورهای گردشــگری شــامل ســه فروند در غرب 

اســتان و ۲ فروند نیز در جزیره قشم در سفر رییس 
جمهــور آماده بهره بــرداری اســت.مدیرکل بنادر و 
دریانــوردی هرمــزگان با بیان اینکه بــا بهره برداری 
از ایــن پنــج فروند اســکله پهلودهی شــناور جهش 
زیادی در چرخه نوســازی نــاوگان دریایی هرمزگان 
صــورت می گیــرد، بیــان داشــت: ســازمان بنــادر و 
دریانــوردی بــه عنــوان مرجــع دریایــی در راســتای 
ایمنی مســافرت های دریایی، نیاز به جهش جدید 
دارد  مســافربری  شــناورهای  نوســازی  بحــث  در 

کــه از محل وجــه اداره شــده با تشــکیل یک کمیته 
هماهنگی های لازم انجام شده است.

عباس نژاد از برنامه ســاخت 5۰ شناور مسافری به 
ارزش کلی ۱8 هزار میلیارد ریالی و تامین حدود 8۰ 
درصد تســهیلات از محل وجوه اداره شده سازمان 
بنــادر و دریانوردی خبر داد و افــزود: از 5۰ فروندی 
کــه در دســتور کار اســت ۹۰ درصد آن برای اســتان 
هرمــزگان خواهــد بود.مدیرکل بنــادر و دریانوردی 
هرمــزگان بیــان کــرد: این شــناورها توســط صنایع 

داخلی ســاخته می شــود و تلاش می کنیــم تا پایان 
امسال ساخت نخستین شناور را آغاز کنیم . به گفته 
عباس نژاد؛ در زمان حاضر حدود 5۲ فروند شــناور 
با ظرفیت حدود پنج هزار صندلی به مســافران در 
بنادر هرمزگان خدمات می دهنــد. وی در ادامه به 
اقدامــات پیــش روی بنــادر و دریانــوردی هرمزگان 
در تحقق سیاســت های توســعه دریامحور اشــاره و 
بیان کرد: طرح توسعه بندر شهید حقانی به عنوان 
بزرگترین بندر مسافری و گردشگری کشور به عنوان 

یــک بندر تخصصــی مســافر دریایی در دســتور کار 
قرار دارد که یکی از هدف گذاری های مهم توســعه 
مسیرهای دریایی داخلی و بین المللی با شناورهای 
بزرگتر اســت.مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفــت: در اجــرای ایــن برنامه، ســه مارینــای بزرگ 
گردشــگری دریایی برای اســکله های نخــل ناخدا، 
بندر شهید حقانی و بندر هرمز با سرمایه گذاری 8۰ 
هزار میلیارد ریالی بخش خصوصی طراحی شــده 

که بخشی از کار درحال انجام است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان خبر داد؛

بهره برداری از پنج فروند اسکله گردشگری در سفر رئیس جمهور به هرمزگان

سایه برین 
روزنامه نگار

JOMLEH
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اخبـــــاریادداشت

مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد ماکو با اشــاره به ارائه 
۱۱۰ فرصت  و بسته سرمایه گذاری در 5 حوزه لجستیک، 
گفــت:  5۷  و گردشــگری  کشــاورزی، صنعت، معــدن 
درخواســت ســرمایه گذاری برای این بســته هــا وصول 
شــده اســت که امیدواریم بزودی عملیــات احداث این 

واحدهای تولیدی آغاز شود.
حســین گروســی در پنل تخصصی در حاشــیه برگزاری 
رویداد اوراسیا در تهران افزود: طرح جامعی با مشورت 
اندیشــمندان و نخبــگان بــرای پیشــرفت ماکو ترســیم 
شــد که پس از تصویــب در کارگروه تخصصــی و اعمال 
ملزومات زیســت محیطی، مورد تایید ســازمان محیط 
زیست نیز قرار گرفت و چنانچه این طرح در شورایعالی 
مناطــق آزاد نیــز بــه تصویب برســد، بــه عنــوان الگوی 
پیشــرفت و راهبرد توسعه منطقه آزاد ماکو مدنظر قرار 

خواهد گرفت.
گروسی افزود: برهمین اساس، اهداف و مأموریت های 
منطقــه آزاد ماکــو در طــرح جامــع، دهکده لجســتیک 
بــا ۱8۰۰ هکتــار مســاحت بــه عنــوان یکــی از برتریــن 

دهکده های لجستیک طراحی و احداث می شود.
وی با بیان اینکه دهکده لجستیکی به واسطه قرار گرفتن 
در مســیر کریدور شــرق به غرب که قاره آســیا را به اروپا 
متصل کرده، همچنین دسترســی به فرودگاه و احداث 
جاده ریلی که در دســت پیگیری اســت،  دارای اهمیتی 

ویژه است.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو ادامه داد: موضوع 
دوم مربــوط بــه حوزه امنیت غذایی اســت که برای این 
بخــش تولیــد محصــولات ارگانیــک، پــرورش دام های 
مختلــف و مزرعه هــای بــزرگ طرح هایــی را بــه انجام 
رساندیم. از جمله بزرگترین باغ میوه مدرن و هوشمند 
غرب آســیا در زمینی به مســاحت ۲۰۰۹ هکتــار در حال 
احداث است که به صورت کاملا مدرن انواع محصولات 
باغی و مدرن از قبیل گردو و پســته از این باغ برداشــت 
خواهد شد. در حوزه گیاهان دارویی نیز تحقیقات بسیار 
خوبی صورت گرفت و مزرعه های تخصصی ایجاد شده 
است. گروســی، حوزه ســوم را معادن عنوان کرد و بیان 
داشــت: این منطقه به دلیل دارابودن معادن بینظیر و 

کم نظیر سنگ آهن دارای رتبه اول است.
وی خاطرنشــان ســاخت: اخیرا ایمیــدرو 5 پهنه جدید 
را بــرای اکتشــافات در ایــن منطقــه معرفی کــرده که از 
معدنــکاران و متخصصین این حــوزه دعوت می کنیم 
تــا با شــرکت در مناقصه هــا و مزایده ها مــا را در جهت 

شناسایی شرکت های قوی یاری دهند.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد ماکــو، گردشــگری را 
فرصــت چهــارم تعریف شــده بــرای ســرمایه گذاران از 
طرف ســازمان منطقه آزاد ماکو معرفی کرد و گفت: به 
زودی بــا اجرای طرح جامع منطقه آزاد ماکو  تبدیل به 

قطب و مقصد گردشگری خواهد شد.
گروســی ادامــه داد: هفته گذشــته تفاهم نامه ســرمایه 
گــذاری در حــوزه گردشــگری با شــرکت ماهــان منعقد 
کردیــم تــا ضمن ایجــاد مجموعه ها بــزرگ تفریحی و 
گردشــگری در حاشــیه رود ارس،  پروازهــا و ســفرهای 
ترکیبــی داخلی و خارجــی نیز به منطقــه آزاد ماکو دایر 
شــود. ایــن تدابیر بــا هدف افزایــش جذابیت ســفرها و 

کاهش هزینه ها برای مسافران انجام شده است.
وی اضافــه کرد:  چهار حوزه مطرح شــده فوق به همراه 

دیگــر فرصت هــای ســرمایه گذاری در طــرح جامــع، با 
استقبال مناسبی مواجه شده اند.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو با بیان اینکه منطقه 
آزاد در حــال تبدیــل شــدن بــه قطب صنعت پوشــاک 
اســت، تصریح کرد: تولیدات فعالان این بخش در رده 
برندهــای جهانــی اســت. در این منطقــه چندین واحد 
تولیــدی بزرگ در زمینه پوشــاک، مواد غذایــی، قهوه و 
چای در حال فعالیت تولید و صادرات هستند که امسال 
حضــوری فعــال در نمایشــگاه های چین، ارمنســتان و 
اقلیم کردســتان عراق داشــتند و زمینه بازاریابی خوبی 
در این رویدادها برای منطقه آزاد و شرکت های فعال در 

این منطقه به وجود آمد.

 نمایشــگاه اوراســیا فرصتــی بــرای توســعه   
تجارت و حضور در بازار 650 میلیونی

گروسی بیان داشت: در نمایشگاه اوراسیا نیز ما با برخی 
از معاونین وزرا و مدیران بانک ها دیدار داریم تا بتوانیم 
از طریق تفاهم نامه هایی که با آنها به انجام می رسانیم 
تولیدکنندگان خود را در تاتارســتان، قزاقستان، روسیه و 

بلاروس مشارکت دهیم.
وی افزود: نمایشــگاه اوراسیا فرصت بسیار خوبی است 
برای همه مناطق آزاد خصوصاً ماکو که به دلیل نزدیکی 
به اتحادیه اروپا، اوراسیا و کشور هایی مثل عراق و اقلیم 
کردســتان، در بــازار 65۰ میلیونی کشــورهای همســایه 

حضور داشته باشد.

 110 فرصت سرمایه گذاری منطقه آزاد ماکو  
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد ماکو در ادامه به تبیین 
۱۱۰ بســته فرصت ســرمایه گذاری برای ایــن منطقه در 
ســال جــاری  پرداخت و افــزود: تاکنون برای 5۷ بســته 
ســرمایه گذار پیدا شده است که رشدی بالای 5۰ درصد 
را در تحقــق برنامــه به همــراه داشــته و مابقی با کمک 
رســانه ها در جهت شناســاندن فرصت هــا و طرح ها به 

سرمایه گذاران به انجام خواهد رسید.
گروســی ادامه داد: البتــه بناداریم تا همــواره طرح های 
کنیــم.  ســرمایه گذاری  فرصت هــای  وارد  را  جدیــد 
بدیــن معنا که بــا واگذاری بســته ها به ســرمایه گذاران، 
طرح هــای جدید جایگزین و فرصت هــای دیگر به آنها 
معرفــی خواهند شــد، به این ترتیب همیشــه ۱۱۰ طرح 

سرمایه گذاری را داشته باشیم.
وی، دربــاره فعالیت های انجام شــده در حــوزه حمل و 
نقــل هم گفت: یکــی از اولین کار هایی کــه انجام دادیم 
هوشمندســازی حمل و نقل اســت و در حال حاضر در 
منطقــه آزاد ماکــو هیچ صفی را نمی بینیــد. ما آمادگی 
ورود حداقل 5۰۰ ماشــین و خروج 5۰۰ ماشین را داریم 
و حتــی این تعداد تا ۱۷۰۰ مورد قابل ارتقا اســت. ما اگر 
بخواهیم تجارت قوی داشته باشیم و تراز تجاری مثبت 

ایجاد کنیم باید زیرساخت ها را قوی کنیم.
خوشــبختانه این کار به خوبی جلو رفته است و حدود ۷ 
ماه گذشته ۹4 میلیون دلار صادرات خود منطقه و 5/۲ 
میلیــارد دلار صادرات از منطقه را داشــته ایم. صادرات 
مربــوط بــه لولــه گاز به دلیــل عــدم پرداخت عــوارض 
محاســبه نشــده اســت که با این مورد 5/4 میلیارد دلار 
خواهد بود. دهکده لجســتیک با ۱8۰۰ هکتار که شــامل 
فــرودگاه، راه آهــن، انبارها، ســردخانه ها و بندر خشــک 
اســت کــه بتوانیم ماشــین ها )تریلرها و کشــنده ها( را با 
ســرعت بیشــتر حرکت دهیم و کار تجارت را با سرعت 

بیشتر انجام دهیم.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو با تاکید بر اینکه در 
حــوزه معدن خام فروشــی را مدنظر نداریــم، افزود: ما 
علاقه ای به صادرات ســنگ ها به صــورت خام نداریم. 
برای توســعه این حوزه به زودی مناقصه  و مزایده ای در 
این رابطه برگزار خواهیم که شــرکت های بزرگ بخش 

معدن و صنایع معدنی می توانند در آن شرکت کنند.
توســعه صنعــت گردشــگری،  گروســی در خصــوص 
تصریح کرد: احداث هتل های کپسولی در این بخش در 
دســتور کار قرار گرفته است. همچنین زوایای حوزه های 
از جملــه گردشــگری ســلامت،  مختلــف گردشــگری 
گردشگری خرید، گردشگری آموزشی و توریستی را هم 
در نظــر گرفته ایــم و زیرســاخت ها و امکاناتــی که ایجاد 
شــوند مــردم می تواننــد در فصــول مختلــف خصوصا 
تابســتان که مدارس تعطیل اســت و جنوب کشــور گرم 
اســت شــمال غــرب را انتخاب کننــد. با توجه بــه اینکه 
برخــی از خانواده هــا به دلیــل خرید به ترکیــه می روند، 
قصــد داریم تا این امکانات را در داخل مســتقر کنیم تا 

آن ها بتوانند در اینجا خرید کنند.
وی درباره با فرصت های ایجاد شده توسط منطقه آزاد 
ماکــو بــرای دانش بنیان ها، بیان کرد: فعــالان این حوزه 
در حال حاضر در دانشــگاه پیام نور مســتقر هســتند. با 
توجه به اینکه در واگذاری اراضی و مجوز ها مشوق هایی 
را ارائــه کرده ایم، تخفیفاتی را هم بــرای دانش بنیان ها 
قائل شــده ایم و برای فعالان این حوزه که تجاری سازی 
شده اند، آمادگی خود را در واگذاری زمین با تخفیفات و 

مشوق های لازم به آنها اعلام می کنیم.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد ماکــو در خصــوص 
منطقه آزاد مشــترک و بازارچه مشترک مرزی گفت: ما 
بازارچــه ساریســو را داریم که ترک ها 5 ســال پیش ۱5۷ 
غرفه ســهم خــود را ســاخته اند و ما نیز تعهد داشــتیم 
همیــن تعــداد را این طرف بســازیم، ولی متاســفانه به 
دلایلــی این کار انجام نشــده اســت. البتــه در یک و نیم 
سال اخیر این موانع را رفع کرده ایم و امیدواریم در سفر 
آتی که رئیس جمهور به ترکیه خواهند داشــت  منطقه 
آزاد مشترک با ترکیه به همراه بازارچه مشترک ساریسو 

را به انجام برسانیم.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو خبرداد:

 وصول 57 درخواست سرمایه گذاری
در منطقه آزاد ماکو

معــاون فرهنگــی و رســانه ای اداره کل فرهنــگ و 
ارشاد اسلامی استان:

»کار ویژه«رسانه ای در 
برگزاری کنگره ۱0هزار 

شهید آذربایجان شرقی 
مورد توجه است

خبــــر

 ملیحه عبدالعلی زاده   
خبرنگار روزنامه جمله- تبریز

معاون فرهنگی و رسانه ای اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان 
شرقی با اشاره به مشارکت همه تشکل های رسانه ای در برگزاری جشنواره 
رسانه ای کنگره بزرگداشت ۱۰هزار شهید استان، گفت: انجام »کار ویژه« رسانه 
ای از سوی هر تشکل برای محورهای جشنواره و تبیین اهداف کنگره مورد توجه 
اســت. حســن گلی در نشست شورای سیاســتگذاری جشنواره رســانه ای کنگره 
بزرگداشــت ۱۰ هزار شهید آذربایجان شــرقی، برگزاری این جشنواره را فرصتی 
بــرای عرضه زیبایی هــا، فداکاری هــا و ایثارگری های عرصه جهاد و شــهادت و 
انتقال ارزش های دوران دفاع مقدس به نسل جوان دانست و اظهار کرد: دوران 
هشت سال دفاع مقدس، گنجینه بی بدیل ملت ایران است که هنوز بسیاری از 

زیبایی ها و فداکاری های آن برای نسل جوان تبیین نشده است.
وی گفت : اینکه روســتایی در آذربایجان شــرقی در زمان دفاع مقدس به رغم 
فرسنگ ها فاصله از میدان اصلی نبرد به ازای هر ۱۰ نفر از جمعیت خود یک 
شهید و در مجموع ۷۱ شهید تقدیم ایران اسلامی کرده، تابلوی زیبایی از انسجام 

ملی و فوران ارزش های اسلامی و انسانی در محیط با اصالت روستاست.
گلــی ادامه داد: بر این اســاس رســانه ها مــی توانند پیام های ارزشــمند آن را به 
مردم دنیا عرضه کنند و برگزاری جشــنواره رســانه ای کنگره بزرگداشت ۱۰ هزار 

شهید آذربایجان شرقی فرصت مناسبی برای این نوع کارهاست.
دبیر شــورای سیاستگذاری جشنواره رســانه ای کنگره بزرگداشت ده هزار شهید 
آذربایجان شــرقی با اشــاره به استقبال مناسب اصحاب رســانه از این جشنواره 
ادامه داد: برگزاری اجلاســیه نهایی کنگره فرصت مناسبی برای تولید محتوای 
رســانه ای گســترده توسط اصحاب رسانه به منظور شــرکت در جشنواره است و 
اصحاب رســانه می توانند آثار خود را تا پایان آذر با توجه به محورها و قالبهای 
مندرج در فراخوان جشنواره به سامانه متمرکز جشنواره های رسانه های سراسر 
کشــور به نشــانی http://azarsh.pressfestival.ir ارســال کنند. وی یادآور شد: تا 
پایان آذر ماه فرصت ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره تمدید شده و بازه زمانی 

آثار نیز از اول مهر ۱۴۰۱ تا آخر آذر ۱۴۰۲ در نظر گرفته شده است.
گلی همچنین از برگزاری آئین اختتامیه جشــنواره رســانه ای کنگره بزرگداشت 
۱۰ هــزار شــهید آذربایجان شــرقی در بهمن ماه ســال جــاری خبــر داد و افزود : 
گرچه در فراخوان جشــنواره، جوایز نفرات اول تا ســوم جشنواره مشخص شده 
است، اما تلاش می کنیم علاوه بر جوایز یاد شده، هدایای نفیس دیگری نیز با 
مشــارکت دســتگاه های مختلف برای ۶ نفر اول قالب های شش گانه جشنواره 
تدارک ببینیم. در ادامه این نشســت مسئولین تشکل های رسانه ای آذربایجان 
شرقی، هر کدام به تشریح پیشنهادات خود در خصوص جشنواره پرداخته و بر 
آمادگی تشــکل متبوع خود برای مشــارکت فعال در غنا بخشی به برنامه های 
جنبی جشنواره و بستر سازی برای تولید محتوای رسانه ای فاخر برای جشنواره 

تاکید کردند.
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با محوریت معاونت حمل ونقل برگزار شد؛

بررسی چگونگی برخورد با تخلفات 
حوزه حمل ونقل با استفاده از 

سامانه های هوشمند
جلســه هم اندیشــی پیرامــون چگونگــی کشــف و برخــورد بــا 
تخلفات حوزه حمل ونقل با استفاده از سامانه های هوشمند، 
بــا محوریت معاونــت حمل ونقــل اداره کل راهــداری و حمل ونقل 

جاده ای استان یزد برگزار شد.
بــه گزارش روابــط عمومی اداره کل راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
اســتان یــزد، با توجه به صورت جلســه ابلاغی ســازمان راهــداری به 
معاونــت حمل ونقــل ایــن اداره کل، تشــکیل مســتمر جلســات در 
اجــرای تبصــره ســه مــاده ۱4 قانــون تخلفــات راهنمایــی و رانندگی 
بــا رویکــرد کاهــش تصادفــات، کشــف و برخــورد بــا تخلفــات حوزه 
حمل ونقــل که می تواند موجب بروز تصادفات شــود، در دســتور کار 

قرار گرفته است.
محمدرضــا صدوقیان دراین باره اظهار کرد: فلوچارت نهایی کشــف 
و برخورد با تخلفات بر اساس اطلاعات دریافتی از سامانه توزین در 
حال حرکت )WIM(، چگونگی ثبت اطلاعات تصادفات در سامانه 
سوانح و تصادفات و نحوه تدقیق و نهایی نمودن اطلاعاتی که ثبت 
اولیه شــده اند، در جلســه ای کــه به منظــور نحوه کشــف و برخورد با 
تخلفات حوزه حمل ونقل با اســتفاده از سامانه های هوشمند برگزار 

شده بود، مطرح شد.
رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
اســتان یزد، افزود: دســتگاه توزین در حال حرکــت )WIM(، یکی از 
سیستم های هوشمند برای توزین ناوگان در حال حرکت است که دو 

دستگاه آن در جاده های استان یزد نصب گردیده است.
صدوقیــان یکــی از علل اســتفاده از دســتگاه توزین در حــال حرکت 
را جلوگیــری از خطــرات جــاده ای عنوان و اذعان کرد: وســایل نقلیه 
ســنگین که دارای وزن بالا و غیرمجاز هستند، می توانند موجب بروز 

یا تشدید حادثه شوند.
وی ادامــه داد: در همیــن راســتا و بــا رویکرد کاهش خطرات ناشــی 
از حــوادث جــاده ای و همچنین کاهش خســارت به زیرســاخت های 
جــاده ای بــه عنــوان ســرمایه های ملــی کــه بــه دلیــل عبــور بارهای 
غیرمجاز روی می دهد، با اســتفاده از دســتگاه توزین در حال حرکت 

می توان ناوگان دارای بار اضافی را تشخیص داد.
این مســئول خاطرنشــان کرد: بهره گیری از دســتگاه WIM منجر به 
تســریع مراحل اعمال قانــون و افزایش ضریب ایمنی عبور وســایل 

نقلیه سنگین می شود.

نوسازی شبکه مخابراتی روستای 
سوسرا آزادشهر  

بــا کابــل کشــی مجــدد توســط مخابــرات آزادشــهر ، شــبکه    
مخابراتی روستای سوسرا نوسازی شد.

بــه گــزارش اداره روابــط عمومــی مخابــرات منطقــه گلســتان، پس 
از ۷بــار ســرقت وکابل کشــی مخابــرات بعــد از هربار ســرقت در ده 
ماهه گذشــته،مجدد ترمیم مســیر در روستای سوسرا انجام و ارتباط 

مخابراتی برقرار شد.
مهندس جعفر ممشــلی با اشــاره بــه اینکه ارتباطــات مخابراتی در 
مناطق روســتایی از نیازهای ضروری مردم روستا است ، رفع خرابی 
در ایــن نقــاط را اولویــت دار دانســت و گفت : ســرعت بخشــیدن در 
رفع خرابی و تامین ارتباط پایدار برای روســتائیان موردتوجه وتاکید 

است.
رئیس اداره مخابرات آزادشهر گفت: در همین راستا، بعد از سرقت 
های مکرر در ده ماهه گذشــته مجدداً کابلکشــی در روســتای سوسرا 

انجام و ارتباط مخابراتی برقرار شد.

رئیس سازمان صمت زنجان خبر داد:

سهم ۴.۲ هزار میلیارد ریالی 
بخش صنعت استان زنجان از 

تسهیلات بانکی
گلشنی فرد، رئیس سازمان صمت زنجان گفت: سهم بخش 
صنعت اســتان از تســهیلات بانکی چهار هــزار و ۲۰۰ میلیارد 
ریال است که حدود دو برابر ظرفیت برای تسریع در بررسی و جذب 

اعتبارات به بانک ها معرفی شده است.
مجید گلشــنی فرد با بیان اینکه در اســتان زنجان بیش از یک هزار و 
۲۰۰ واحــد تولیــدی و صنعتی وجود دارد، گفــت: در حال حاضر ۴8 

هزار و ۵۰۰ نفر در واحدهای صنعتی استان مشغول به کار هستند.
وی با بیان اینکه۱۲۰ واحد تولیدی و طرح نیمه تمام استان زنجان از 
زمان آغاز فعالیت سامانه بهین یاب تاکنون برای دریافت تسهیلات 
به شــبکه بانکی معرفی شده اســت، ابراز داشت: در مجموع میزان 
تســهیلات درخواســتی این واحدها بالغ بر هشــت هزار میلیارد ریال 

است.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت زنجان گفت: سهم بخش 
صنعت اســتان از این تسهیلات چهار هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال است 
که حدود دو برابر ظرفیت برای تســریع در بررسی و جذب اعتبارات 
به بانک ها معرفی شــده و بخشــی از این تســهیلات پرداخت شــده 

است و مابقی نیز در فرآیند پرداخت قرار دارد.
گلشــنی فــرد تاکید کــرد: متقاضیان تســهیلات ســرمایه در گردش و 
طرح های نیمه تمام با پیشــرفت فیزیکی بالای ۶۰ درصد و مســتقر 
در مناطــق محروم بالای ۳۰ درصد مــی توانند جهت برخورداری از 
ایــن منابع در ســامانه بهین یــاب بــه آدرس BEHINYAB.IR ثبت 

نام کنند.
وی گفــت: ایــن تســهیلات در قالب تســهیلات ســرمایه در گردش و 
سرمایه ثابت به واحدهای تولیدی و طرح های نیمه تمام پرداخت 

می شود.

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 
آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
۱-برابر رای شــماره ۱4۰۲6۰۳۰۹۰۰۷۰۰۳۱۲۱ مورخه ۱4۰۲/۰8/۱۳ هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی/ اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بوئین زهرا تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی محمد حمیدیهای به شماره شناسنامه 4۳۳ 
صادره از بوئین زهرا فرزند اسداله در ششدانگ یک قطغه زمین مزروعی 
به مساحت ۳۰۰۰۰۰ مترمربع از ۱۲۷اصلی واقع در بخش ۹قزوین موسوم 
به روســتای یریجان از مالکیت رسمی و مشاعی خود موضوع نامه شماره 
4۱۹6/۲6/۱5۰مورخ ۱4۰۲/۰5/۲۲ اداره امور اراضی شهرستان بوئین زهرا 

موجب پرونده کلاسه ۱4۰۱۱۱44۰۹۰۰۷۰۰۰۰۱۷محرز گردیده است.
لــذا بــه منظــور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبــت به فاصلــه ۱5روز آگهی 
می شــود در صورتیکه اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و نیز املاک 
واقــع در روســتاها از تاریخ الصاق در محل به مــدت دو ماه اعتراض خود 
را بــه این اداره تســلیم و رســید اخذ نماینــد و معترض بایــد ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض،دادخواســت خود را بــه مراجع قضایی 
تقدیــم نمــوده و گواهــی آن را بــه اداره ثبت اســناد و امــلاک تحویل دهد 
در صورتیکــه اعتراض در مهلت قانونی واصــل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محــل را به اداره ثبــت ارائه نکند 
اداره ثبــت محل مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید وصدور ســند 

مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نمیباشد.
شناسه  اگهی: ۱6۰84۰۱ /م الف :۱

تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۲/۰۹/۰۱
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰۲/۰۹/۲۲

سهراب نوروزی  
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بویین زهرا 

آگهی فقدان سند مالکیت
 آقــای . خانــم  ملیحه رنجبر بــه وکالت از طرف 
آقایــان مجتبــی پرچمــی اصطهباناتــی و علــی 
زعفرانــی بــا اســتناد ۲  بــرگ استشــهاد محلــی 
کــه به امضا شــهود و بگواهی دفتر خانه شــماره 
۲ گرمســار رســیده مدعــی  مــی باشــد که اســناد 
مالکیــت ششــدانگ پــلاک ۳۵۴ فرعــی بعلــت 
جابجایــی مفقــود و مالــک درخواســت صــدور 
اســناد مالکیــت المثنــی را نمــوده اســت . لذا با 
باســتناد مــاده ۱۲۰ آئین نامه قانــون ثبت آگهی 
میشــود تا چنانچه کســی مدعی انجــام معامله 
نســبت به ملــک مرقوم یا وجود اســناد مالکیت 
مذکــور نــزد خــود می باشــد از تاریخ انتشــار این 
آگهــی ظــرف مــدت ده روز اعتــراض خــود را به 
ضمیمه اصل ســند مالکیت این اداره تســلیم و 
رســید دریافت نماید تا مورد رسیدگی قرار گیرد 
والا پــس از انقضــای مــدت مذکــور و نرســیدن 
واخواهی و در صورت اعتراض اصل اســناد ارائه 
نشــود نســبت به صــدور ســند مالکیــت المثنی 

طبق مقررات اقدام خواهد شد.
شماره چاپی ۰۰۵8۲۵ ب / ۹۹  و ۰۰۵8۲۶ ب ۹۹

شناسه آگهی: ۱۶۲۲۰۷۲
  
حسین چلوئی
 رئیس ثبت اسناد 
و املاک شهرستان گرمسار

آگهی فقدان سند مالکیت
 مرحوم آقای حسین رستمی منش

 با ارائه دو برگ فرم استشهادیه محلی که امضا احد از وراث آن مرحوم 
بنام خانم مهران رســتمی منش )بموجب وکالتنامه هــای ۲۲۷۳۹۲ 
مــورخ ۱۳۹۹/۰۳/۱۹ دفتــر ۱۲ - اراک و ۱۰۵۹۳۴ مــورخ ۱۳۹6/۱۲/۰۳ 
دفتر ۱۴ - اراک (را دفتر خانه اسناد رسمی گواهی نموده مدعی میباشد 
که یک جلد ســند مالکیت بمیزان یکدانگ مشــاع از ششدانگ پلاک 
۵۱۵ اصلــی واقع در بخش دو اراک ذیل شــماره ثبــت ۱۲۹۱۵ صفحه 
۶۱۳ دفتر 8۲- املاک بنام آقای حســن فرجی عراقی بشماره سریال 
۴۲۶۹8۶ صادر و تســلیم گردیده است و بموجب سند قطعی شماره 
۱۰۳۵8۳ مــورخ ۱۳6۱/۰۲/۲8 دفتر ۶-اراک ســند موصوف بانضمام 
پنج دانگ مشاع دیگر جمعا ششدانگ به آقایان غلامحسین رستمی 
نژاد نســبت به پنج دانگ و نیم مشــاع و آقای حســین رستمی منش 
نســبت به نیم دانگ مشــاع منتقل شــده که ســند مذکور) نســبت به 
نیم دانگ مشاع( ســهم آقای حسین رستمی منش قرار گرفته است 
که سند نامبرده اخیر الذکر بدلیل سهل انگاری) اسباب کشی( مفقود 
گردیده اســت. بدینوســیله مراتب آگهی می گردد که هر کسی مدعی 
انجام معامله ای نسبت به ملک مزبور با وجود سند مالکیت آن نزد 
خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و 
اعتراض خود را که با مدارک صحیح تسلیم نماید در صورت انقضاء 
مدت مزبور و عدم وصول واخواهی یا وصول واخواهی بدون ارائه سند 
مالکیت با سند معامله در صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

اقدام خواهد شد .
شناسه آگهی:۱6۲۳۰66

  على اکبر السماعيلی
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو اراک++

 وراث مرحــوم موســی رضا اخوندی با وکالت آقای مجتبــی اخوندی برابر 
وکالتنامه ۳۲۶8۰-۱۴۰۲/۰8/۰۲ دفتر ۲8 اراک واحد دیگر ورثه خانم  خانم 

فاطمه اخوندی
 با ارائه یک برگ فرم استشهادیه محلی که امضا احد از شهود را دفتر خانه 

اسناد رسمی گواهی نموده مدعی میباشند که
 ۱ - چهار جلد سند مالکیت یک ساعت و بیست و چهار ساعت شبانه روز 
هشتم در گردش دوازده از مجرى المیاه قنات فریز از پلاک ۴۴ اصلی واقع 
در بخــش دوحومــه اراک ذیل دفتــر ۱۴.۵ صفحــه ۱۳۵ و ۴۳8 و ۴۴۴ بنام 
جعفر شــوقی صــادر و برابر ســند انتقــال ۱۹۰۹۲۲ - ۱۳8۷/۰۳/۰۱ دفتر ۱۲ 
اراک به موســی رضا اخوندی منتقل و تسلیم گردیده است و سند بشماره 
مسلســل ۴۱۳۷۴۷/۲ و ۴۱۳۳۶۲/۲ و ۴۱۳۳۶۱/۲ و ۳88۶۶۵/۲ بــه علــت 

سهل انگاری مفقود گردیده
 ۲- یک جلد سند مالکیت چهل و هفت دقیقه و یک ثانیه نیم از بیست و 
چهار ســاعت شــبانه روز دوازدهم در گردش دوازده از مجری المیاه قنات 
فریز از پلاک ۴۴ اصلی واقع در بخش دوحومه اراک ذیل دفتر 6 صفحه ۲۲۲ 
بنام موســی رضا اخوندی صادر و برابر ســند انتقال۱۳۶۰/۰۶/۱6-۴۴۳۹۳ 
دفتر ۵ اراک مقدار ۳۶دقیقه از مورد ثبت به غیر منتقل گردیده است و سند 

بشماره مسلسل- به علت سهل انگاری مفقود گردیده
 ۳- یک جلد سند مالکیت پنجاه و دو دقیقه از بیست و چهار ساعت شبانه 
روز ششــم در گردش دوازده از مجری المیاه قنات فریزبه اســتثنای ثمنیه 
اعیان ســی دقیقه آن از پلاک ۴۴ اصلی واقع در بخش دو حومه اراک ذیل 
دفتر ۱۳ و ۵ صفحه ۴۳8 و ۱۹۹ بنام موسی رضا اخوندی صادر و برابر سند 
انتقــال 8۰۲۲۷-۱۳۶۲/۰۷/۲۷-دفتر ۲ اراک مقدار ۲۴ دقیقه از مورد ثبت 
به غیر منتقل گردیده اســت و ســند بشــماره مسلســل ۶۲8۳۷۲ به علت 

سهل انگاری مفقود گردیده

 ۴- یک جلد سند مالکیت هفتاد و چهار شعیر و دو سوم شعیر مشاع از ۹۶ 
شــعیر ششــدانگ از پلاک ۳۰۲۲ فرعی از ۲ اصلی واقع در بخش دو حومه 
اراک ذیــل دفتــر ۱۰ صفحــه ۳۴۵ بنام موســی رضا اخوندی صادر و ســند 

بشماره مسلسل ۴۱۱۷۳۱ به علت سهل انگاری مفقود گردیده
 5- یک جلد سند ششدانگ از پلاک 8۷8 مکرر فرعی از ۲ اصلی واقع در 
بخــش دوحومــه اراک ذیل دفتر ۷ صفحه ۲۶۲ بنام موســی رضا اخوندی 

صادر و سند بشماره مسلسل -به علت سهل انگاری مفقود گردیده
وراثــت حصــر  گواهــی  برابــر  اخونــدی  رضــا  موســی  آقــای  ســپس    
 ۹4۰68۱-۱۳۹4/۰۷/۲۷ شــورای حل اختلاف فوت نموده اند ورثه ایشــان 
۱-صغــری ابائی -۲ مجتبی -۳-مرتضــی -۴- محمد5- علی 6- فاطمه 
۷-زهــرا همگی اخوندی و فرزندان متوفی میباشــند که ســهم هر یک کم 
فرض اله میباشــد ، لذابه اســتناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ ایین نامه 
قانون ثبت و بخشنامه های صادره، بدینوسیله مراتب آگهی میگردد که هر 
کسی مدعی انجام معامله ای نسبت به ملک مزبور و یا وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشــد از تاریخ انتشــار این آگهی تا ۱۰ روز به این اداره مراجعه و 
اعتراض خود را با مدارک صحیح تســلیم نمایــد در صورت انقضاء مدت 
مزبور و عدم وصول واخواهی یا وصول واخواهی بدون ارائه ســند مالکیت 
یا سند معامله در صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهد 

شد.
شناسه اگهی:۱6۲۳۱۲۱

 على اكبر اسماعيلي
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو اراک

آگهی فقدان سند مالکیت آگهی فقدان سند مالکیت
 آقای مجتبی اخوندی به وکالت از طرف وراث مرحوم موسی رضا اخوندی 

برابر وکالت نامه ۳۲۶8۰ -۰8/۰۲/ ۱4۰۲دفتر ۲8 اراک و فاطمه اخوندی
 با ارائه یکبرگ فرم استشهادیه محلی که امضا احد از شهود را دفتر خانه 
اســناد رســمی گواهــی نموده مدعی اســت ســند مالکیت ۴ دانگ مشــاع 
از ششــدانگ پــلاک ۱۶۹۲ اصلــی بخــش یــک اراک که به نام موســی رضا 
اخوندی ذیل صفحات ۵۷و ۵۵ دفتر ۲۱ ثبت و سند صادر و تسلیم گردیده 
اســت. در رهن بانک میباشد سپس برابر گواهی حصر وراثت ۹۴۰۶8۱ش 
۳4-۰۷/۲۷/ ۱۳۹4 فوت نموده که وراث حین الفوتش عبارت است از ۱ - 
صغری آبائی سنجانی )همسرمتوفی( ۲- مجتبی ۳-مرتضی. ۴-محمد. 
۵- علی ۶- فاطمه ۷- زهرا همگی اخوندی فرزندان متوفی که ســهم هر 
یک کما فرض اله میباشد به علت نامعلوم مفقود گردیده و با جستجوی 
کامل پیدا نشده است. لذا به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ ایین 
نامه قانون ثبت و بخشنامه های صادر ، بدینوسیله مراتب آگهی میگردد 
که هر کســی مدعی انجام معامله ای نســبت به ملک مزبور با وجود سند 
مالکیت آن نزد خود میباشد از تاریخ انتشار این اگهی تا ۱۰ روز به این اداره 
مراجعــه و اعتراض خود را که با مدارک صحیح تســلیم نماید در صورت 
انقضــاء مدت مزبور و عدم وصول واخواهی یا وصول واخواهی بدون ارائه 
سند مالکیت یا سند معامله در صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات 

اقدام خواهد شد.
 شناسه اگهی :۱6۲۳۱۱۷ 

محمد حسین عبدی 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک اراک 
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آگهی مزایده عمومی

یاسر احمدی - شهردار بهشهر

شهرداری  بهشهرنوبت دوم
شــهرداری بهشــهردر نظر دارد جهت اجاره  )تابلو ها، پل های عابر پیاده و پرتابل های بسته شماره 1 و 3 

را از طریق مزایده به كانون های تبلیغاتی كه دارای مجوز از اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی با شند(  به مدت یك سال )در صورت 
رضایت تا 3 سال )به صورت سالانه( با تأیید شهرداری و شورای اسلامی شهر طبق قیمت روز اعلامی كارشناس رسمی دادگستری( به 
صورت اجاره با برآورد و كارشناسی بسته شماره 1به مبلغ پایه )3/300/000/000( ریال و كارشناسی  بسته شماره 3 به مبلغ پایه 

)3/996/000/000( ریال از طریق مزایده در سامانه ستاد )www.setadiran.ir(  واگذار نماید.

الف( نحوه تنظیم اسناد مزایده:
 تضمین شــركت در مزایده  بســته یك به مبلغ یكصد و شــصت و پنج میلیون ریال )165/000/000( و بســنه شماره سه به مبلغ  
یكصد و نود و نه میلیون و هشــتصد هزار ریال )199/800/000( به صورت ضمانت نامه بانكی دارای اعتبارســه )3( ماهه از تاریخ  

چاپ آگهی و یا فیش مبلغ واریزی به حساب سپرده  0108013272007 نزد بانك ملی ایران  )پاكت الف(.
 اسناد مزایده و مدارك شامل فتوكپی شناسنامه، كارت ملی، كارت پایان خدمت، كداقتصادی در پاكت ) ب(

 برگه پیشنهاد قیمت را درپاكت )ج( ارائه و ارسال گردد.
ب( محل تحویل پیشنهادها: سامانه تداركات الكترونیكی دولت )سامانه ستاد(، ضمناً اصل ضمانت نامه قبل از برگزاری مزایده در پاكت 

مهروموم شده تحویل امور قراردادها گردد و در صورت عدم تحویل شهرداری می تواند از ادامه روند مزایده وی جلوگیری نماید.
ج( محل گشایش پیشنهادها: مازندران - بهشهر -شهرداری بهشهر از طریق سامانه ستاد

 شركت كنندگان می بایست در سامانه تداركات الكترونیكی دولت ثبت نام و جهت شركت به سامانه ستاد )www.setadiran.ir(  مراجعه نمایند.
 به پیشنهادها و قیمت های مشروط، مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.

 تاریخ نشر روزنامه در دو نوبت مورخه 1402/09/15 و1402/09/22می باشد.
 تاریخ دریافت اسناد مزایده درسامانه ستاد از تاریخ 1402/09/15الی1402/09/22می باشد.

 مهلت قبول پیشنهادها تا ساعت 10 روز شنبه  1402/10/02 در سامانه ستاد می باشد.
 تاریخ جلسه بازگشایی اسناد مزایده و قیمت های پیشنهادی در سامانه ستاد روز شنبه1402/10/02ساعت 11:00 می باشد.

 ضمناً شهرداری در رد یا قبول یك یا كلیه پیشنهادها مختاراست.

آگهی مناقصه عمومی

حمیدرضا اله یاری - شهردار رباط کریم

شهرداری رباط كریم نوبت دوم
شــهرداری رباط كریم  در نظر دارد به اســتناد مجوز شــماره 1415/01مورخ1401/12/10شورای محترم اسلامی شهر اجرای پروژه 
ذیل را از طریق مناقصه عمومی به شــرح و شــرایط زیر به پیمانكاران واجد شرایط و دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از سازمان 

برنامه و بودجه واگذار نماید. 

شرایط:
1-هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

2-به پیشــنهادات مشروط، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شركت در 
مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

3-ســپرده شــركت در مناقصــه مــی بایســت به صــورت ضمانــت نامه 
بانكــی بــه نفع شــهرداری رباط كریم و یا واریز نقدی به شــماره حســاب 
0106625206008نــزد بانك ملی ایران شــعبه مركزی  رباط كریم كد 
 )IR 280170000000106625206008 2354)شماره حساب شــبا
تهیه و برابردســتورالعمل مندرج در كاربرگ مناقصه به همراه پیشــنهاد 

قیمت ارائه گردد. 
 لازم به ذكر اســت ســپرده نفرات اول، دوم و ســوم مناقصه تا انعقاد 
پیمــان نزد شــهرداری نگهداری و هر گاه حاضر به عقــد قرارداد نگردند 

سپرده آنان به ترتیب به نفع كارفرما ضبط خواهد شد. 
4- مهلــت دریافت اســناد مناقصه از تاریخ انتشــار این آگهــی )از پایان 
وقــت اداری روز چهارشــنبه مورخ1402/09/15بــه مــدت یك هفته( 

 محــل دریافت آن صرفــاً از طریق ســامانه تــداركات الكترونیكی دولت
WWW.SETADIRAN.IR می باشد.

 5-متقاضیــان می بایســت پاكت های پیشــنهاد قیمت خــود را كه برابر 
شــرایط مندرج در كاربرگ مناقصه تنظیم شده است را حداكثر تا ساعت 
14روز سه شــنبه مورخ1402/10/05در سامانه تداركات الكترونیكی 

دولت WWW.SETADIRAN.IR  تسلیم نمایند.
6- متقاضیــان جهت دریافت اســناد مناقصه می بایســت فیش واریزی 
به حســاب جــاری به شــماره 0106624819004 نزد بانــك ملی ایران 
شــعبه مركزی رباط كریم كد 2354 به مبلغ2/000/000ریال )غیرقابل 
استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط كریم تسلیم نماید.
 زمــان بازگشــایی پاكــت هــای مناقصه در ســاعت 13روز چهارشــنبه 

مورخ1402/10/06می باشد.
7-شهرداری در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار است. 
8-سایر اطلاعات و جرئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

597/ص/02 

توضیحات  مبلغ تضمین شركت
)در مناقصه ریال( مدت اجرا مبنای قیمت پیشنهادی محل تامین اعتبار  مبلغ اعتبار مصوب

)ریال( موضوع مناقصه ردیف

داشتن حداقل صلاحیت 
 پیمانكاری در رشته 
راه و ترابری رتبه 5

1/500/000/000 6ماه  براساس فهرست بهای
راه و باند سال 1402 بودجه داخلی شهرداری 30/000/000/000  اجرای پروژه اصلاح

هندسی معابر سح شهر 1

 آگهی فرآخوان شنا ساییی تامین كنندگان مالی
احداث بخشی از تاسیسات فاضلاب مناطق 
جدید شهرشهرضا و دهاقان استان اصفهان 

)402-4-3/305 (

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

الف- نام طرح ها: 
1- ایجاد تاسیسات فاضلاب مناطق جدید شهرشهرضا و دهاقان به مبلغ 2،000 میلیارد ریال به شماره 

طبقه بندی 1503002208
موضــوع فراخوان: تامین بخشــی از منابع مالی مــورد نیاز جهت ایجاد تاسیســات فاضلاب مناطق جدید 

شهرشهرضا و دهاقان شركت آب و فاضلاب استان اصفهان
ب- شرایط كلی برای تسهیلات: 

 دوره تامین مالی: 24 ماه
 دوره بازپرداخت تســهیلات دریافتی: اصل و ســود تســهیلات بعد از شــش ماه مدت دوره تنفس از 

پرداخت آخرین قسط تسهیلات، در مدت 3 تا 5 سال پرداخت خواهد شد.
1-محاســبه ســود، دریافت و بازپرداخت تســهیلات در چارچوب قانون عملیات بانكی بدون ربا مصوب 

1362و اصلاحات بعدی آن و با رعایت عقود اسلامی مندرج در آن، خواهد بود.
2-تامین كننده مالی باید پیشنهاد خود را برای تامین مالی اعلام و نرخ سود بانكی را برای عقد قرارداد 

تسهیلات مالی پیشنهاد كند.
3-تامین كننده مالی باید مستنداتی كه دال بر توانایی او در تامین مالی تسهیلات تعهد شده می باشد 

را برای بررسی ارائه كند.
4-تامین كننده مالی باید ضمانت نامه بانكی برابر یك درصد كل مبلغ تسهیلات مورد نیاز منطبق با بند 3 

را مطابق پیوست شماره 2 آیین نامه یاد شده ارائه نماید. 
5-این ضمانت نامه پس از انعقاد قرارداد تسهیلات مالی آزاد خواهد شد و در صورت استنكاف پیشنهاد 
دهنده از انعقاد قرارداد، این ضمانت نامه به نفع دستگاه اجرایی ضبط خواهد شد. توضیح آن كه چنانچه 

بانك های دولتی تامین كننده منابع مالی باشند، نیاز به ارائه ضمانت نامه بانكی نیست.
 6-شــركت آب و فاضلاب اســتان اصفهان پس از دریافت پیشــنهادات تامین مالی براســاس ماده 10 
آیین نامه اجرایی ماده واحده قانون اصلاح ماده 56 قانون الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات 
مالی دولت مصوب 1387 شــماره 69454/ت 50913 ه مــورخ 1393/06/20، تامین كننده مالی را 

انتخاب خواهد نمود.
ج- محل و زمان تحویل مدارك درخواستی: 

 مهلت تحویل، تا ســاعت 13:00 روز  شــنبه مورخ 1402/10/02و محــل تحویل  دبیرخانه معاملات 
شــركت واقع در اصفهان، خیابان هزار جریب، خیابان شــیخ كلینی، خیابان جابر ابن حیان، شركت آب و 

فاضلاب استان اصفهان، اتاق 292 تحویل و رسید دریافت نماید.
www.abfaesfahan.ir  شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 

www.jets.mporg.ir        پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات 
 شماره تلفن: 0313668031-8

آب و فاضلاب اصفهان 

شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد براساس ماده 37 قانون برنامه ششم توسعه،  قانون 
 اصــلاح مــاده )56( قانون الحــاق موادی به قانون تنظیم بخشــی از مقررات مالی دولــت مصوب 1387 
)به شماره 51416/ت 61037 ه مورخ 1402/03/27(  مربوط به وزارت نیرو و ماده 2 قانون تشكیل 
شــركت های آب و فاضلاب مصوب ســال 1369، به منظور تســریع در تكمیل عملیات اجرایی طرح های 
تملك دارایی های سرمایه ای ملی، طرح های ملی استانی تاسیسات فاضلاب استان اصفهان  پس از تأیید 

سازمان مدیریت و برنامه ریزی كشور با شرایط زیر ایجاد نماید:

روابــط سیاســی حســنه جمهــوری اســامی ایــران بــا 
کشــورعمان را همه می دانند، این کشــور همچنین چند 
بار بین ایــران و آمریکا نقش »میانجی« ایفا کرد تا برخی 
اختاف نظرها بین تهران و واشنگتن در پشت میز مذاکره 

رفع و حل شد.

آنچه که شــاید بسیاری از مخاطبان و فعالان اقتصادی 
بخــش خصوصــی در مازنــدران نداننــد این اســت که 
»عمــان« می توانــد یکــی از بهترین شــرکای تجــاری و 
اقتصــادی مــا باشــد بــه ایــن خاطر کــه خود »بهشــت 
ســرمایه گذاران« اســت و هــم ارتباطی بســیار عمیق و 
سنتی با کشورهای عرب مسلمان منطقه خلیج فارس 
دارد و عضو موثر اتحادیه عرب است و هم با کشورهای 

غرب، مناسبات تجاری دیرپا دارد.
و  تاجــران  توجــه  مــورد  »مســقط«  اســت  مدت هــا 
ســرمایه گذاران   ایرانی قرار گرفته است هرچند فعالان 
بخــش خصوصی مازندران تا امروز کمتر به این کشــور 

نگاه ویژه داشته اند.
تیم اقتصادی روزنامه »خبرشمال« که روزهای گذشته 
بــه »مســقط« ســفر کــرده بــود، در گفت وگویــی با یک 
فعال اقتصادی مازندرانی که ســال ها در عمان حضور 
دارد، تــلاش کرد به برخی از ســوالاتی که ممکن اســت 
در ذهــن فعــالان اقتصادی، تاجــران و ســرمایه گذاران 

باشد، پاسخ گوید تا این کشور نیز مانند برخی کشورهای 
 منطقه، مقصدی باشد برای تولیدات کشاورزی و باغی 

و مصنوعات صنعتی.  

 سلام؛ خودتان را معرفی کنید !  
روزنامــه  مخاطبــان  و  شــما  بــه  دارم  ســلام  عــرض   
»خبرشمال« در استان های مازندران، گیلان و گلستان، 

من ایمان رستگار هستم، متولد شهرستان آمل.

 هیــأت بازرگانــی مازندران را در مســقط عمان   
یاری می کردید، دلیلش چه بود؟

 دلیــل همکاری بنده با هیــأت بازرگانی جهت بازدیداز 
شــهرک های صنعتــی عمان و هچنین مســقط بود که  
بــا هــدف نشــان دادن ظرفیت هــای  بخش خصوصی 
و دولتــی و همراه کردن تجار ایرانــی ومازندرانی با تجار 
و بازرگانــان عمانــی وهماهنگ ســازی از ظرفیت هــا و 
پتانسیل های موجودبین دو طرف انجام شد با این امید 
که باب جدیدی باز شــود  و تحولات اقتصادی و تجاری 

بزرگی بین دو   کشور رقم بزند.

 چند سال در عمان هستید و چه انگیزه ای برای   
آمدن به این کشور داشتید؟!

 بنده از ســال ۲۰۱۵ وارد عمان شــدم و نزدیک ۱۰ ســال 

اســت فعالیت هایــی در حــوزه تولید، ســاخت وســاز و 
بازرگانــی در این کشــور و صــادرات به کشــورهای حوزه 
خلیج فارس )GCC( دارم که شــامل کشورهای امارات 
متحده عربی، عربستان سعودی،کویت، بحرین، قطر، 

عمان که عضو اتحادیه عرب هستند، می باشد.

عمان از منظر شما چگونه کشوری است؟  
 عمان کشــوری اســت کــه دریچــه ورود آن بــرای جذب 
هرگونــه ســرمایه گذاری در همــه بخش ها چــه در حوزه 
صنعتی، گردشگری، بازرگانی و غیره..  باز است.کشوری 
با امکاناتی بســیار بالا که با فراهم نمودن بســتر هر گونه 
ســرمایه گذاری و جذب بهترین متخصصیــن، اقدام به 
توسعه هر چه سریع تر در همه زمینه ها کرد و امروز از نظر 

شاخص های توسعه، جزو کشورهای برتر منطقه است.

 چــه پیشــنهادی بــرای بازرگانــان، کارفرمایــان   
وتولیدکنندگان مازنی در این سفر داشتید؟!

 بنده با آگاهی دقیق از ظرفیت های درونی این کشــور و 
ارتباط موثر عمان با کشورهای منطقه و برنامه ریزی های 
بلندمدتی که انجام داد، برای بازرگانان و  تولیدکنندگان 
عزیــز ایرانی به خصــوص مازندراني پیشــنهاد دارم در 
تمامــی بخش هــا ورودکننــد و در همه حوزه هــا در بازار 

عمان مشارکت حداکثری داشته باشند.

با توجه به ظرفیت های صنعتی و اقتصادی دو   
کشور به نظر شما آیا تا امروز مراودات اقتصادی 

دو کشور در حد انتظار بوده است؟
 خیر، به دلیل این که ظرفیت  بالای اقتصادی دو کشور و 
صمیمیت دیپلماتیک اقتضا می کند مراودات دو طرف 
ازجمله تولید و صادرات بین دو کشور به سطحی بسیار 

بیش از این مقدار برسد.

 آیا شما با سفارت ایران هم در عمان همکاری   
می کنید؟

 خیر، بنده شخصاً با توجه به ارتباط گسترده و تجربه  چند 
ســاله ای که در  بازار داخلی عمان دارم و از عزم راســخ 
دولت برای جذب سارمایه گذاران داخلی و خارجی آگاه 
هســتم و می دانم دولت این کشــور بستری برای رشد و 
شــکوفایی و به اجرای طرح ها مهیا  کرده اســت، در این 
بخش فعالیت دارم و به جذب ســرمایه گذار مشــغول 
هســتم ضمن این کــه فعالیت هــای تولیــدی و تجاری 

خودم را نیز دارم.
 فعالیت رســمی شــما در عمان در چه حوزه ای   

اســت؟ کمی برای مخاطبان مــا در این خصوص 
توضیح دهید؟

بنــده در بخــش تولیــد و ســاخت و ســاز و مشــارکت 
باپروژه هــای خصوصــی و  دولتی در زمینه ســاختمان و 

دربخش های بازرگانی فعالیت دارم.

به نظر شما ایران در چه حوزه هایی و در   
چه زمینه هایی می تواند در عمان بهره برداری 

اقتصادی کند؟
به نظر من فعالان بخش خصوصی ایران می توانند در 

زمینه های صادرات مواد غذایی، 
همینطــور  و  کشــاورزی  ســاختمانی،صنایع  مصالــح 
محصولات کشاورزی،دام و طیور، واردات مرغ و گوشت، 
درحــوزه گردشــگری وحوزه ســاختمان و انبوه ســازی و 

نظایر آن در بازار بزرگ عمان ورود کنند.

به دلیل سال ها حضور در عمان چه پیشنهادی   
بــرای بهبــود فضای اقتصــادی وتجاری دو کشــور 
برای سرمایه گذاران ایرانی که علاقه مند به حضور 

در عمان هستند داريد؟
  بــا توجــه بــه شــرایط حــال حاضــر و مهیــا بــودن 
بســترهرگونه فعالیت اقتصادی و تجــاری، ظرفیت 

بالای دوکشور  و با توجه به ارتباط صمیمانه و دیرینه 
و قــوی بین ایــران و عمــان بر پایه حُســن همجواری 
و احتــرام متقابــل  و با توجه به حــق متقابل طرفین 
در اســتفاده از ظرفیت هــای موجــود و بهره گیــری از 
متخصصــان می توانیم اتفاقی بــزرگ را رقم بزنیم.  
بــا مشــارکت فعــالان اقتصــادی دو  کشــور و داشــتن 
برنامه های هوشمندانه، رسیدن به قله موفقیت رقم 

خواهد خورد.

 آیــا از زندگــی و فعالیــت اقتصــادی خودتــان   
درعمان رضایت دارید؟

راضــی  بســیار  عمــان  در  زندگــی  از  بنــده   بلــه،   
هستم،مردمان خون گرم و مهمان نواز و با روحیه احترام 
گذاشــتن بــه ارزش ها شــما، در شــما هــم نوعی حس 
احترام ایجاد می کند و باعث می شود احساس آرامش 
و رفاه دائمی کنید و به آینده ای روشــن امیدوار باشــید و 
بیشتر سرمایه گذاران و تجارایرانی که در این کشور اقامت 

دارند، در این حس با من هم نظر هستند.

 شــما دورنمــای عمــان را در ســال های آینده   
چگونه ارزیابی می کنید؟

 عمان آینده ای روشن دارد و قطار سریع السیر توسعه 
و رفاه بیشــتر و کاهش هزینه ها در این کشــور در حال 
حرکت است و دولت بستری مطمئن و آزاد درهمه 
بخش هــا فراهم کرد که باعث رشــد و ثبــات دائمی 
بــرای مقیمــان و شــهروندان و ســرمایه گذاران شــد. 
من از همه هموطنــان می خواهم بیایند در کنار هم 
باقدرت هرچه بیشتر سوار بر قطار سریع السیرتوسعه 
و پیشــرفت در ایــن مســیر شــویم تــا شــاهد بهترین 
اتفاق ها در کنار یکدیگر برای ســربلندی مردم هر دو 

کشور باشیم.

از شما بابت شرکت در این مصاحبه   
سپاسگزارم.

 اینجانب بنده حقیر مخلص مردم ایران و مازندران 
ایمان رستگار هم، از شما تشکر می کنم و سربلندی 

مردم و کشورم را از خدا خواهانم.

ضرورت افزایش مراودات تجاری ایران و عمان
»ایمان رستگار« فعال اقتصادی آملی در کشور عمان در گفت وگوی اختصاصی با تیم اقتصادی جملهجمله در »مسقط« تأکید کرد:

JOMLEH


